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Фестивал Прогноза Футбол

Стр. 20

За 39-и път „Златният кос”
представя сатирични песни

Стр. 5

Зърнената реколта ще е
по-слаба от миналогодишната

Стр. 22

„Лудогорец” с 4 точки аванс
на върха в „А” група

Стр. 8

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Решение

Франция закова
пенсионната възраст на 62 г.

Стр. 10

Избори

БСП ще търси
победа в София

Стр. 3
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Мирослав Миндов за нашия
театър в миналото и днес

Няколко
ÄÓÌÈ

Братя
РУЖЕВИ

Партията на Кунева
постави рекорд. Само при
миризмата на бъдещ парла-
мент, нейната формация се
разлюля като при земет-
ресение и започна да се
разпада.

Основното недоволство
от Кунева е начинът, по-
който тя реди листите за
изборите. Не бил спазен
регионалният принцип, то-
ест на предни места да са
местни хора. В същото
време хора, които я напус-
кат, заявяват, че вече не
вярват на нейния полити-
чески проект. И че не ис-
кат да участват в поред-
ната политическа лъжа.

Каква е връзката между
подреждането на листите
и вярата в политическия
проект, тоест в набора от
обявените идеи? Как така
подреждането превръща
една истина в лъжа? Отго-
ворът е лесен.

Проектът “Кунева” не е
идеен, а властови.  Чрез
него група лица търсят
начин да влязат в парла-
мента и мечтаят да
бъдат балансьори, което
означава пълноценно съу-
правляващи.

Нали не мислим, че изяв-
лението на самата Кунева,
че се вижда министър-пред-
седател са случайно
изтървани шеговити
думи? Нали не си мислим,
че един от най-приближени-
те на Кунева - Даниел
Вълчев, е много разочаро-
ван от тройната коалиция,
в която беше вицепремиер,
или от НДСВ, партията,
която го изстреля в поли-
тиката?

Партия, която се създа-
ва около листите обаче, е
обречена на вечни земетръ-
си. Защото политическите
бедствия при Кунева започ-
наха още преди тя да успее
да превърне партията си в
лидерска. Така дрогата на
бъдещия парламент размъ-
ти мозъците на партийни-
те деятели, още преди да е
била въведена дисциплина.

Властта им се изплъзна
на финалната права.

В което все пак има
някаква хладна логика, коя-
то можем да наречем спра-
ведливост.

Логично

ЗА И ПРОТИВ
ПЛОСКИЯ ДАНЪК

Стр. 18

След като в Сливен скочи-
ха срещу депутатската листа
на движение “България на
гражданите” в областта, дру-
го политическо  сътресение
за Кунева дойде от пловдив-
чани. Те се разбунтуваха сре-
щу политиките на партията. В
Пловдив е най-силната струк-

Партията на Кунева
се разпада
Най-силната структура на движение „България
на гражданите” вече не иска да e част от него

Католиците от цял свят отпразнуваха Възкресение Христово вчера. По време на своето първо
великденско богослужение пред хилядите вярващи на площад “Свети Петър” папа Франциск призова
онези, които са се отклонили от вярата, да позволят на Бог да се завърне в живота им

трура на партията, но вече и
те не искат да са част от този
политически проект.

Митът за това, че движе-
нието е на гражданите, рухна
болезнено още при първия
намек за власт, заяви област-
ният й координатор на парти-
ята Дани Каназирева вчера.

Тя заяви, че партия, която не
може да приложи в собстве-
ната си практика принципите
на справедливост и зачитане
на хората, няма как да ги при-
ложи и при управлението на
държавата.

Каназирева допълни, че
очаква и в други градове хо-

рата от партията да после-
дват примера на Пловдив.
Според нея от първия миг на
съществуването на движени-
ето централното ръководство
не си е дало труда да чуе
разтревожените гласове на
хората.

Стр. 2

Стр. 12

ŒÒÌÓ‚Ì‡ ˆÂÎ Ì‡ Ô‡ÚËˇÚ‡
ì¿ÎÚÂÌ‡ÚË‚‡ Á‡ √ÂÏ‡ÌËˇî
Â ËÁ·‡‚ˇÌÂÚÓ Ì‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ÓÚ
Ó·˘‡Ú‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍ‡ ‚‡ÎÛÚ‡.
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България

пълен бойкот на Меглена Ку-
нева. Това бе обявено на пре-
сконференция вчера на обла-
стната координаторка на дви-
жението Дани Каназирева.

873 членове на “България
на гражданите” в Пловдивска
област, 61 от които от общин-
ските ръководства, оттеглиха
доверието си от партията. Към
тях се присъединиха други 855

Мария НИНОВА

БСП и Отечественият съюз подпис-
ват споразумение за взаимодействие и
сътрудничество на предсрочните пар-
ламентарни избори през май. Това за-
яви председателят на съюза Симеон
Симеонов на общо събрание в събота.
Целта на съдействието е победа на
левицата.

“Предсрочните избори ще решат
дали започва възстановяването и вди-
гането на страната ни или ще позво-
лим като народ реванш на провалени-
те управници в лицето на ГЕРБ”, кате-
горичен бе Симеонов. Според него
нацията се топи, младежта и трудоспо-
собното население панически напуска

Веселка ВЕНКОВА

“АЕЦ “Белене” - преди и
след това” е мотото на из-
ложбата от карикатури на
петимата големи в печата:
Христо Комарницки - в.
“Сега”, Иван Кутузов - в.
“Труд”, Ивайло Нинов - в.
“24 часа”, Илиян Славков -
в. “Стандарт” и Чавдар Ни-
колов - в. “Преса”. Експози-

12 прокурори ще разследват сигнала на ли-
дера на БСП Сергей Станишев за нерегла-
ментирано подлушване на политици и проку-
рори. Това съобщи градският прокурор на
София Николай Кокинов пред БНР вчера. “Факт
е, започнахме такава проверка. Ще изпълним
поставените задачи от главния прокурор и ще
изследваме работата на специализираната ди-
рекция “Оперативни технически операции”,
заяви той.

Кокинов сподели, че се опитват да се
държат далече от политическите пристрастия
и залитания. “Ще ползваме консултация на
професионални експерти, които са извън сис-
темата на МВР”, обясни още градският проку-
рор на София. “Засега не срещаме съпротива
или саботаж, всичко е в рамките на нормално-
то” категоричен бе градският прокурор. Вчера
стана ясно още, че пет прокурори от спецпро-
куратурата също работят по сигнала на Сер-
гей Станишев.

Няколко десетки граждани, предимно симпатизанти
и членове на Народното социално движение, излязоха
на протест вчера пред сградата на Министерството на
икономиката и издигнаха портрет на Уго Чавес. Мотото
на протеста бе “Протест на българския народ срещу оли-
гархията”, заяви Стефан Сталев от народното движение.
Според него служебното правителство нищо не може да
направи срещу олигархията, защото самото правителст-
во е част от олигархията, то е назначено от олигархията.

С викове “България над всичко”, “Събудете се, българи”
и “Без политици можем, без АЕЦ “Козлодуй” - не” гражда-
ните преминаха по жълтите павета, за да достигнат до
пространството пред сградата на президентството, където
отново да напомнят своите основни искания. И докато едни
носеха българския трибагреник, в ръцете на други може-
ше да се види портрет на Уго Чавес с надпис под него “Той
ни показа пътя”.

раждански инициативен комитет и кметството на
село Люти брод, община Мездра, събират пари за
възстановяването на паметника на генерал-полков-
ник Иван Кинов. Инициативата за това е подета
лично от кмета на Люти брод Иван Коцев.

Проф. Кинов е роден в селото, участник в Първа-
та световна война, Септемврийското въстание, по-
литически емигрант в СССР. Там завършва военна-
та академия “Фрунзе” и академията на Генералния
щаб на Съветската армия. Участва лично в отбра-
ната на Москва. След 1944 година е началник на
Генералния щаб на БНА, шеф на военната акаде-
мия “Г.С. Раковски”, бил е и посланик на България
в Букурещ.

 Банковата сметка за събиране на дарения е
BG58STSA93000019546195, BIC: STSABGSF - Бан-
ка ДСК-Мездра.

БСП и Отечественият съюз
подписват споразумение
за изборите

Евродепутатът Кристиан Вигенин прочете приветствие от
лидера на БСП Сергей Станишев

България, и отбеляза, че половината
български граждани живеят в бедност.
Несигурността на хората Симеонов от-
даде на факта, че престъпността се
шири и се прилага административно-
чиновнически рекет.

На общото събрание присъства и ев-
родепутатът Кристиан Вигенин, който от
името на лидера на БСП Сергей Стани-
шев и Националния съвет на партията
прочете приветствие. Отечественият
съюз е утвърден защитник на принципи-
те на гражданите и на правата на
българския народ на социална защита
и подкрепа, посочи в приветствието Ви-
генин. От свое име европедутатът комен-
тира, че за да върви България напред,
тя има нужда от таланта на гражданите.

2000 симпатизанти
обявиха бойкот на Кунева
Оттеглилите се заявиха, че ценностите на движението
са политически пиар и примамка за гласоподавателите

души от едноименното сдруже-
ние от областта и града.

Пресконференцията преми-
на под мотото “Не ви вярвам,
г-жо Кунева” и на нея присъ-
стваха близо 400 души, пред-
ставители на 17-те общини от
областта и от Пловдив-град.
Изказващите се заявиха, че
тяхната цел не са били депу-
татските места, а са предпо-
чели ДБГ, защото са повярва-
ли, че може да се промени
статуквото в посока към децен-
трализация на властта и че е
възможен един друг политиче-

ски морал.
Отказваме се, защото вече

не вярваме на проекта на Ку-
нева и решението ни не е взе-
то под натиска на емоцията,
заяви Каназирева. Тя обясни,
че кулминацията за рухването
на мита на този проект е плат-
формата на движението с ней-
ните 31 “неща”, които тя опре-
дели като “повърхностен попу-
лизъм, празни обещания и ме-
тафори”. Друга причина за от-
теглянето на доверието е на-
значаването на водачи на ли-
стите, без да има номинации

на организациите по места.
Каназирева сподели, че за

по-малко от година е станало
кристално ясно, че първона-
чално декларираните ценнос-
ти на движението са единстве-
но политически пиар и примам-
ка за гласоподаватели. От са-
мото си създаване проектът
движение “България на граж-
даните” е бил последователно
провеждана схема с единстве-
на цел да се обезпечи влиза-
нето в парламента на прибли-
жените на основните фигури в
партията, коментира вече бив-

шата привърженичка на Мег-
лена Кунева. Според нея няма
друго обяснение на факта, че
когато хората са на улицата,
начело на листите на движе-
нието, което се обяви за про-
водник на гражданското нача-
ло и принципите на справед-
ливост, доминират “туристи и
парашутисти от партийния елит
в София - верни, дисциплини-
рани и послушни - и бяха пре-
небрегнати трудът, усилията,
авторитетът и капацитетът на
хората по места”, категорична
бе Каназирева.

12 прокурори ще
разследват сигнала
за подслушване

Сайтът “Афера” вчера публикува
мнение на експерт, пожелал анонимност,
за това какво трябва да търсят прокуро-
рите в МВР и как да го проверяват. Той
препоръчва да бъдат проверени 4 неща:

1. Анализ на смените на описаните в
доклада служители по дати и години.

2. Анализ на документите, които са
изготвяли след всяка смяна, и съпостав-
ка с хартиените носители за СРС.

3. Анализ на документите за зареж-
дане на крайслера по дати и преглед на
камерите от бензиностанциите.

4. Разпечатки по клетки на засечени-
те служители за 1 година назад и
съпоставка с движението на обектите,
описани в исканията. Съпоставка на
клетките им с изготвения снимков и
видеоматериал (ако въобще могат да
покажат) на точно тия служители.

Наредиха изложба с карикатури за АЕЦ „Белене”
цията, открита вчера в арт-
кафето “Before & After”,
представя по десет творби
от всеки карикатурист, ри-
сувани след 31 март 2012 г.
Тогава за пети път беше
“замразен” строежът на
втора атомна централа и
този е поводът гражданско-
то сдружение “Референдум
- истина и легална алтер-
натива” и софийската сек-

ция на международната ор-
ганизация “Жените в ядре-
ната енергетика” (WIN) да
организират събитието.

“Вярваме, че ще има “и
след това”, обяви председа-
телката на Националната
организация на WIN Радка
Иванова.“Когато едно ре-
шение се взима по несери-
озен начин, възможните от-
говори са два: първият е да

махнеш с ръка и да чакаш
сериозното решение по-
късно, а вторият - да поглед-
неш проблема откъм смеш-
ната му страна. Затова на
този етап решихме да по-
гледнем на ситуацията око-
ло “Белене” откъм смешна-
та й страна, докато чакаме
и сериозното решение”, за-
яви председателят на сдру-
жение “Рила” Илчо Костов.

Протестиращи издигнаха
портрет на Уго Чавес
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О
коло 2000 симпан-
тизанти на движе-
ние  “България на
гражданите” (ДБГ) в
Пловдив обявиха

Село събира пари за
паметник на военен
Село събира пари за
паметник на военен
Село събира пари за
паметник на военен
Село събира пари за
паметник на военен
Село събира пари за
паметник на военен
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Íåèç÷åðïàåìà å ÷îâåøêàòà ãëóïîñò.
Âúïðîñíàòà ãîñïîæà óñïÿ
äà âëåçå â êíèãàòà íà Ãèíåñ‘ СОЦИОЛОГЪТ КЪНЧО СТОЙЧЕВ ОБРИСУВА НЕАДЕКВАТНИТЕ

ПРОУЧВАНИЯ НА КОЛЕЖКАТА СИ МИРА РАДЕВА

БСП ще търси
победа в София
Ще върнем държавата в икономиката, ще преборим частните монополи
и ще решим проблема с работните места, предложи
като послания на левицата спечелилият най-много гласове Николай Малинов

толичните социалисти подре-
диха листите за народни
представители в 23-ти, 24-ти
и 25-и МИР в София на кон-
ференция в събота. По-рано

23 МИР

1. Ваня Добрева - 97 гласа
2. Георги Кадиев - 95 гласа
3. Румен Гечев - 95 гласа

24 МИР
1. Георги Свиленски - 97 гласа
2. Борис Цветков - 83 гласа
3. Росен Малинов - 73 гласа

25 МИР
1. Николай Малинов - 125 гласа
2. Валентина Богданова - 109 гласа
3. Деница Златева - 92 гласа

Забележка:
Водачите в 23, 24 и 25 МИР са
Жельо Бойчев, Петър Курумба-
шев и Сергей Станишев, които
бяха предварително гласувани
от Националния съвет.

Александър СИМОВ РЕЗУЛТАТИ
ОТ ГЛАСУВАНЕТО

ди Костадинов и Стефан Василев. Утре
Националният съвет на БСП ще утвърди
окончателно листите за народни пред-
ставители с възможни размествания в
така предложената подредба. Трите
избирателни райони носят общо 42
мандата за народни представители.

Крайната победа на БСП на пред-
стоящите избори минава през победа в
София, заяви пред форума Жельо Бой-
чев. Той напомни, че възходът на ГЕРБ
е започнал именно от София и затова
в столицата БСП най-много трябва да
се постарае да спечели доверието на
избирателите. “Знам, че нашата партия
има една особена традиция - да си
попречи и да си навреди сама, така
както и най-големият ни политически
опонент не може да го направи. Но тук

Пламен Орешарски е
най-достоен да стане
премиер, ако БСП
спечели изборите.
Това обяви лидерът на
левицата Сергей
Станишев в събота.
Той допълни, че
бившият финансов
министър е най-
силната кандидатура и
отговаря на нуждите
на страната в момен-
та. Самият Станишев
преди около месец
обяви, че при победа

Бившият вицепремиер и
шеф на “Кремиковци” Алек-
сандър Томов обяви вчера, че
щял да регистрира своята пар-
тия “Български социалдемо-
крати” в ЦИК. Този път обаче
щял да се яви в коалиция на
вота заедно с “Партия на зе-
лените” и движение “Българ-
ска пролет”.

Томов обяви, че бил опози-
ция вече 21 години и виждал
решението в обединение с
активните млади студенти за

оалицията “Горда България”, която включва политически-
те формации “Свободен народ”, ГОРД, Обединен блок на
труда, “Защита” и ХСС, предлага съвсем официално ико-
номистът Боян Дуранкев да стане премиер на страната.

Дуранкев препоръча до 10 дни да се изготви  страте-
гия за устойчиво развитие за близките години, както и
очертаване на тактически план за следващите четири
години, промени в конституцията и одит на държавната
собственост.

Икономистът приел поканата на група независими сту-
денти да събере екип и да представи политически и ико-
номически план за развитието на България. Съюзът за
стопанска инициатива също щял да подкрепи партии, ко-
ито нямали вина за ограбването, посочиха участващи в
пресконференцията.

по същество е целият потенциал на
ГЕРБ. Оттук започна Бойко Борисов, тук
беше и Цветан Цветанов зам.-кмет, тук
са всички техни кадри. И срещу тях ние
днес трябва да излезем с нашите кан-
дидати”, добави той.

Избраният с най-много гласове за
кандидат-депутат Николай Малинов
предложи три кратки послания, с които
да се запомни каузата на БСП. “Това са:
БСП ще върне държавата в икономика-
та, БСП ще пребори частните монополи
и БСП ще реши проблема с работните
места”, обобщи той. “Ние предложихме
смяна на модела, но улицата поиска
смяна на системата. Когато те поискаха
това, под ударите попадна и БСП”, ана-
лизира Малинов. Според него това обяс-
нява и защо рейтинга на ГЕРБ в София

изпреварва този на левицата. Но той
цитира думи на Петър Междуречки, че е
крайно време социалистическата пар-
тия да спре да се изживява като пиар-
агенция на ГЕРБ и просто да престане
да говори за тях, а да се занимава със
своите идеи и предложения.

Критика към ръководството на БСП в
София отправи Георги Кадиев, който
обяви, че според него има липса на
логика при подреждане на листите. Има
7 съветници, които са предложени за
депутати, задаваме ли си въпроса какво
ще стане с нашата група в СОС, обърна
се към залата той. Според него БСП е
загубила скорост в последния месец и
улицата е задминала партията. Въпреки
това обаче Кадиев постави като цел на
БСП да вземе 12 мандата от София.

СТАНИШЕВ ИЗБРА ОРЕШАРСКИ ЗА ПРЕМИЕР ПРИ ПОБЕДА НА ИЗБОРИТЕ
Сашо ТИХОМИРОВ на изборите няма да

стане премиер и това
е неговият знак, че е
чул гласът за промя-
на.
“Ние искаме да пока-
жем, че БСП не ламти
за власт. Ако аз кажа,
че ще съм лидер, това
веднага затваря
формулата и модела
на управление. Затова
казах, че аз няма да
съм министър-предсе-
дател”, каза още
лидерът на БСП.
Според Станишев
бившият министър в

най-голяма степен
отразява предсказуе-
мост на политиката на
държавата, финансова
стабилност, отговор-
ност, социална загри-
женост и ангажимент
към доходите на
хората, създаване на
работни места, диало-
гичност, лоялност и
почтеност. Лидерът на
БСП обяви, че вече е
разговарял с Орешар-
ски, иначе не би
хвърлил името му така
публично. По думите
му Орешарски не се

радвал от тази номи-
нация, защото ситуа-
цията в страната е
драматична. Той е
наясно колко трудно
ще бъде след избори-
те, ако имаме довери-
ето на хората, но не е
човек, който се пла-
ши, отбеляза лидерът
на БСП.
“В периода на нашето
управление той показа
изключително силни
управленски качества,
визия, реформаторст-
во, отговорност, удвои
фискалния резерв на

държавата, наред с
това успяваше да
създава условия за
повишаване на дохо-
дите, 360 хиляди
работни места бяха
създадени, нямаше
преса и душене на
малкия и средния
бизнес, нямаше  мо-
нополизация на иконо-
миката в сектори, в
които няма естествени
монополи”, посочи
Станишев.
Левият лидер отбеля-
за, че мнозина смятат
Орешарски по-скоро

за центрист, за десен.
Той обаче е преди
всичко рационален и
отговорен политик и
държавник, показа и
лоялност към БСП в
период, в който ни
беше най-трудно, до-
бави Станишев. Ли-
дерът на БСП припом-
ни и визията си, че
след изборите на Бъл-
гария й трябва про-
грамно правителство с
широка парламентарна
подкрепа и активен
диалог с гражданското
общество.

Предлагат Боян Дуранкев
за министър-председател

Александър Томов пак
тръгвал към парламента

подобряване качеството на
живот в страната. Той обеща,
че изборните листи щели да се
подреждат от организационен
съвет, в който ръководствата на
двете партии няма да участват.

Стана ясно, че в списъците
щяло да има предимно млади
хора, които са участвали в про-
тестите, но и са с висше образо-
вание, международни квалифи-
кации и владеещи по няколко
западни езика. Това, което пра-
вим днес, се различава драстич-

но, коалицията ни ще е шанс за
хората, уверен е Томов.

Ние сме за това всички
български граждани да гласу-
ват, това е единственият начин
да бъде променен действащи-
ят политически модел, катего-
рично заяви лидерът на “Пар-
тия на зелените” Валентин
Симов. Той отбеляза, че дава
пълното си доверие на млади-
те от “Българска пролет” и тех-
ният член Димитър Митев ще
бъде лице на коалицията.

К

С
през седмицата Националният съвет на
БСП утвърди водачите на листи и мес-
тата на коалиционните партньори и на
гражданската квота.

След тайното гласуване в събота на
второ място след водача Жельо Бойчев
в листата в 23-ти МИР в София се наре-
ди досегашният депутат Ваня Добрева.
За нея гласуваха 97 от 186 делегати,
участвали във вота. На трето и четвърто
място в листата бяха определени об-
щинският съветник Георги Кадиев и
Румен Гечев - вицепремиер в кабинета
на Жан Виденов. След тях се наредиха
Страхил Ангелов и Ирена Анастасова.

Водач на листата за парламентар-
ните избори в 24-ти МИР в София е
досегашният депутат Петър Курумба-
шев. На второ място столичните социа-
листи подредиха общинския съветник
Георги Свиленски, който получи 97 гла-
са. След него в листата се наредиха
общинските съветници Борис Цветков и
Росен Малинов, бившият директор на
Агенцията за енергийна ефективност
Таско Ерменков и бившият евродепутат
Атанас Папаризов.

В 25-и МИР в София, където листата
оглавява лидерът на БСП Сергей Ста-
нишев, на второ място безапелационно
бе избран издателят на вестник ДУМА
и председател на Национално движе-
ние “Русофили” Николай Малинов със
125 гласа, което се оказа своеобразен
рекорд на конференцията.

След това в листата бяха наредени
съответно досегашният депутат Вален-
тина Богданова и Деница Златева,
член на Изпълнителното бюро на БСП.
Плътно след тях бяха гласувани Мето-

Снимка Мариета ТОМОВА

БСП - София, си постави за цел да победи ГЕРБ в столицата
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Наз@ем от мреж@та

 Не приемаме никакви предварителни
уж социологически проучвания и статистики.
Това са редовни западни ТРИКОВЕ за мани-
пулиране на хората.

 Е, с оглед на резултатите поръчителят
е ясен - онзи, който плащаше полетите на
Бистришките тигри с правителствения само-
лет другарят демократ Батман и неговите
протежета!

 Тази жена непрекъснато е по телевизи-
ите, то за да съобщава социологически ре-
зултати, то да подкрепя шоу представители,
то да коментира политици и политики. Не-
прекъснато се набива на очи. Сериозният
социолог само може да се изсмее на нейни-
те приказки и махаленско поведение.

 И Райчев, и Кольо Колев са същите
като Мира Радева. Просто обслужват различ-
ни крила на управляващата мафия. Иначе си
е вярно, че тоя път Мирчето прекали. Те всич-
ки яко замазват и украсяват реалността, ама
тя тоя път направо се оля.

 Всички социологически агенции, които
обслужват една или друга партийна центра-
ла, рано или късно се излагат яко... така стана
с Мира Радева, която мина през всички пар-
тии, за да стигне до герб. Райчев, Колев са
ясни. За резултата на Мира Радева е чиста
манипулация на общественото мнение. Не
може всички зависими и независими агенции
да се доближават по резултати, а нейния да
е на другия полюс. Няма начин да е истински.

 Проучването е поръчано от “посолство-
то” на САЩ в Банкя и “филиала” му в село
Шумата от едни смешни посланици... и крад-
ци със стаж като джебчии...

 Ами бих ви посъветвал да си разпеча-
тите тези и други подобни изследвания на
хартия, за да ви е по-лесно след изборите да
ги намерите и прегледате. Тогава ще се раз-
бере със сигурност кой колко е “познал”.
Иначе нали знаете, след избори всички со-
циолози викат “Аз познах!” и всички полити-
ци викат “Ние спечелихме!”

 И какво значение има какви са стъкме-
ните резултати от продажните социологиче-
ски агенции? Хората не гласуват както им
наредят от социологическата агенция или
както ще гласува съседа, поне повечето нор-
мални.

 Предлагам станалите публично досто-
яние социологически изследвания (незави-
симо по какви теми) опровергани от практи-
ката да бъдат ШУМНО огласявани от медии-
те и въпросните агенции да бъдат АВТОМА-
ТИЧНО елиминирани за бъдещи изяви и обя-
вявани за недостоверни, некомпетентни и
поръчкови!!

 ГРОБ май много са увиснали, щом ча-
кат “социоЛЪЖката” Мира Янова да им го
вдига... Рейтинга... Дори придворният им про-
фесор МишоКА не приема процентите й -
според него разликата е 3:2 в най-, най-до-
брия случай.

 Само да ви припомня, че въпросната
баба Яга на снимката, даваше съотношение
75% за Плевнелиев на президенстките избо-
ри, а той даже и с фалшификациите едва се
добра до 5% преднина. Какво има да се
коментира повече.

 Всъщност е възможно герб да вземе
най-много гласове, като се имат предвид кон-
курентите. Дано само тези гласове да не са
достатъчни да образуват отново тяхно прави-
телство. Едноличната диктатура на ББ не
беше много приятна.

 Да гласуваш отново доверие на този,
който последно те е лъгал 3-4 г. и си го
смъкнал предсрочно - това е мазохизъм!
Изглежда обичаме да се самобичуваме и да
ни е зле винаги!

 Моята прогноза е, че на 12 май ще
валят бюлетини отляво и отдясно, но зависи
как ще се завихрят антициклоните. За всеки
случай носете си чадър - против лоши про-
гнози.

 Ама вие народе вярно сте много слепи,
нима до сега не сте знаели че така нарече-
ните статистически истории са абсолютно
поръчкови и платени, това е повече от ясно
че е така, не съм нито са ГЕРБ, нито са БСП.

 Май че програмката с резултатите в
Информационно обслужване е отдавна гото-
ва и трябваше да се появят социологически
изследвания за подкрепата им. М.Р. е много
удобна за тази цел.

(Запазен е оригиналният правопис)

Социологическите разпри, които се
превърнаха в мащабен скандал, след
като Мира Радева обяви, че ГЕРБ води
пред БСП с 16% избирателна подкрепа,
се превърнаха в обект на анализ от
интернет потребителите. Разклатеното
доверие в социологическите агенции
личеше в огромна част от коментарите, а
някои дори се опитваха да търсят реше-
ния как то да бъде възстановено. Резул-
татите от въпросното проучване също
предизвикаха онлайн обществеността да
даде тежките си оценки. Посипаха се и
безброй предположения как ще изглеж-
да бъдещият парламент.

ОБЯВЛЕНИЕ
Общинска администрация - Търговище, Община - Търговище,

гр. Търговище, 7700, пл. “Свобода”, телефон 0601/ 6 87 00, на основание
чл. 14, ал.1 и ал.2 от НПКДС и  Заповед № З-01-237/26.03.2013г.

ОБЯВЯВАМ КОНКУРС:

за длъжността: “МЛАДШИ  ЕКСПЕРТ” в Общинска администрация – Търговище, Обща
администрация, отдел „Канцелария, информационно обслужване и ЧР”, дирекция

“Административно и информационно обслужване“
1. Минималните и специфични изисквания, предвидени в нормативните актове за заема-

не на длъжността са:
- Образование: висше в областта на техническите науки, информатика, информационни

технологии, компютърни системи или математика.
- Минимална степен на образование: бакалавър;
- Професионален опит: не се изисква
2. Допълнителни умения и квалификация, носещи предимство на кандидатите:
- Работа с различни операционни системи, мрежи и комуникации, мрежови услуги и

протоколи.
3. Начинът за провеждане на конкурса:
- тест и практически изпит;
- интервю;
4. Необходимите документи, които кандидатите следва да представят  за участие в

конкурса са:
4.1. Заявление за участие в конкурса – образец /Приложение № 2 от Наредбата за

провеждане на конкурсите за държавни служители (НПКДС)/;
Към заявлението се прилагат:
4.2. Декларация от лицето по чл.17, ал.2, т.1 от НПКДС;
4.3. Копия от документи за придобита образователно-квалификационна степен и,

допълнителна квалификация, които се изискват за длъжността;
4.4. Копие от документите, удостоверяващи продължителността на професионалния опит

(ако има такъв);
5. Документите следва да бъдат представенилично или чрез пълномощник в срок до 13

април 2013 г. в Общинска администрация – Търговище, дирекция “Административно и
информационно обслужване”, ет. 3, стая  № 63, телефон за контакти 0601/6 87 93.

6. С входящ номер и дата се регистрират само заявления, към които са предоставени
всички посочени в тях документи.

7. Заявленията подадени след изтичане на срока, посочен в т.5 от настоящата заповед,
не се регистрират.

8. Списъците или други съобщения във връзка с конкурса ще се обявят в  сградата на
Община – Търговище, гр. Търговище, пл. “Свобода”, партерен етаж , Център за админис-
тративно обслужване,  информационно табло и на електронната страница на Община –
Търговище:www. targovishte.bg

9. Описание на длъжността – Извършва инсталиране, деинсталиране и конфигуриране на
стандартни приложени програмни продукти.Следи за техническата изправност на наличната
техника (компютри и периферни устройства) и извършва профилактика на програмните продук-
ти.Подготвя изходна информация за отчети и анализи за състоянието на приложния софтуер.

Длъжностна характеристика ще бъде предоставена на всеки кандидат при подаване на
документи за участие в конкурса.

10. Размер на основната месечна заплата за длъжността се определя на основание
Наредбата за заплатите на служителите в държавната администрация.

Д-Р КРАСИМИР МИРЕВ /П/
Кмет на oбщина Търговище

торият епизод от предаване-
то на БНТ “Кауза.бг” ще
продължи и днес. Този път
освен  младите хора, които
вече представиха своите

12-годишна канадска ученичка ще спре да използва фейсбук, след като съдът офи-
циално  й забрани да използва социалната мрежа. До наказанието се стигна, след като
девойката използвала сайта, за да заплашва две момичета. Съдията, разглеждащ
делото срещу  девойката, заявил, че достъпът й до социалната мрежа се прекратява
като част от постановената й 12-месечна пробация. Съдът в канадския град Брандън,
провинция Манитоба, е решил, че освен ограничението на интернет активността във
фейсбук момичето трябва да положи и 50 часа общественополезен труд. Осъдената
тийнейджърка се скарала с другите две момичета заради скандал за момче в края на
февруари. Децата дори си разменили шамари, а спорът продължил и в интернет.

Eêñïåðòè ùå ïîäêðåïÿò
ó÷àñòíèöèòå â “Êàóçà.áã”
Днес ще станат факт и първите елиминации, състезателите обаче
ще получат помощ от познати обществени фигури

В
идеи на сцената, ще се появят и
застъпници на каузите им. 10 популяр-
ни и познати личности ще се включат
в шоуто, оказвайки помощ на някой от
участниците.

Всеки от десетте финалисти в пре-
даването разполагаше със седмица, в
която да намери и убеди избран от тях

Специална изненада е подготвил екипът на БНТ2 за своите зрители по по-
вод 1 април - деня на шегата. Днес новините най-вероятно ще изглеждат
по-различно от друг път, тъй като няма да са подготвени от екипа на меди-
ята, а от... хората пред малкия екран. Всички, които искаха да влязат в ро-
лята на професионални новинари за един ден изпращаха предложенията
си за рубриката “Новините на зрителите” на адрес bnt2news@bnt.bg, във
фейсбук страницата на БНТ2, както и на интернет сайта на телевизията.
Днес ще стане ясно как експериментът на медията ще се отрази на ви-
зията на новинарската емисия. Как ще изглеждат новините с участието на
зрителя, ще видите днес в централната емисия новини от 19,30 ч. Новини,
които не могат да бъдат включени в днешното издание, ще се появят на
следващия ден в следобедното предаване “България днес” от 16 ч.

БНТ2 ОСТАВЯ ЗРИТЕЛИТЕ
ДА ПОДРЕДЯТ НОВИНИТЕ

младежки форум Лили Еленкова. Екс-
пертната десетка се допълва от акад.
Васил Гюзелев - виден историк, изсле-
довател на българското Средновековие,
и Янко Николов, който е служител в на-
ционалната обсерватория “Рожен”.

От днес експертният съвет, който
препитваше участниците, вече няма да
се състои от Петър Курумбашев, Томи-
слав Дончев и Петър Москов, защото
техните места ще бъдат заети от нови
личности. Кой ще се опита да предизви-
ка с въпросите си участниците, предстои
да видим тази вечер. Съставът на съвета
ще се промени и за финалното предава-
не, което ще се излъчи на 8 април.

експерт, политик или обществено по-
зната личност, която да застане зад
идеята им. Палитрата на застъпниците
е пъстра. На сцената ще излязат музи-
кантът Васил Гюров и журналистът от
Дарик радио Драгомир Симеонов. Като
помощници ще се изявят и председате-

лят на Института за модерна политика
Борислав Цеков, Георги Ганев от Центъ-
ра за либерални стратегии, политоло-
зите Румяна Коларова и Огнян Минчев,
както и професорът по конституционно
право Снежана Начева. На сцената ще
се качи и президентът на Националния

За по-внимателно отразяване на
случаите на самозапалване
призоваха от Съвета за елек-
тронни медии. СЕМ поиска
медиите да се грижат за живота
и здравето на гражданите при
отразяването на протестите.
Според СЕМ има опасност
журналистическата интерпрета-
ция на самозапалванията и
самонараняванията като форма
на протест да ги превърне в
граждански пример за подража-
ние, а отразяването на пореди-
цата от трагични събития да
подтикне към продължаването й.
СЕМ отбелязва, че заедно с
информациите за гражданските
акции в медиите се “тиражират
кадри с травматични образи -
обгорели дрехи, детайли от
мястото на събитието, снимки на
лицата, които позволяват те да
бъдат ясно идентифицирани”.
Обект на засилен журналисти-
чески интерес са и роднини и
близки на жертвите, като
невинаги е избегнат рискът от
вторичната им виктимизация,
алармира регулаторният орган.
“Обръщаме се към българските
медии, в чието чувство за
отговорност вярваме при отра-
зяването на гражданските
протести, без да подценяват
правото на информация и в
рамките на редакционната си
независимост, да се грижат за
живота и здравето на гражда-
ните като право, преди всяко
друго човешко право”, пише в
позицията на СЕМ. Според
съвета медиите са задоволили
професионално нуждата от
информация за трагичните
събития и са изпълнили ангажи-
мента си за представяне на
различни гледни точки, включи-
телно и критични спрямо собст-
веното им поведение. Регула-
торът отбелязва, че медиите все
пак не са показвали непосред-
ствено инцидентите с целия
ужас на гледката.

КАНАДСКИ СЪД ЗАБРАНИ
ФЕЙСБУК  НА ТИЙНЕЙДЖЪРКА

СЕМ се скара
за отразяването
на самозапалвания
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драстично. Това заяви вчера
пред БНР служебният ми-
нистър на земеделието и хра-
ните проф. Иван Станков.
Очаквахме добра реколта, но

Земеделският министър:

Зърнената реколта
ще е по-слаба от
миналогодишната
Проф. Станков призна, че след Найденов е заварил
българското земеделие в много тежко състояние

специалистите по места дават
информация, че не е добро
състоянието на есенните посе-
ви, защото имаше проблеми
със сеитбата, а и по-късно се
влошиха метеорологичните ус-
ловия, така че очаквам да бъде
по-слаба от миналата година,
каза той. Станков заяви, че е
заварил в много тежко състоя-

ние българското аграрно про-
изводство, с много проблеми и
неясноти. Министърът каза
още, че иска таванът на евро-
субсидиите за зърнопроизвод-
ство в България да бъде 300
хил. лв.

България внася 90% от пло-
довете и зеленчуците, които
гражданите консумират, кон-

статира ден по-рано Иван
Станков. Изявлението бе на-
правено по време на първото
заседание на новия Бизнес
научен съвет. Според министър
Станков аграрните производ-
ства в България са слаби и
трябва да бъдат подпомогнати.
“Приоритети пред нас трябва
да бъдат планинското земеде-
лие и животновъдството, про-
изводството на тютюн, лозар-
ството, както и биопроизводст-
вото и розопроизводството, за

които трябва да осигурим суб-
сидиране”, посочи той.

На заседанието беше ре-
шено да се подготви и обща
стратегия за развитието на зе-
меделието до 2020 г. с ясни
приоритети и цели. “Времето
на служебното правителство е
много кратко и през месец май
ние трябва да сме готови с
нашите стратегии, за да ги
предложим на новото прави-
телство”, каза министър Стан-
ков.

Т
ази година зърнена-
та реколта ще бъде
по-слаба от минало-
годишната, но нама-
лението няма да е

През март търговски-
те стойности на някои ос-
новни хранителни про-
дукта - захар, олио,
брашно и яйца, не са се
изменили съществено
спрямо февруари тази
година. Това показват
седмичните бюлетини на
Министерството на земе-
делието и храните (МЗХ).
На годишна база има
поскъпване на брашното
и олиото - съответно с 8%
и 5%.

Към 27 март 2013 г.
средната търговска стой-
ност на бялата кристал-
на захар бележи леко
понижение - с 1 стотин-
ка (0,5%) до 2,20 лв./кг.
Продуктът все още се
продава по-скъпо в мал-

Седемстотин и шейсет български строителни ра-
ботници има сега в Израел. Това съобщи Недко Нед-
ков - управител на фондация “Села”, представляваща
интересите на израелското правителство по подписа-
но споразумение с България, цитиран от БТА. Съглас-
но документа за три и половина години 3500 наши
кофражисти, арматуристи, зидаро-мазачи и плочкад-
жии могат да отидат на работа в Израел.

Българите имат всички права като израелските
работници, заяви Недков. Освен това могат да сменят
работодателя си на всяко първо число на тримесе-
чие, ако не са доволни от него, без да посочват
причина. Дефицитът е от порядъка на 20 000 работ-
ници, уточни Недков. Нашите строители получават
месечна заплата в размер на 1800 долара. Строго
регламентирани са битовите условия за всеки българ-
ски работник. Създадена е организирана инспекция
за бърза проверка и реакция при оплаквания на
работниците.

Лагерът, в който се оказа, че са живеели 50
български работници заедно с китайци в крайно не-
приемливи условия, е закрит, съобщи Недков. В мо-
мента има 1000 кандидати за работа в Израел. В края
на април те ще бъдат изпитвани от израелски специ-
алисти. Очакваме дотогава кандидатите да станат
1200, каза Недков.

“Бургасбус” продава на търг с явно наддаване 30
свои автобуса. Това съобщи управителят на превозва-
ча Петко Драгнев, цитиран от Фокус. Той каза, че
това са автобуси, които са излезли от употреба след
въвеждането на проекта за Интегриран градски транс-
порт. Самите автобуси са годни за употреба. Търгът
ще се проведе на 17 април от 10 ч. в административ-
ната сграда на общинския превозвач. Там се продава
и тръжната документация.

От сряда вече и кондукторите в градския транс-
порт на Бургас са с униформи. Това стана, след като
униформи бяха въведени за водачите с пускането в
движение на новите автобуси. Петко Драгнев посо-
чи, че все още е рано да се каже какви са финан-
совите постъпления и дали се е увеличил пътнико-
потокът с въвеждането на новите модерни автобуси.
По писма на граждани обаче личи, че е изпълнена
една от целите по проекта за Интегриран градски
транспорт, а именно повече хора да ползват обще-
ствения превоз.

ад 30 процента повече туристи са посетили
ски зоната в курорта Пампорово през този
зимен сезон. Повече от половината от тях са
българи. При чужденците увеличение има при
турските и балканските групи като цяло, а ру-
ските туристи са около 40 на сто повече от
миналата зима.

Зимният сезон в Пампорово ще продължи
до 14 април, като до края на сезона ком-
плексът ще разчита главно на български ту-
ристи. 130 см е снежната покривка на връх
Снежанка в Пампорово, където условията за
зимни спортове все още позволяват на най-
запалените скиори и сноубордисти да използ-
ват до последно всички писти и съоръжения в
курорта.

“Софийска вода” временно ще
прекъсне водоснабдяването в ня-
кои части на столицата, съобщиха
от пресцентъра на дружеството.
Заради реконструкция на уличен
водопровод по ул. “Цар Симеон”,
район “Оборище”, се налага спи-
ране на водоподаването от 9 до

За година брашното поскъпна с 8%, олиото - с 5%
ките магазини в страна-
та, като маржът спрямо
големите вериги незна-
чително се е свил до 13
стотинки. В рамките на
една година цената на
бялата захар е спаднала
значително - с прибли-
зително 5,5%. В периода
21-28 март 2012 г. про-
дуктът е струвал средно
2,32 лв./кг в магазините
в страната.

Цената на рафинира-
ното слънчогледово олио
в периода 20-27 март
2013 г. е била с 2 стотин-
ки по-ниска от нивото,
отбелязано между 20 и
27 февруари. В рамките
на третия месец от годи-
ната продуктът се е
търгувал средно на 2,94

лв./л, като спадът в голе-
мите вериги е с 0,5%, а в
малките - с 0,6%. На го-
дишна база е налице от-
четливо поскъпване - с
14 стотинки за литър, или
с малко под 5%.

Изменението на
брашното тип 500 в сред-
ната му цена за месеца е
незначително - с 1 сто-
тинка до 1,14 лв./кг. За
една година обаче про-
дуктът е поскъпнал с бли-
зо 8%, като по същото
време през 2012 г. кило-
грам от него е вървял
средно за 1,05 лв. Към
края на месец март 2013
г. брашното струва сред-
но с 6 стотинки повече в
малките магазини в стра-
ната, отколкото в големи-

те търговски вериги.
Средните цени на

двата проучвани разме-
ра яйца са останали
почти непроменени към
27 март на месечна
база. Тези размер M са
стрували в магазинната
мрежа средно 27 ст./бр.,
а размер L - средно 29
ст./бр. Големите яйца бе-
лежат поевтиняване от 1
стотинка. Отчетени са
значително по-сериозни
промени на годишна
база. Към 28 март 2012
г. яйцата се търгуваха
съответно за 35 стотин-
ки (M) и за 37 стотинки
(L). Това ще рече темпо-
ве на намаление в раз-
мер на приблизително
23% и 21%.

30% повече туристи
са посетили ски
зоната в Пампорово

ННННН

760 български
строители
работят в Израел

ОБЩИНСКИЯТ
ПРЕВОЗВАЧ В БУРГАС
ПРОДАВА НА ТЪРГ
30 АВТОБУСА

Временно спират водата в
някои части на София утре
18 ч. утре. Това ще засегне живе-
ещите в района: по ул. “11 август”
от ул. “Искър” до ул. “Цар Симеон”;
по ул. “Екзарх Йосиф” от ул. “Г.С.
Раковски” до ул. “Дунав”. При
продължителност на строително-
ремонтните дейности над 12 ч. ще
бъде осигурена водоноска, разпо-
ложена на кръстовището на ул.
“Дунав” и ул. “Цар Симеон”.

Заради изместване на уличен
водопровод в кв. “Манастирски ли-
вади” също ще има спиране на
водоподаването от 9 до 19 ч. утре.
Това ще засегне живеещите в рай-
она: по ул. “Шарл Шампо” от ул.
“Боянски водопад” до ул. 409; по
ул. 409 от ул. “Шарл Шампо” до ул.
“Луи Айер”. При продължителност

на строително-ремонтните дейно-
сти ще бъде осигурена водоноска,
разположена на ул. “Шарл Шампо”
и ул. 409.

Заради подмяна на спирателни
кранове по ул. “Чепинско шосе”, кв.
“Малашевци”, също се налага спи-
ране на водоподаването от 10 до
22 ч. утре. Засегнати ще бъдат
живеещите в района: по ул. “Че-
пинско шосе” от с. Чепинци до кв.
“Малашевци”; с. Чепинци; гр. Нови
Искър - кв. “Изгрев”; кв. “Гниляне”;
кв. “Курило”; с. Кътина; жк. “Левски
В” ; жк “Левски Г”; кв. “Враждебна”;
кв. “Васил Левски”; по бул. “Ботев-
градско шосе” от ул. “Витиня” до с.
Долни Богров. На няколко места
ще има водоноски.

Проф. Иван
Станков

Снимка БГНЕС
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Общество
1

Датата

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

Яйцата на десните
„мъдрости”

АЛЬОНА
НЕЙКОВА

Усмивките ни хубави,
очите ни тъжни

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ХУМОРА, САТИ-
РАТА И ЗАБАВАТА. Едни
свързват зараждането на
празника с древния Рим, къде-
то в средата на февруари (а не
в началото на април) празну-
вали празника на глупците.
Други отнасят възникването
му към древна Индия, където
на 31 март отбелязвали праз-
ника на шегата. В древността
1 април отбелязвали само ир-
ландците, и то в чест на Новата година. Денят на
смеха в различните държави носи свой нацио-
нален колорит, присъщ за всяка страна. В Бълга-
рия с Деня на шегата са свързани и много суе-
верия. Най-важното от тях е, че за да има човек
късмет през годината и да нe го лъжат в другите
дни, трябва да направи номер поне на един
близък и поне някой да го излъже. Всичко това
трябва да се свърши до обяд, защото всяка
направена по-късно шега носи лош късмет на
онзи, който я е направил. На 1 април празнува
рожден ден Домът на хумора и сатирата в Габ-
рово, създаден през 1972 г.

1809 - РАЖДА СЕ НИКОЛАЙ ГОГОЛ, РУСКИ
ПИСАТЕЛ, ПОЕТ И ДРАМАТУРГ (УМИРА 1852
Г.). Най-известната му творба е
романът “Мъртви души”, раз-
глеждан от мнозина като
първия модерен руски роман.
След като не успява с актьор-
ските и преподавателските си
опити, се отдава на писането.
Под перото му се раждат про-
изведенията “Шинел”, “Реви-
зор”, “Омагьосаното място”,
“Тарас Булба” и др.

1916 - В БЪЛГАРИЯ Е ВЪВЕДЕН ГРИГОРИ-
АНСКИЯТ КАЛЕНДАР. За-
меня ползвания дотогава
Юлиански календар. Промя-
ната влиза в сила на 1 април
1916 г., когато дните от ка-
лендара се преместват с 13
напред - след 1 април 1916 г.
следва 14 април. Това е
слънчев календар, зависим
от периода на завъртането на Земята около
Слънцето, който е 365,2422 дни от 24 часа по 60
минути, всяка по 60 секунди. Средната година
при Григорианския календар е 365,2425 дни. За
да може броят на годишните дни да е цяло число,
през 4 години се добавя един допълнителен ден,
29 февруари, а годината се нарича “високосна”.

1920 - СЪЗДАДЕНА Е ЛОВЕШКАТА КОМУ-
НА. През декември 1919
г. БКП печели общински-
те избори в Ловеч. За
кмет е избран Никола
Илиев Динев. В условия-
та на следвоенна криза
провежда активна соци-
ална политика. Управле-
нието му е известно като Ловешка комуна.

1944 - УБИТ Е МИТКО ПАЛАУЗОВ, ДЕТЕ
ПАРТИЗАНИН (Р. 1930 Г.). Бащата Три-
фон става партизанин от Габровско-
Севлиевския отряд. Заради тази му
дейност майката Ганка и малкият Мит-
ко са арестувани 15 денонощия. След
акция на отряда през лятото на 1943 г.
двамата се присъединяват към него.
Прехвърлени са в болничната землян-
ка, където се грижат за ранени парти-
зани. На 1 април 1944 г. землянката е
разкрита и атакувана от жандармери-
ята. Митко и майка му загиват.

1947 - УМИРА ЕКАТЕРИНА КАРАВЕЛОВА,
ОБЩЕСТВЕНИЧКА, ПУБЛИЦИСТКА (Р. 1860 Г.).
Съпруга на Петко Каравелов.
Развива активна дейност сред
българските женски дружест-
ва, една от учредителките на
Българския женски съюз.
Участва активно и в междуна-
родното движение за мир.
Ратува за подобряване на ру-
ско-българските отношения.
Публикува над 50 статии и политически фейле-
тони, превежда от руски и френски език творби
на Толстой, Достоевски, Юго, Флобер и др.

1966 - УМИРА ДИМИТЪР ДИМОВ, ПИСАТЕЛ
И ДРАМАТУРГ (Р. 1909 Г.). Първа-
та му книга е стихосбирката “Ве-
черни трепети”, а първият му ро-
ман е “Поручик Бенц”. Автор на
романите “Осъдени души”, “Тю-
тюн” и на пиесите “Жени с мина-
ло”, “Виновният” и др. Председа-
тел на Съюза на българските
писатели (1964-1966).

Един не толкова извес-
тен мислител (Лии
Майлдън) бе казал, че хо-
рата рядко забелязват ста-
рите дрехи, ако носиш го-
ляма усмивка. Тя е светли-
на в прозореца на лицата
ни и казва на всички, че
сме добре. Или поне се

опитваме да бъдем. Неза-
висимо от всички несгоди,
които понякога ни поднася
съдбата или случайността
- кой в каквото вярва.

Забелязали ли сте, че
усмивката превръща
дъждовен ден в дъга, обе-
зоръжава недобронаме-
рените хора и ни кара да
мислим, че не всичко е
изгубено?! Животът става
по-светъл и по-добър, ко-
гато успеем да накараме
тъжен приятел или дори
непознат да се усмихне.
Без да го осъзнава дори,
той става по-красив и по-
силен. Защото сте му по-
дарили една от вашите
прекрасни усмивки. И ще
разберете, че красотата е

сила, а усмивката е ней-
ният меч. Уморилите се да
водят битки рано или
късно прозряват, че мирът
започва с усмивка. Тя е и
ключът, който отваря
сърцата.

Никога не ще узнаем
всичките добри неща, кои-
то може да направи една
усмивка, е казала Майка
Тереза. Затова - горе гла-
вата! Усмихвайте се! Не
само на 1 април. Не само
от любезност или куртоа-
зия. Усмивката прави ли-
цата ни по-ценни. И кара
хората да се чудят за как-
во си мислите, какво тол-
кова хубаво ви се е случи-
ло... Лошите ще ви зави-
дят, а добрите ще ви се

30 години идеологиче-
ско промиване на мозъци-
те дадоха толкова затъпя-
ващ ефект, че и до днес
призраците на дясната
мисъл минават за аксиоми.
Въпреки че именно те, те и
само те прецакаха света и
го набутаха освен в иконо-
мическа, в цяла серия от
политически кризи.

А сега тези призраци
те дебнат от всеки ъгъл на
прекрасния и гневен свят.
Като например в късмет-
четата, които ти дават с
кафето. Ето на каква кафе-
джийска мъдрост попад-
нах тези дни: “Справедли-
вост - това е, когато на
хиляда души население се
падат по хиляда яйца. А ра-
венство е, когато за всеки
има по едно”.

Така ли? Ти да видиш!
Дори рано сутрин с кафе-
то те дебне атаката на
икономическите зомбита.
Защото това не е “късмет-
че”, а върховен опит за

мъдрост да се пробута ста-
рият манипулативен по-
хват - да се раздели идея-
та за справедливост от
идеята за равенство, кои-
то винаги са вървели една
след друга.

Забележете само как е
разграфен светът в нея -
равенството винаги е
свързано с бедност. Това е
голяма мантра на пазар-
ните маниаци. Това е чер-
ната меса, която трябва да
оправдае факта, че бога-
тите стават все по-богати.
Това е “справедливост”
според лафовете на сут-
решното кафе. А пък ако
някой попита: “Абе, защо
трябва да е така”, това е
недопустим порив към ра-
венство, тоест към бедност.
Перфектна схема.

Това, че глашатаите
на призрачната мъдрост
по света толкова много
мразят равенството като
основополагаща ценност,
трябва да ни даде ясен
знак насред каква идео-
логическа и класова вой-
на се намираме. Защото
няма нормален човек,
който да ви обясни равен-
ството като това, че всич-
ки трябва да получават
еднакво. Подобно еле-
ментарно представяне е
необходимо, за да може
тази ценност да бъде
превърната в карикатура.

Равенството означава

равенство на шанса. Тол-
кова е просто и ясно. Синът
на шофьора да има същи-
те шансове да преуспее
като сина на едрия бизне-
смен. В езика на икономи-
ката това се нарича “соци-
ална мобилност”. В кафед-
жийските мантри обаче
това равенство на шанса е
представено като раздава-
не по едно яйце на всеки.
Красиво и тъпо.

Има и друг аспект.
Дори да приемем някаква
основополагаща мъдрост в
тази тъпотия, е естествено
да се запитаме - как така
пък справедливостта (тази,
която дава по хиляда яйца
на всеки) никога не се е
осъществила някъде.

Ако приемем, че имаме
хиляда души и хиляда яйца,
то те винаги се разпреде-
лят 995 за 20 души и 5 за
всички останали. Абсолют-
но винаги. Тоест справед-
ливостта никога не съще-
ствува при пазарен капи-
тализъм, защото ако в него
се появи справедливост,
това ще докара инфаркт на
всички хора, които си из-
карват парите, като създа-
ват идеологически посту-
лати за превъзходството на
богатите.

Справедливостта в ка-
феджийската мъдрост
съществува като някакво
фентъзи място, където по
мистичен начин 1000

души имат по 1000 яйца.
Ама как се е стигнало до
това невиждано състоя-
ние? Откъде ли авторите
на този коан са взели
сила за неговото създава-
не при условие, че са опи-
сали справедливостта
като недостижимо и мис-
тично състояние.

Но това е голямата
идея. Стремете се към при-
казното (справедливостта),
а не към постижимото (ра-
венството). Не подценявай-
те ефектните афористични
формулировки, те служат
на много хора като изви-
нение за това, че не искат
да мислят. Равенството и
справедливостта обаче не
са в противоречие. Равен-
ството е справедливост.

Защото свят, в който
няма равенство, е свят об-
речен никога да не яде
омлет от яйца, понеже яй-
цата са свити от елита, а
на останалите се повтаря,
че когато престанете да се
взирате в купичката на
богатите, тогава светът ще
просперира бляскаво и
възторжено.

В свят, в който няма
равенство, яйцата ще ста-
нат недостижима стока за
всички, чиито бащи не са
производители на яйца.

Ама това в сутрешното
ти кафе не ти го казват.
Сигурно, за да не ти на-
гарча чак толкова много.

Анатолий СТАНКУЛОВ

усмихнат в отговор.
Много често обаче не

ни е до усмивки: уволнили
са ни несправедливо от
службата, стигнали сме до
милион и една причини да
се чувстваме недооцене-
ни, изведнъж сме се раз-
боляли или просто смята-
ме, че не ни върви...

Но няма изпитание,
което да не може да поне-
се човек, стига да е здрав
и да е заобиколен от при-
ятели. Едно от първите
неща, които правят хората
след дълго боледуване, е
да поискат да се усмихнат.
Това е първият признак, че
сме започнали да оздра-
вяваме. Дори още да са
тъжни очите ни...
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нзи ден бях делегат
на градската конфе-
ренция на БСП -
София. Трябваше да
избираме кандидати

Записки на делегата
Как баба ми научи от телевизията повече от мен
за конференция на БСП, на която уж аз гласувах решенията

Калин
ПЪРВАНОВ

РС на БСП -
РАЙОН „Младост”,

социалистите от районната
партийна организация

и много приятели, сме щаст-
ливи да те поздравим
по случай твоят юбилей!

Цялата ти трудова
дейност, достойният

ти личен и семеен
живот, активната ти
гражданска позиция,

са безпорно доказателст-
во за един високоорганизи-
ран и съзнателен живот,
достоен за поддържание
от младите социалисти

в район „Младост”.
Повече от 55 години
ти си член на БСП,

а социалистическата идея
е смисълът и съдържанието

на твоя живот!
Изключително много ценим
дългогодишният ти принос

като активист на районната
партийна организация и

силно те уважаваме за ярко-

ЧЕСТИТ 80-ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ!
на

ЦВЕТА БОРИСОВА АЛЕКСИЕВА
секретар на 207 ОПО - „Младост-1” и председател

на Сдружение „Жени за мир и екооцеляване”

то ти присъствие в обществения живот на район „Младост”.
Ти безпорно доказа, че жизнения път на човека се измерва не

с годините, а с дирята която оставя след себе си.
Пожелаваме ти здраве, бодрост,много щастливи и радостни
дни,обградени с любовта и уважението на близки, другари и

приятели.
БЪДИ ВСЕ ТАКА ЖИЗНЕНА И ЕНЕРГИЧНА!

Почувствах се като паднал
от Марс. Изглежда двамата със
Станишев сме ходили на раз-
лични конференции. Но все
още си мисля, че бяхме на едно
и също място, освен ако не съм
се побъркал. Помня, че го ви-
дях, даже го слушах, говореше
някакви неща от трибуната. Но
не каза нищо от това, което чух
по телевизията.

Той не само че не постави
въпросите за обсъждане в зала-
та, не потърси съгласието й, но
дори не благоволи да я уведо-
ми. Ей така, поне от уважение.

Знам - някой ще каже, - че
Станишев може да е изразил
личното си мнение пред каме-
рите. Относно Орешарски -
приемам да е лично мнението
му. Защото не съм чул някой
легитимен партиен форум да е
гласувал решение за предла-
гането на бившия заместник-
председател на СДС за ми-
нистър-председател. Но откога
председателят на БСП казва
личното си мнение първо на
медиите, вместо на партията
си? Та нали това е най-голе-
мият грях, в който правоверни-
те партийци редовно обвиня-
ват Дончева, Кадиев, Близнаш-
ки и другите “критикари”?

Относно оставането на пло-
ския данък: тук вече няма как
да става дума за лично мнение.
Защото не мога да си предста-
вя, че личното мнение на пред-
седателя на БСП е различно от
мнението на... БСП. Съвсем на-
скоро - на 16 февруари, социа-
листите категорично си казаха
мнението по въпроса. На засе-
дание на 48-ия конгрес на БСП
приехме документа “Радикална
промяна за демократична и со-
циална България - Политичес-
ка рамка за участието на БСП
в парламентарните избори през
2013 г.”, в който записахме чер-
но на бяло: “Замяна на “плос-
кия данък” с прогресивно обла-
гане на доходите на физичес-
ките лица. Запазване на обла-
гането на повечето доходи с

10%. Освобождаване на най-
ниските доходи от облагане.
Увеличаване на данъка за най-
високите”. Самият Станишев не
изрази по-различно мнение и
гласува позицията, която беше
приета, доколкото си спомням -
единодушно. Или с няколко
въздържали се, но той със си-
гурност не беше от тях.

Очевидно, тогава съм си
загубил нахалост още един
ден.

Извиних се на баба ми. Цял
ден съм бил на конференция, а
тя научила повече от мен как-
во е станало, и без да е изли-
зала от къщи. Явно, че полити-
ката наистина се прави някъде
другаде, къде точно - не знам.
Може би в телевизиите, може
би - зад кадър, но със сигур-
ност не и там, където легитим-
но съм бил избран да участвам

във формирането й.
Извинявам се и на всички

червени бабички, които наив-
но вярват, че като ходят по
събрания и конференции, ня-
кой чува техния глас.

На шестте основни органи-
зации на БСП, които ме из-
дигнаха за народен предста-
витeл (без да ме питат), и на

делегатите на конференцията
в район “Слатина”, които ме
предложиха, нямам за какво
да се извинявам. Не съм ги
излъгал. В мотивационното си
писмо до тях написах: “Бълга-
рия има нужда от сериозни
промени в икономическия
модел и от политика, провеж-
дана в интерес на широки
слоеве от обществото, на
обикновените хора, на загу-
билите от т. нар. преход към
необуздан капитализъм, кои-

то са абсолютно мнозинство.
Бих се ангажирал в провеж-
дането и отстояването на та-
кава политика, ако моята пар-
тия има сериозни намерения
в тази посока както на идей-
но ниво, така и чрез личнос-
тите, които издига. В случай,
че у мен възникнат съмнения,
ще оттегля кандидатурата си,

независимо на какво ниво на
обсъждане се намира тя”.

Така и постъпих.
Забравих само да ви кажа,

че след вчерашните новини се
заслушах и в прогнозата за
времето. Върви към оправяне,
казват синоптиците, а на тях
поне им вярвам повече. Обе-
щаха топли пролетни дни и
през април, и през май, ще има
достатъчно време за риболов.
На ловците на гласове също
желая - “На слука!”.

Италианците дадоха
пример за “висящите
кафета”. И толкова.
Веднага ги побългарих-
ме. Освен кафета у нас
се предлагат “висящ
хляб”,”висящи билети за
театър и опера” -всичко,
което може да виси...
Дори тръгна анекдот как
Бойко платил над сто и
двадесет места в
парламента, като триде-
сет от тях били висящи
за “Атака” и РЗС...
Но е истина, че през

април и май по земята
българска върху скара-
та на бъдещите избори
ще има безброй “вися-
щи кюфтета и кебапче-
та”, “висящи бири” и
“висящи минерални
води”, с етикети на
партии, които по-късно
ще ни дадат да пием по
една студена вода...
Двадесет и три години
го правим. Нищо не е
станало, та да се проме-

„ВИСЯЩИ” ИЗБИРАТЕЛИ

Лозан ТАКЕВ

нят нещата и на тези
нови предсрочни парла-
ментарни избори... Още
повече, че “улицата” е
като “отворено граждан-
ско общество”. Човек,
невлизал в университет,
освен за да му овесят
почетна топка на шията,
се опита да оглави
протестите, физкултур-
ник от ГЕРБ също яхна
протестите чрез своите
структури.
Как иначе “улицата” ще
влезе в петзвезден
хотел на кръгла маса
или в зала “Арена
Армеец”? Преди итали-
анците с “висящото
кафе” у нас вече има
“висящ петзвезден
хотел”, “висяща спортна
зала “Арена Армеец”...

И най-малкото ще са
висящите кебапчета и
кюфтета.
Досадно известно е, че
у нас престъплението е
издигнато в култ, щом
купуването и продава-
нето на гласове по
време на избори е
престъпление... Аптека
Марешки пуска по-
евтини лекарства след
13 април до 12 май...
А в аптеките бедните
и болните пациенти и
клиенти се навиват да
дадат “гласеца си” за
собственика-милионер
Марешки. Един вид -
“висящи избиратели”.
Е, купуването и прода-
ването на хапчета и
сиропи за кашлица
престъпление ли е?

О
за народни представители и да
подреждаме листи. Но май от-
ново си загубих почивния ден,
в който можех да отида за
риба.

Като се прибрах, баба ми
ме посрещна от вратата с ду-
мите: “Разбрах, разбрах какви
сте ги свършили... Избрали сте
Орешарски за кандидат за пре-
миер и сте решили да запази-
те плоския данък”.

Мооля? Честно ви казвам,
лошо ми стана. То пък бива, бива
неосведоменост, ама чак пък
толкова... “Това кой ти го каза?
Пак нещо не си разбрала”.

“Ти къде си бил?” - отвръща
ми обидена. - “Съобщиха го по
телевизията!”. “По коя телеви-
зия” - питам. - “Да не би в пре-
даването на професор Вучков?
Или, може би, в “На кафе” с
Гала. Аз ли съм бил на конфе-
ренция, или ти? И на мен ли ще
вярваш или на някакви приказ-
ки?”. Оттеглих се с достойнство.

След малко пуснах телеви-
зора. В централните новини на
БНТ съобщиха, че ако БСП
спечели изборите, премиер
щял да бъде Пламен Орешар-
ски. Това казал Сергей Стани-
шев на репортери на тротоара
пред “Позитано”. По телевизи-
ята разказаха още, че Орешар-
ски наскоро споделил притес-
ненията си от идеята на леви-
цата за ревизия на плоския
данък. Станишев обаче вчера
го успокоил, че ако БСП спе-
чели изборите, плоският данък
ще остане непокътнат.
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Интервю
Мирослав Миндов:

Цял живот съм работил,
а пенсията не ми стига
да вържа двата края
Театърът днес не възпитава младите. Режисьори си позволяват да поставят
световните драматурзи, както им хрумне, за да има шоу, казва известният артист

Íàé-ãîëÿìàòà ìè áîëêà
å ÷èñòîòàòà è
îòíîøåíèåòî êúì
áúëãàðñêèÿ åçèê

Интервю на Надежда УШЕВА

МИРОСЛАВ МИНДОВ е роден на 7 юли 1924 г. в Ямбол.
Завършва актьорско майсторство в Държавната теат-
рална школа в класа на Кръстьо Мирски. Специализира
актьорско майсторство и режисура в Кралския Шекспи-
ров театър в Лондон през 1969 г. Постъпва като ста-
жант артист в Народния театър през 1947 г. и 19 г. по-
късно става негов директор. Работил е като директор и
на Държавния сатиричен театър, и на Благоевградския
драматичен театър. Бил е председател на Съюза на
артистите в България от 1965 до 1968 г. Председател е
на Съвета за култура - София, от 1973 до 1975 г. Дълго-
годишен артист е в Радиотеатър - София. След пенсио-
нирането си през 1989 г. основава и ръководи детския
музикален “Пиколо театър” към Центъра за работа с
деца в община Студентска.

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

 Какво е мнението ви
за днешната обществено-
политическа ситуация у
нас?

- Много свирепа, толко-
ва години преживях, толко-
ва етапи в развитието на
българската държава - от
монархия, социализъм и
преходен период, намирам,
че това действително е най-
свирепият въздух в държа-
вата, която унищожава Бъл-
гария във всички посоки и

Òðÿáâà äà
ñå âðúùàìå
ïîâå÷å
êúì Áîòåâ
è Ëåâñêè

най-вече в областта на кул-
турата и отношението на
народа към най-святите
неща в нашата история.

 Протестите, които
заляха столицата и стра-
ната, правилен навреме-
нен ход ли бяха или
закъсняха?

- Според мен много
закъсняха, тъй като този
народ още от времето на
Ботев и Левски твърде търпи
жестокости и пренебреже-
ния. Според мен трябва да

се връщаме повече към
Ботев и Левски и към оно-
ва, което е свързано най-
вече със съдбата на наро-
да. Днес всеки ред от Бо-
тев, Вазов и Яворов и някои
наши съвременни писатели
звучи много трагично. По-
езията на нашите големи
поети има трагични тонове.

 Като бивш директор
на Народния и Сатиричния
театър как гледате на те-
атралната реформа, коя-
то затвори и преобразува
доста сценични простран-
ства и културни институ-

ти в държавата?
- В този момент си спом-

ням неща, свързани с българ-
ския театър в началото на
миналия век, когато през
1908 г. Пенчо Славейков
поема Народния театър. Той
е бил директор само за една
година, но това е един от
най-интересните периоди в
историята на българския те-
атър. Министър Мушанов му
дава твърде много свободи.
Славейков не само създава
ред и дисциплина, но има от-
ношение и към постановките
на театъра. Първият спек-
такъл, който поставя, е “Вуй-
чо Ваньо” на Чехов, той

включва в репертоара пиеси
от световната драматургия, с
което променя отношението
на публиката към театъра.
Изключителен директор. Без
да съм се учил от него, мно-
го от нещата, които напра-
вих също за 1 г. като дирек-
тор на Народния, се оценя-
ват високо. Създадох органи-
зация и абсолютен ред. По-
каних съветския режисьор
Борис Захава, който постави
“Егор Буличов и другите” от
М. Горки, със Стефан Гецов.
Този спектакъл стана едно
от големите събития в пери-
ода на 50-годишнината на
социалистическия театър. Те-
атърът започна да привлича
публика.

 Какви са наблюдени-
ята ви днес?

- Театърът е в голяма
криза, тъй като това е учи-
лище, университет, а в мо-
мента той развращава зри-
теля. Той не учи, не възпи-
тава. Младите режисьори си
позволяват да поставят най-
големите световни драма-
турзи както им хрумне. За-
черкват Шекспир, измислят
го, правят си каквото щат, с
тенденция да създават шоу
в театъра. Зрелищно шоу,
което не е необходимо за
младите хора. Това не из-
гражда у човека отношение
към големите истини в ли-
тературата и драматургията.

 Имали сте дългого-
дишна практика в народни
читалища, които са разви-
вали богата културна дей-
ност, в наши дни обаче те
замират и далеч не се из-
ползват по предназначе-
ние. Как може да се проме-
ни това?

- Вярно е. Аз израснах в
читалище “Съгласие” в моя
роден град и никога няма да

забравя дните, прекарани в
него. Мисля, че там израс-
наха много поети, художни-
ци и режисьори от Ямбол.
Играх във всички пиеси, за-
щото имахме чудесен дет-
ски театър, оттогава ми е
голямата любов към него.
През целия си живот съм
работил в много читалища в
столицата и в страната и
обичам читалищната дей-
ност. Сега повечето култур-
ни средища са в запустение
и голяма част от тях са за-
творени, унищожени, огра-
бени, превърнати в магази-
ни, в барове, дискотеки.

 Как може да се възро-
ди тяхната учебно-про-
светителска функция и да
бъдат полезни?

- В момента в някои чи-
талища в страната се въз-
ражда онова, което беше
във времето на социализма.
Има пламенни хора, които
поставят спектакли, създа-
ват хорове... Имам чувство-
то, че, особено в по-големи-
те градове, нещата се полу-
чават, когато има кой да
запали хората, да ги вдъхно-
ви. Някои читалища вече
стават привлекателен цен-
тър за култура.

 Казвате, че се при-
теснявате за отношение-
то и чистотата на бъл-
гарския език, който заги-
ва от много чуждици...

- Това е най-голямата ми
болка, още от малък имах
отношение към езика, към
рецитацията, благодарение

на моите учители. Ямбол е
град, в който езикът крие в
себе си диалект, т.нар. ям-
болски диалект. Когато дой-
дох в София като студент в
Държавната театрална шко-
ла, имах щастието да рабо-
тя с един от най-прецизни-
те преподаватели в област-
та на говора - Роберт Рос-
нер, който бе педагог на
сценичната реч. Благодаре-
ние на него аз и моите ко-
леги Апостол Карамитев,

театър. Това изгради в мен
невероятна прецизност към
българския. Аз се дразня от
всички диалекти, които слу-
шам в метрото, трамвая, по
телевизиите и радиата. Още
първата година, когато
завърших, Роснер ме пока-
ни в радио “София”, което
повече от двайсет години
беше моята най-голяма
школа. Там станах много
популярен, моят глас звуче-
ше в цяла България. Реци-
тирах и прочетох най-кра-
сивите текстове и стихове от
българската проза и поезия.
Сега страдам, защото
днешните артисти се отна-
сят непрецизно към слово-
то. Бъл-гарският език е мно-
го красив, когато звучи ис-
тински. Имах щастието да
бъда на специализация в
Лондон, където видях отно-
шението на английските
артисти към собствения им
език, те работеха денонощ-
но и затова там всичко зву-
чи прекрасно.

 Как живеете днес,
стига ли ви пенсията?

- През целия си живот съм
работил, още 12-годишен
станах глава на семейство-
то, защото загубих баща си
много рано. Това ме научи
на труд и дисциплина. Имам
43 години само в Народния
театър, където работих с най-
големите артисти, бях и ди-
ректор на различни театри,
и режисьор. До 85-ата ми го-
дишнина съм се трудил в
областта на театъра, в чита-
лищата с деца... Обичта ми
към тях е толкова голяма, че
през 1989 г., когато се пен-
сионирах, създадох детския
музикален “Пиколо театър”,
15 години работих в читали-
ще “Възраждане” - през ръ-
цете ми са минали около 800
деца. Направих оригинални
постановки, свои драматиза-
ции по най-обичаните све-
товни детски произведения,
сред които “Малкият принц”
на Екзюпери, “Малката киб-‘

‘
‘

‘Кирил Янев, Белка Белева
и още десетки млади арти-
сти страшно много спече-
лихме, защото той не само
изработи чистота в изгово-
ра на езика, но му придаде
и звучност, която е крайно
необходима за всяка сцена.
Навремето говорът ми се
чуваше чак до втория бал-
кон при шепот в Народния

ритопродавачка” на Андер-
сен, “Тайнствената планета” -
също по мотиви на Андерсен,
“Луди млади” на Ц. Церков-
ски, “Циркът на доктор Ду-
литъл” на Хю Лофтинг, “Бяла
приказка” по Валери Петров.
Въпреки това съм беден акть-
ор. Пенсията не ми стига да
вържа двата края, не дай,
боже, да се разболея...
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ЗДРАВЕ НА
БЕСИЛКАТА
Орязването на федералния бюджет
на САЩ поставя на изпитание
образованието и здравеопазването

Аида ПАНИКЯН

Програмата “Медикеър” е феде-
рална и е създадена през 1965
г. по времето на президента
Джонсън за здравно застрахова-
не на хората над 65 г. През
1972 г. включва и инвалидите.
Състои се от две части - запла-
щане на болнични услуги и
някои форми на домашно лече-
ние и допълнително застрахова-
не, което включва посещение
при лекар, амбулаторни услуги и
изследвания в независими
лаборатории. Само през 2002 г.
близо 35 млн. възрастни амери-
канци  и над 6 млн. инвалиди са
се възползвали от първата група
услуги, а от втората група
съответно 33 млн. и 5,2 млн.
души. Както е известно, меди-
цинското обслужване в САЩ е
най-скъпото в света (17% от
БВП, докато другите развити
държави харчат около 9-10%),
поради което “Медикеър” не
може да покрие 100% от стой-
ността на медицинските услуги.
През 2003 г. Сенатът прие
законодателни поправки, които
предвиждаха януари 2006 г.
възрастните и инвалидите да
получат безплатни или частично
платени лекарства. Предвижда-
ше се притежателите на картата
“Медикеър” от 2004 г. да полу-

чават до 25% намаление за
лекарствата си, а от 2006 г.

- до 50%.
В наши дни

програмата

„СОЦИАЛНО”
ЗДРАВЕОПАЗВАНЕ
ОТ ДАНЪЦИ ВЪРХУ
ЗАПЛАТИТЕ

търпи
много

критики, предим-
но от републиканците

в Конгреса. Те обвиняваха
правителството на Обама,
че плаща твърде много на
компаниите, които управля-
ват “Медикеър” и тези

фирми са податливи на
измами. Когато преди няколко

години се дискутираше увели-
чаване на тавана на държавния
дълг на страната с над 2.3
трилиона долара, републиканци-
те поставиха условие “Меди-
кеър” да бъде прекратена.
Само преди няколко месеца на
91 лекари, медицински сестри и
други медицински служители от
Ню Йорк, Чикаго, Маями, Лос
Анджелис и др. щати бе повдиг-
нато обвинение за измама, след
като бе установено, че източили
430 млн. долара от “Медикеър”.
Това бе най-големият удар на
закона по измамите в сферата
на здравеопазването в история-
та на САЩ!
Другата федерално субсидирана
програма медицинско осигуря-
ване е фокусирана върху бедни-
те - “Медикейт”. Тя също е
създадена по времето на “студе-
ната” война в отговор на закона
“Кер-Милс” от 1960 г., но започ-
ва да се осъществява през 1965
г. Философията й е да се предо-
ставят медицински грижи на
бедни американски граждани и
на чужденци, които пребивават
постоянно в САЩ и нямат здрав-
ни осигуровки. Най-големите
разходи по програмата са за
хората в обществените старчес-
ки домове. “Медикейт” в
същността си е благотворителна
програма.
Средствата по програмите се
осигуряват от данъци върху
заплатите на американците.

Колаж Валентин АРГИРОВ
ланът за съкращаване на
дефицита чрез орязване

Съобщение за очаквана снежна буря в началото на март отложи важно
заседание на Комисията за преглед на стойността на здравните услу-
ги, която определя бюджетите на болниците в щата Мериленд. Експер-
тите трябваше да дискутират как да се реагира на очакваното орязва-
не на бюджета “Медикеър”, което трябва да влезе в сила от 1 април т.
г. Петте болници в окръг Монтгомъри в Мериленд са в изчаквателна
позиция, писа местният в. “Газет”.
Предстоящата промяна е отзвук на т. нар. “Заповед за секвестиране за
фискалната 2013 година” - декретът, с който започва орязването с 85
млрд. долара на разходната част на федералния бюджет на САЩ до
края на фискалната година. Вече е известно, че президентът Барак
Обама даде началото на автоматични и повсеместни икономии във
вътрешните разходи и разходите за отбрана.

П
на държавните разходи предвижда се-
риозни съкращения и на субсидиите за
“Медикеър”.

Макар да приемат пациенти, в края
на тримесечието болниците и другите
здравни заведения в окръг Монтгомъри
все още не смеят да направят дори крат-
косрочно планиране на дейността си и
не знаят как ще работят през тази годи-
на и в какви пари трябва да се побират.

Болниците са готови на всичко, само
и само да не орежат приема на паци-
енти. Но това означава, че бюджетът
на някои допълнителни услуги трябва
да бъде свит или услугите да не се
предоставят - например програмата за
отказ от тютюнопушене, коментира за
“Газет” Джим Райтер, говорител на Асо-
циацията на болниците в Мериленд.

Според някои комисията може да
избере един от трите варианта: данъко-
платците да поемат изцяло разходите
си за лечение, което би увеличило с
0,83% парите на болниците; лечебните
заведения и пациентите да си поделят
разходите, което би увеличило с 0,41%
болничните средства; третият сценарий
е пациентите да не доплащат, което ще
доведе до съкращения на персонал и
лечебни дейности.

От отделите по здраве и социални
услуги и по здраве и ментална хигиена
смятат в различните щати, прогнозират,
че орязването на субсидиите, админис-
трирани от държавата, може да е 5%,
но може и да стигне до 10-15%. Още
преди повече от година планът за
съкращаване на дефицита чрез орязва-
не на държавните разходи предвижда-
ше сериозни съкращения и на субсиди-
ите за “Медикеър”!

Голяма част от лечебните заведе-
ния разчитат на програмата при плани-
ране на бюджетите си. Само за 2012 г.

средно 44,29% от приходите
на болниците

в цялата страна са от програмата за
медицинско осигуряване на пенсионе-
рите над 65 г. и на инвалидите - “Меди-
кеър”, в която са обхванати близо 50
млн. американци. Лечебните заведения
в окръг Монтгомъри не правят изклю-
чение - за “Холи Крос Хоспитал” про-
центът е 35.5. “Медикеър” формира
48,1% от приходите на “Вашингтон Ад-
вентист Хоспитал”, 55,6% на “МедСтар
Монтгомъри Сентър”, 52,9% на
“Събърбън Хоспитал” и 37,9% на “Шади
Гров Адвентист”.

Съкра-
щенията ще за-
сегнат и много спон-
сорирани от държавата
медицински изследвания,
включително върху раковите
заболявания и Алцхаймер.

Здравното осигуряване
се нуждае от реформа

За това се говори от години. А на
българския читател това му звучи пре-
калено познато! Докато в Западна Ев-
ропа едва ли не всеки е здравно осигу-
рен, то в САЩ 48 млн. души нямат ни-
каква здравна осигуровка! А в различ-
ните щати този брой е различен. В
повечето случи опитите за прокарване
на законодателство, което да осигури
цялостно населението, са удряли на
камък. Често заради силното фармацев-
тично лоби частните осигурителни ком-
пании...

Автоматичните ограничения във фе-
дералния бюджет ще орежат разходите
за отбрана до септември с 46 млрд.
долара, а ако бюджетните съкращения
останат в сила, Пентагонът ще бъде
лишен от още средства. Както винаги,
подобни мерки първи усещат хората на
най-ниските стъпала в йерархията. На-
пример младите служещи в армията,
които изучават граждански специалнос-
ти, от тази година заплащат таксите в
университета от джоба си. Все още не е
ясно какви други социални придобивки
на военнослужещите ще бъдат орязани.

Останалите съкращения ще дойдат
от големи програми в областта на об-
разованието и здравеопазването. Но
едва ли в този акт има нещо неочаква-
но: още преди около 2 години, когато в
Конгреса бе създадена суперкомисия
от шестима демократи и шестима ре-
публиканци, които трябваше да конста-
тират поне 1,2 трилиона долара съкра-
щения на дефицита до края на година-
та, бе предложено съкращаване на 580
млрд. долара от социални програми,
включително 248 млрд. долара от здра-
веопазването и 72 млрд. долара в
здравното подпомагане и останалите
програми от областта.
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заявил премиерът Жан-Марк Еро в
интервю за френски вестник.

“Няма да пипаме официалната пен-
сионна възраст, основно при решения-
та си сме се ръководили от това да
бъдем честни”, казва Еро пред “Жур-
нал дьо диманш”.

Франция трябва в краткосрочен план
да реши проблема с растящия дефицит
в пенсионните фондове, който може да
достигне към 2020 г. 20 млрд. евро, ако
не бъдат предприети спешни мерки,
предупреди премиерът. Освен въведе-
ното от бившия президент Саркози по-
вишаване на пенсионната възраст на 62
год., реформата изисква работещите да
се трудят минимум 41,5 години, а също
ще се наложат и по-големи данъци за
по-високоплатените служители. Онези,
които започнат да работят, преди да
навършат 18 год., ще продължат да се
пенсионират на 60 год., а хората, заети
с т.нар. “тежък” труд, имат също възмож-
ност да се пенсионират по-рано.

Реформата може да се превърне в
поредното главоболие за президента
Франсоа Оланд. Еро защити усилията
на президента за съживяване на т.нар.
данък богатство, т.е. облагане със 75%
данъци на заплатите над 1 млн. евро.

Президентът на Италия
Джорджо Наполитано посо-
чи десет “мъдреци”, разде-
лени на две групи, да създа-
дат политическа и икономи-
ческа платформа, на основа-
та на която да бъде сложен
край на мъчителните опити
за съставяне на правителст-
во, съобщи Би Би Си.

Италия е управлявана от
кабинет от технократи наче-
ло с Марио Монти от края на
2011 г., когато правителство-
то на Силвио Берлускони
подаде оставка в епицентъ-
ра на остра икономическа

естник “Индипендънт” цитира доклад на междупар-
тийна група, който разкрива икономическите ползи от
имиграцията за Великобритания. Той показва, че спи-
рането имиграцията ще струва на всеки данъкоплатец
в Обединеното кралство общо по 137 хил. паунда.

Анализ на Службата за бюджетна отговорност
(OBR) показва, че ако нетната миграция бъде спряна
утре, нетният дълг в публичния сектор на Великобри-
тания ще се повиши от 74% от БВП на 187% през
следващите 50 години - по-висок от настоящия наци-
онален дълг на Гърция от 161 процента. След пет
години нетният дълг в публичния сектор ще се уве-
личи с 18 млрд. евро, което е еквивалент на 5%
върху основното ниво на данъка върху приходите,
показва изследването.

Изследването показва, че имигрантите доприна-
сят много повече за икономиката на страната чрез
данъците, които плащат, отколкото й натежават чрез
облагите от социалната система.

Франция закова
пенсионната
възраст на 62 г.

Наполитано търси изход
от политическата криза

ОТ ИМИГРАЦИЯТА
ВСЕ ПАК ПОЛЗА ИМА

криза. По думите на Наполи-
тано кабинетът на Монти е
работещ, отговорен и гарант
за спокойствие. Но продъл-
жаващото политическо пато-
во положение забавя про-
веждането на реформи, кои-
то могат да съживят иконо-
миката на Италия, притисна-
та от огромни дългове и ре-
цесия.

Парламентът на страната
е разделен на три блока,
като никой от тях няма до-
статъчен брой депутати, за
да сформира самостоятелно
правителство.

ВВВВВ

Плановете за реформи на Оланд не включват увеличаване на възрастта
Елисейския дворец твърди, че стъпката
ще пренесе тежестта от обикновените
хора върху компаниите, които дават ог-
ромни заплати на шефовете в тях. “В
големите корпоративни групи се плащат
цинично високи заплати”, допълни Еро.

Идеята за данък богатство - едно
от емблематичните предизборни обе-
щания на Оланд, предизвика ропот във
френските корпоративни среди.

Доста по-различни са пенсионните
грижи в Русия. От 1 април пенсиите за

прослужено време в страната подле-
жат на индексация от 3,3%, а социал-
ните пенсии - с 1,8 до 2 на сто. Това
съобщи министърът на труда и социал-
ната защита на РФ Максим Топилин.

Социални пенсии в Русия получа-
ват близо 3 милиона руски граждани,
които никога не са работили. Различни
категории пенсии, в това число на уча-
стниците във Втората световна война,
ще бъдат индексирани от 1 април с
5,5%, уточни Топилин.

П
лановете за реформи в пен-
сионната система на Фран-
ция не включват увелича-
ване на възрастта, след
която тружениците ще се
оттеглят в заслужен отдих,
предаде Ройтерс. Това е

 Франция - 62
 Великобритания - 65 за мъже, 60 за жени. Този праг ще се повиши до
66 години за всички от 2018 до 2020 г., а след това до 68 г. до 2046
година. През октомври 2011 г. беше премахнато автоматичното пенсио-
ниране след навършване на 65 години.

 Германия - 65 г. Ако обаче са внасяни пенсионни вноски в продълже-
ние на 35 години, е възможно пенсиониране на 63 г.

 Испания - 65 г. при минимален срок на пенсионно осигуряване от
около 13 години. След 2013 г. осигурителният стаж се увеличава до 15
години и ще бъде възможно пенсиониране на 63 години и дори на 61 в
някои случаи при 33 години пенсионно осигуряване.

 Холандия - 65
 Италия - 65 за мъже, 60 за жени, възможно е ранно пенсиониране
 Гърция - 65 за мъже, 62 за жени, възможно е ранно пенсиониране
 Полша - Минимална възраст за пенсиониране: в момента 60 г. за
жените, 65 години за мъжете. Възрастта ще се повишава постепенно,
за да достигне 67 г. през 2020 г. за мъжете и през 2040 г. при жените.

 Швеция - Минимална пенсионна възраст: 61 години. Няма правила за
получаване на пълна пенсия.

ВЪЗРАСТ ЗА ПЕНСИОНИРАНЕ
В ЕВРОПЕЙСКИ ДЪРЖАВИ

Долче и Габана
укрили 1 млрд. евро
от данъци

Апелативният съд в Милано
призна за виновни светилата в
света на модата Доменико Дол-
че и Стефано Габана за това, че
са укрили от облагане с данъци
около 1 млрд. евро. Заради това
звездното дуо ще трябва да
плати глоба от 343 млн. евро,
съобщава в. “Кориере дела сера”.
От няколко години създателите
на марката Dolce&Gabbana се
радват на увеличен интерес от
страна на италианската проку-
ратура.

Йордания свива
кабинета

Пред йорданския крал Абдула II
положиха клетва 19-те министри
от новия кабинет на страната,
който е най-малобройният от
1967 г. насам. Орязването на ми-
нистерските кресла цели реализи-
ране на икономии за бюджета. Но-
вото правителство ще се кон-
центрира според наблюдатели
върху икономиката и оздравител-
ните мерки за стопанството.

Откриват първия
офис на талибаните

В Катар се планира да бъде
открито първото чуждестран-
но представителство на движе-
нието “Талибан”. Президентът на
Афганистан Хамид Карзай при-
стигна в Доха, където има пла-
нирани преговори с емира на
Катар. Официален Кабул смята,
ще неговото представителст-
во ще му помогне за преговори-
те с талибаните за примирие.

Масово бягство
от Алепо

Яростните сблъсъци между
сирийските бунтовници и прави-
телствените сили предизвикаха
масово бягство на мирни граж-
дани от квартала Шейх Маскуд
в северния град Алепо, предаде
АФП. “Жителите на Шейх Мас-
куд се изнасят масово, след като
районът стана обект на арти-
лерийски обстрел, при който ня-
колко домове бяха унищожени”,
съобщиха от Сирийската обсер-
ватория за правата на човека.

Нападение на военна
база в Южна Либия

Над 150 души нападнаха во-
енновъздушна база в Южна Ли-
бия и убиха двама войници, пре-
даде Асошиейтед прес. Нападе-
нието е било извършено срещу
ВВС база на около 45 км северно
от град Сабха. Нападателите са
били тежко въоръжени и при сра-
жението с военните сили в ба-
зата са убили един полковник и
един редник. Либийски военен
говорител заяви, че нападате-
лите били либийци, но се води
разследване към коя организация
принадлежат.

Продължават спасителните дейности в
района на свлачищата в Тибетския

автономен район на Китай, в резултат
на които 83 души се оказаха блокирани

под земята, предаде ИТАР-ТАСС

Снимка
ПРЕСФОТО/БТА

Снимка БГНЕС

Стотици
активисти
от профсъюзи
излязоха на
протест в
мароканската
столица
Рабат, искайки
оставката на
правителството
заради
неспособността
му да се
справи с
безработицата
и покачващите
се цени
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В афганистанския град Херат се проведе
церемония по откриването на частно училище,
финансирано от американското консулство.
Въпреки че правителството на Афганистан
предприе инициативи за записване на децата
от цялата страна в училище, милиони все още
са лишени от достъп до образование и
неграмотността е широко разпространена

допълнителна работна сила.
Това предвижда споразумение,
постигнато от водещи бизнес
структури на САЩ. Според из-
точници на авторитетното изда-
ние “Вашингтон пост” става дума

Имиграционна
реформа в САЩ
Американски фирми ще привличат допълнителна работна сила от чужбина

икозия постепенно ще продаде всички зад-
гранични филиали на своите банки, предаде
ИТАР-ТАСС, като цитира изявление на
кипърския министър на финансите Михалис
Сарис. По думите на Сарис в бъдеще Кипър
ще се ориентира към нови пазари като Китай
и арабските страни.

Министърът потвърди също, че вложители-
те в Кипърската банка (Bank of Cyprus) с де-
позити над 100 хил. евро ще получат акции
на банката за 37,5% от размера на вложени-
ята. Други 22,5% засега ще бъдат замразени,
по тях няма да се изплащат лихви, докато
Никозия се увери, че може да изпълнява ус-
ловията за отпускането на спасителните кре-
дити. Според условията на спасителния план
Кипър ще получи 10 млрд. евро само и един-
ствено ако сам си осигури 5,8 млрд. евро. Вло-
жителите с авоари над 100 хил. евро могат да
загубят близо 60% от парите си - такива са
най-мрачните очаквания.

Междувременно Кипър започна разслед-
ване по информацията, излязла в гръцки ве-
стници, че заеми на кипърски политици са
били опростени от банки в разгара на фи-
нансовата катастрофа. Ще бъде създадена
специална комисия по въпроса, уточнява ми-
нистърът на правосъдието Йонас Николау. Тя
ще се състои от трима съдии от върховния
съд и трябва да бъде готова с доклада си
най-късно до 3 месеца.

Кипър разпродава
филиали на свои
банки в чужбина

Турският министър на външни-
те работи се обърна към герман-
ския си колега, за да могат турски
журналисти и политици да присъ-
стват на дългоочаквания процес
срещу германски неонацисти в
Мюнхен. Според източници от
германското външно министерст-
во Ахмед Давутоглу разговарял в
събота по телефона с Гидо Вес-
тервеле и настоял не само турски
журналисти, но и представители
на държавата да проследят про-
цеса, който започва на 17 април
в Мюнхен. Подобна информация
помести преди това в. “Билд”.

Вестервеле припомнил, че
германският съд е независим, но
заявил, че разбира искането на
Турция. Мюнхенският съд дал ак-
редитацията на журналистите
според реда на записванията и
нито един турски журналист не е

Малко преди смъртта си руският бизнесмен Борис Березовски е
трябвало да получи, съгласно юридически документи до 200 млн.
паунда от инвестиционната си фирма. Това съобщи вестник “Сънди
таймс”, обяснявайки, че сумата се основава на искане, изпратено до
адвоката на покойния от юридически представители на руската ави-
окомпания “Аерофлот”, които от години се опитват да получат от Бе-
резовски дългове, възлизащи на десетки милиони долари.

“Изтеклата” електронна преписка и полицейска документация по-
казват, че инвестиционната компания “Салфорд капитал партнърс”,
контролираща три офшорни тръста на Березовски, е трябвало да
ликвидира активи между октомври 2012 г. и март 2013 г. с крайна цел
да му предостави парични средства в обем около 300 млн. долара,
пише британският вестник.

Двадесет и двама души, включително десетина лека-
ри, са арестувани в Румъния за измама с плащани от
здравната каса медицински изследвания, стрували на
държавата близо 500 хил. леи, предаде АФП, като се
позовава на съдебен източник.

Според следователите ръководителите на две лабо-
ратории в Букурещ в съучастничество с неколцина свои
служители, лекари и медицински лаборанти поискали
от касата да им заплати за 14 хил. фиктивни изследва-
ния. Под отговорност в аферата са привлечени 42 души,
но само срещу 22 от тях букурещкият съд е постановил
мярка задържане под стража за срок от 29 дни.

Румънската здравна система, която хронично страда
от недостиг на пари, се мъчи да се справи с корупцията
и прахосничеството. За да ограничи измамите с плаща-
ни от касата лекарства, министерството на здравеопаз-
ването въведе от януари задължителни електронни ре-
цепти, които помагат да се избегне фалшифицирането и
осигуряват по-добро проследяване на болните.

На фона на маневрите на Вашингтон и Сеул отря-
ди на работническо-селската гвардия и на младежка-
та Червена гвардия действат в промишлените пред-
приятия и в селскостопанските кооперации и са “в
пълна бойна готовност”. Заводите и фабриките са
готови във всеки момент да минат на военновременен
режим на работа. Това предаде севернокорейската
държавна информационна агенция с уточнението, че
са взети всички мерки за защита на предприятията от
нападения на авиацията на противника.

Междувременно в столицата Пхенян започна ра-
бота пленум на ЦК на управляващата Корейска тру-
дова партия. На него ще бъдат обсъдени важни въпро-
си,”свързани с победоносното развитие на корейската
революция и решителния поврат в делото за
завършване на чучхейския революционен курс”.

В САЩ спасители открили тя-
лото на пилот, който бил изхвър-
лен от въздушен поток от самолет.

По версия на следствието по
време на полета на двуместен са-
молет Zodiac 601 прозрачният
капак на кабината се отворил и
летецът бил изхвърлен от седал-
ката от силния въздушен поток.
Вторият пилот успял да извърши
кацане.

Според информациите загина-
лият не бил професионален летец,
той се учил да лети, а вторият
човек в самолета бил инструктор.

Учените са обезпокоени от не-
обичайно явление - стотици уми-
ращи морски лъвове са изхвърле-
ни от океана по бреговете на
Южна Калифорния, предадоха ин-
формационните агенции. Според
изследователите по плажовете са
забелязани около 950 морски
лъва, като повечето от тях са с
тегло под средното. Засега не е
ясно дали причината за това е
глад или някакво заболяване.

Експертите уточняват, че през
периода април-юни подрастващи-
те морски лъвове се отделят от
майките си и започват самостоя-
телен живот, затова не е изключе-
но броят на бедстващите океан-
ски обитатели по бреговете на Ка-
лифорния да се увеличи.

за нова визова програма, одоб-
рена от ръководителите на Аме-
риканската търговска палата и
едно от най-големите проф-
съюзни обединения АФТ-КПП.

През първата година от
действието си програмата пре-
движда предоставяне на раз-
решителни за работа в САЩ
за 20 000 души. Предполага се,
че към 2020 г. тази бройка ще

се увеличи до 75 000 годишно.
Те ще се издават не само на
висококвалифицирани специа-
листи, но и на неквалифицира-
ни работници.

Посредник в преговорите,
завършили миналия петък, е
била група американски сена-
тори и от двете партии. Един
от тях - сенаторът демократ от
щата Ню Йорк Чарлз Шумър, е

информирал Белия дом за по-
стигнатите договорки. Очаква
се в скоро време тези законо-
датели да одобрят споразуме-
нието, след което то да бъде
внесено за обсъждане в Сена-
та в рамките на по-широко за-
конодателство, свързано с ими-
грационната реформа.

Документът предвижда пре-
доставяне на американско

гражданство на нелегални
имигранти, които са с такъв
статут повече от 13 години, уве-
личаване на броя на работни-
те визи за специалисти с висо-
ка квалификация, както и лик-
видиране на някои категории
от т. нар. семейни визи, позво-
ляващи на роднини на гражда-
ни на САЩ да претендират за
американски паспорт.

А
мериканските компа-
нии в близко бъдеще
ще могат да получат
възможност да при-
вличат за работа

ННННН

Березовски щял да получи
близо 200 млн. паунда

Арестувани лекари
в Румъния за измама

ПРЕДПРИЯТИЯТА
В КНДР В БОЙНА
ГОТОВНОСТ

Бедстващи
морски лъвове

бил акредитиран да отразява
процеса.

Срещу главната обвиняема Бе-
ате Зшепе има подозрения, че е
убила заедно с двамата си съуча-
стници, вече покойници, осем тур-
ци и един грък в периода 2000 -
2006 г., както и една германска
полицайка. Подсъдими на проце-
са за съучастничество са още че-
тири души.

Разкритието през 2011 г. за
съществуването на неонацистко
ядро предизвика шок в Германия
и интересът към процеса срещу
Зшепе е огромен. На практика
обаче нито една чужда медия не
е акредитирана. На германските
следователи бяха необходими
години, за да установят расисткия
характер на убийствата, дълго
време погрешно приписвани на
мафиотско уреждане на сметки.

АНКАРА ИСКА ДОСТЪП
НА ПРОЦЕС СРЕЩУ
ГЕРМАНСКИ НЕОНАЦИСТИ

АНКАРА ИСКА ДОСТЪП
НА ПРОЦЕС СРЕЩУ
ГЕРМАНСКИ НЕОНАЦИСТИ

АНКАРА ИСКА ДОСТЪП
НА ПРОЦЕС СРЕЩУ
ГЕРМАНСКИ НЕОНАЦИСТИ

АНКАРА ИСКА ДОСТЪП
НА ПРОЦЕС СРЕЩУ
ГЕРМАНСКИ НЕОНАЦИСТИ

АНКАРА ИСКА ДОСТЪП
НА ПРОЦЕС СРЕЩУ
ГЕРМАНСКИ НЕОНАЦИСТИ

Пилот падна
от самолет
Пилот падна
от самолет
Пилот падна
от самолет
Пилот падна
от самолет
Пилот падна
от самолет

Снимка БГНЕС
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Е
Едва ли има кой да разкаже

за отишла си цивилизация по-
добре от останалите след нея
руини. Призрачните градове са
доста интересни, защото сякаш
са запазили частица от душите
на хората, които са ги населява-
ли някога.

Едно от тези селища е Грют-
викен, най-южната столица в
света. Това е административен
център на британска задморска
територия, пише в. “Дейли мейл”.
Той е разположен на остров
Южна Джорджия, намиращ се
на 1000 мили на изток от Южна
Америка.  Днес единствено
разхвърляните по брега гигант-
ски китови кости и ръждясали
танкери свидетелстват за мина-
лото на първата китобойна база
в Антарктика.

Рибарите са живяли в Грют-
викен до 1960-те години, когато
базата е била затворена заради
слаб улов. През последните го-
дини изоставената станция, след
десетилетия на разруха в усло-
вията на суровия климат на ост-
рова, е почистена от отпадъци и
замърсяване (петролни продук-

ече трета година Европа се
бори с дълговата криза, а
изходът от тази тежка и
непосилна битка така и не
се вижда. Държавните
задължения растат, а ико-
номиката тъпче на едно
място. Същевременно се
засилват съмненията дали

Носталгия по марката
или недоверие в еврото

Партията
„Алтернатива
за Германия”
си поставя за цел
избавянето
на страната от
общата европейска
валутаПетър БОЧУКОВ действие на тази политика. Естествено

възниква въпросът: Как да бъде спасена
еврозоната? Очевидно идеята за Обеди-
нена Европа губи все повече своята при-
влекателност. В крайна сметка в дискуси-
ята около еврото не става дума за дребо-
лии - Германия внася десетки милиарди
за европейския спасителен механизъм.
Досега средства от този фонд са давани
на Гърция, Ирландия, Португалия, Испа-
ния и Кипър.

Еврото не е свещена крава

Това е и главната причина германски-
те евроскептици да основат нова партия,
чиято основна цел е избавянето на стра-
ната от общата валута. Неин основател е
бившият политически редактор на
“Франкфуртер Алгемайне Цайтунг” Кон-
рад Адам, който заедно с икономически
експерти създаде въпросната партия със
символичното име “Алтернатива за Гер-
мания”. Членовете й искат разтурянето на
еврозоната и започването на открита
дискусия за спасителните мерки за евро-
то. Тяхната платформа засега не е пред-
ставена в Бундестага. “Всички парламен-
тарно представени партии смятат, че

еврото трябва да бъде спасявано. Мнени-
ята им се различават единствено по
въпроса за сумата, която трябва да бъде
отпусната за тази цел”, казва Адам, явно
несъгласен с практиката на еврото да се
гледа като на свещена крава. “Всеки,
който е на друго мнение и се осмели да
отправя критики, неизменно е обявяван
за популист или е замерян с обидни ква-
лификации”, споделя той. В “Алтернатива
за Германия” членуват и професори по
икономика като Бернд Луке - преподава-
тел в университета в Хамбург. “Опасява-
ме се, че Европа не извлича от еврото
никакви ползи, а тъкмо обратното - бла-
годарение на него тя постепенно затъва”,
смята професор Луке. Новата германска
партия отхвърля европейската валута, но
съвсем не е противник на европейското
единство, пояснява още професорът.

Партията настоява еврозоната да бъде
закрита и отделните страни да се завърнат
към своите национални валути или пък да
създадат по-малки валутни обединения.
Конрад Адам пледира за създаването на
“северно” и “южно” евро, но е готов да
обсъжда и други идеи. Неговата партия
смята, че е нужно да се променят общите
европейски договори, за да може Герма-

ния и другите държави по законен начин
да напуснат еврозоната. Освен това от “Ал-
тернатива за Германия” настояват за пове-
че пряка демокрация - за провеждане на
референдуми по важните европейски
въпроси, чиито резултати да имат задължи-
телен характер за политиците. Неотдавна
“Алтернатива за Германия” организира пуб-
лична дискусия под надслов “С политиката
си германското правителство спасява бан-
ки, политици и спекуланти. Но не и вас”.

Крупният бизнесмен и бивш шеф на
Федералния съюз на германскта проми-
шленост Хенкел, автор на книгата “Спа-
сете нашите пари”, казва, че Германия
се е съгласила да приеме еврото под
давлението на французите, с което е
платила за обединението на страната.
Хенкел твърди, че идеята за единна
валута е била погрешна и признава, че
с поддръжката си за тази идея е допус-
нал “най-голямата грешка в своя живот”.

Германия е предоставила
безвъзмездно 250 млрд. евро

Според експерти, новата партия
няма големи шансове да влезе в Бун-
дестага след изборите тази есен. По-

литически наблюдатели в Германия
смятат като главна причина за това,
че тя не се оглавява от някой изявен
популист, а има предимно академичен
характер. Но все пак фактът, че благо-
дарение на “Алтернатива за Германия”
се породи дискусията за смисъла от
общата европейска валута, сам по
себе си е многозначителен. Профе-
сорът по икономика от Хайделберг
Франц-Улрих Вилеке е изчислил, че в
периода 1991-2011 година Германия е
внесла в общия бюджет на ЕС най-
много пари - както като абсолютна,
така и като пропорционална стойност:
383,6 млрд. евро са били преведени от
Берлин на Брюксел, а обратно под
формата на оперативни плащания и
субсидии Германия си е върнала 213
млрд. евро. Излиза, че за 21 години
Берлин е предоставил на останалите
страни от Евросъюза безвъзмездно су-
мата от 170,6 млрд. евро - 45 процента
от вноските на всичките 10 нетни плат-
ци в ЕС. За да се оцени реалната стой-
ност на тези пари днес, проф. Вилеке
ги е преизчислил през инфлацията и е
получил сумата от почти 250 млрд.
евро.

Противници на политиката на стра-
ната по финансовите проблеми в ев-
розоната са не само привържениците
на “Алтернатива за Германия”. Така
например генералният секретар на
баварската сестринска партия на ХДС
- Християнсоциалния съюз - Алек-
сандър Добринт, пледира за произ-
веждане на референдум за политика-
та на ЕС и спасителните планове за
задължнели страни от еврозоната. До-
бринт е остро критичен и за това, че

Германия е прехвърлила част от наци-
оналния си суверенитет на ЕС, и иска
германците да бъдат включени в про-
цеса на вземане на решения по клю-
чови за европейското единство въпро-
си. Ангела Меркел на свой ред не
споделя тези възгледи. Нещо повече -
тя се гордее с успешната си политика
по спасяването на валутния съюз. “Кра-
ят на еврото би означавал и край на
ЕС”, казва Меркел. Все повече герман-
ци обаче не споделят това виждане.

Резултатите от анкета по поръчка на
седмичника “Шпигел” показват, че
близо 54 процента от запитаните не
виждат смисъл да се инвестират нови
милиарди за опазването на общата ев-
ропейска валута. Спасителните мерки
досега, за съжаление, не са помогна-
ли да спре рушенето на европейският
проект за социално партньорство. Бед-
ността шества в някои от най-новите
членки от Източна Европа, а нов старт
на икономически просперитет в мо-
мента изглежда невъзможен. Очевид-
но е наложителна преоценка и пре-
осмисляне на идейните основи, върху
които се крепи общността. Усилията
на сегашните лидери на Германия
чрез спасителните пакети еврозоната
да се превърне в някаква свръхдържа-
ва изглеждат безперспективни. Дра-
матичнта развръзка предстои. Защо-
то различията между 17-те членки на
ядрото на еврото не могат да бъдат
изгладени само със спасителни ин-
жекции.

В
индустриалната и финансовата мощ на
Германия е достатъчна, за да удържи стра-
ната извън водовъртежа на продължава-
щата криза. Затова не е чудно, че все
повече германци напоследък се сещат за
добрата стара и скъпа германска марка и
искат тя да се върне на мястото на боле-
дуващото и произвеждащо кризи евро. То
вреди на Европа и струва на Германия
милиарди, твърдят противниците на обща-
та европейска валута и настояват еврото
да бъде премахнато. Кризата в Гърция,
Ирландия, Испания и Португалия, а през
последните седмици и в Кипър, засили
натиска върху Германия, която е принуде-
на да плаща чужди сметки. Германците
изразяват не само сериозно недоволство,
но и готовност за организирано противо-

Вароша е квартал в кипърския град Фамагуста. Преди турската
окупация през 1974 г. е бил атрактивна туристическа дестинация.

По време на турската инвазия хората от Вароша бягат от
домовете си, а турските военни го обгръщат с телена ограда. И

така до ден-днешен този преди прекрасен курорт остава необитаем

Градове-призраци, в които времето сякаш е спряло

Испанският град Сесена се
намира близо до Мадрид. Преди

няколко години започна
строителство на 13 000

апартамента, от които 5100
бяха построени. Много от тях
днес стоят незаети. Някои от

тях са купени от граждани
като инвестиция, но хората

очакват да ги продадат на
голяма загуба. Един от тях е

Хуан Карлос Кабайеро, който
през 2008 г. е купил апартамент

в Сесена за 185 000 евро. Той
мислел, че цените на имотите

ще се увеличават, както е било
през 90-те години. Сега обаче

апартаментът се намира в
комплекс, който не е завършен,

няма магазини наблизо, нито
удобна връзка с Мадрид. Има

няколко ресторанта, които
работят само през уикенда

Страницата подготви
Галина МЛАДЕНОВА

съберат на площада под пред-
лог да им бъдат прегледани до-
кументите. Мъжете са отделени
от жените и децата, които са
отведени в църквата. Мъжете са
затворени в пет гаража и плев-
ни, около които са разположени
картечни гнезда. След като стре-
лят известно време, германците
изгарят сградите. Църквата, в
която се намират над 400 жени
и деца, също е запалена. Опитът
им да се измъкнат през вратата
е посрещнат с картечен огън.
Само една жена успява да се
измъкне през малък прозорец.

Съвременният Орадур-сюр-
Глан е построен недалеч от ед-
ноименното село, а старото било
решено след войната да не се
възстановява. Хората решават да
оставят руините, за да напомнят
на поколенията за зверствата на
фашистите.

В западната част на САЩ пък
са останали изоставените сели-
ща от времето на “златната тре-
ска”. Сред тях е градът-призрак
Берлин в щата Невада. Градът
бил основан през 1897 година, а
през 1911-а хората вече го изо-
ставили. За тях напомня скелето
на автомобил от началото на
миналия век и дървена будка.

Друг призрачен град е ита-
лианският Крако - средновеко-
вен град, който се намира на 40
километра от Тарентския залив.
През 1892 г. населението му
достига до над 2000 жители, а в
следващите 30 години над 1300
човека емигрират към Северна
Америка. Масовото изселване се
засилва вследствие на лошите
реколти, свлачища и земетресе-
ния, и не на последно място -
Първата световна война. През
1963 г. 1800-те жители на града

били преместени към съседната
долина, наречена Craco
Peschiera, а оригиналният град
бил оставен да пустее и до днес.

Днес в света има обаче и
градове-призраци без история.
Най-големият специалист в тях-
ното изграждане е... Пекин. В
самия Китай такива градове са
няколко десетки. Според някои
оценки днес в Поднебесната
империя има около 64 милиона
празни къщи. На обширни сво-
бодни земи Китай изгражда до
20 нови градове-призраци за
една година.

Снимки на Google Earth по-
казват огромни жилищни ком-
плекси, цели градове с офисни
небостъргачи, правителствени

сгради, жилищни сгради, свърза-
ни с мрежи от пусти пътища.
Личи си, че за проектирането и
строителството на тези селища
са изразходвани милиарди до-
лари. Защо обаче в тях никой не
живее? Всъщност именно сним-
ките на Google Earth показват,
че тези градове са изградени в
изключително отдалечени и не
особено гостоприемни места.
Просто никой не иска да живее
в тях. Поне засега. Защо обаче
се строят? Ето какво мисли по
този въпрос бизнес професорът
от университета “Синхуа” в Пе-
кин  Патрик Хованечa: “Кой иска
да стане кмет и да докладва, че
не е успял да постигне 8 на сто
ръст на БВП тази година? Никой

В средата на миналия век италианският гр.
Крако се превръща в град-призрак

След като чилийският вулкан Чайтен изригва за първи път
от 9000 години, властите се опитват да възстановят

разрушеното село, засега обаче без особен успех

Историята на тайванския Сан Жи започва в началото на 80-те
години на ХХ век, когато голяма компания започва строежа на

ултрамодерен град за богати хора. По време на строителството
падат няколко жертви, а според слухове почти всеки ден умирал по

някой от работниците. Въпреки това строежът доста напреднал.
Появили се слухове, че инцидентите са причинени от духове,

населяващи мястото. Поради това желаещи да закупят жилище в
града така и не се появили

ти, химикали и азбест). Редица
сгради са реставрирани от пра-
вителството на Южна Джорджия
и Грютвикен се превръща в един

от най-популярните туристичес-
ки обекти в Антарктика.

В британско владение се на-
мира още един административен
център-призрак. Това е Плимут,
който освен всичко друго е бил
и единственото пристанище на
английската територия Монтсе-
рат в Карибско море.

През 1995 година там става
серия от мощни изригвания на
вулкана Суфриер, в резултат на
които лавата и пепелта покри-
ват големи пространства в юж-
ната част на Монтсерат, в това
число и Плимут. Жителите на
града били евакуирани, но след
няколко месеца им било позво-
лено да се завърнат у дома. На
25 юни 1997 година обаче ново
мощно изригване причинява
смъртта на 19 души. Градът Пли-
мут бил почти напълно разрушен
и окончателно изоставен от хо-
рата. Правителството на Монтсе-
рат се преместило в Брейдс.
Официално обаче Плимут оста-
ва административен център.
Днес там могат да се видят сгра-
ди, които до покрива си са заси-
пани с вулканична пепел. Вул-
канът Суфриер се наблюдава
постоянно от учени от вулкано-
ложката обсерватория. Очерта-
на е 34-километрова “Зона на
сигурност”, отвъд която туристи-
те могат да наблюдават останки-
те от Плимут.

Друго призрачно селище е
южноамериканското село Чай-
тен в Чили. Причина за неговата
смърт също е вулкан. Чайтен на
практика е бил изтрит от лицето
на земята след изригване на
едноименния вулкан през 2008
година и последвалото наводне-
ние. За това, че тук съвсем на-
скоро са живяли хора, напомнят
напълно разрушените сгради и
въргалящите се по земята скъса-
ни телефонни жици. В Чили има
над две хиляди вулкана, като
според геолози поне 500 от тях
са потенциално активни. Около
60 от тях са изригвали през по-
следните 450 години.

Някои селища обаче са били
разрушени от самите хора. Така
например френското село Ора-
дур-сюр-Глан прекратява съще-
ствуването си, след като негови-
те 600 жители са убити от наци-
стите през 1944 година. На 10
юни 1944 г. СС окупира града и
нарежда всички жители да се

В град Кешкаригам,
графство Леитрам, е пълно с

празни домове. Около
езерото има 200 къщи-мечти,

от които 50 са празни Американският град-призрак Берлин в щата Невада
Руините на френското село Орадур-сюр-Глан

напомнят за зверствата на нацистите

Днес Грютвикен се опитва да се върне към
живот като туристическа дестинация

не иска да заеме такова място.
Така че, ако за постигането на
растеж най-лесно е да се изгра-
ди, значи ще се строи”.

Има обаче и още една при-
чина за появата на градове-при-
зраци. И днес тя е може би най-
актуална - кризата. Сривът на
имотните пазари в Испания и
Ирландия доведе до изоставяне-
то на селища. Вместо да се
изпълнят с хора и живот, празни
сгради и комплекси напомнят за
кризата. Пикът в имотния сектор
в Испания, последван от криза-
та, доведе до това в страната да
има 1,5 милиона непродадени
нови домове. Това не включва
сгради, чийто строеж е бил
спрян. Според експерти пазарът
на недвижими имоти в Испания
ще се възстановява поне 10 го-
дини, макар че страната не е
застрашена от свръхдефицит
подобно на Гърция и Португа-
лия.

 Не “по-розово” е положени-
ето и в Ирландия. В градовете-
призраци в Ирландия има 33 000
празни домове. Цените на имо-
тите продължават да падат, а
безработицата не намалява, ко-
ето означава, че може да минат
години, преди тези домове да се
напълнят с хора.
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Ì‡ ÊÂÌËÚÂ ËÏ ‡ÒÚ‡Ú ÏÛÒÚ‡ˆË
Заместник-ръководителят на
Росселхознадзор Николай Власов обяснява
рисковете от вносните хранителни стоки

Русия трябва да се
създаде обща вете-
ринарна служба, коя-
то да защити потре-
бителите от опасни

негово място се появява “Лю-
тик” със същите хора.

Четвърто - хартиената сис-
тема за сертификация при на-
шата мобилност на населени-
ето и бизнеса не дава резул-
тат. Получавам например само
половината от ветеринарния
сертификат, т.е. самия сертифи-
кат. Остава обаче кочанът от
квитанцията, там, където са го
издали. Например в Хабаров-
ския край, а продукцията полу-
чавам по този сертификат в
Брянска област. Как да прове-
ря това ли съм получил или
не? Засега ние нямаме един-
на електронна система,
свързваща всичко заедно.

 Може обаче да се на-
прави запитване в Хабаров-
ския рай, да се провери...

- Може, но това ще отнеме
няколко месеца, освен това не
се знае колко месеца местни-
те ветеринари ще се занима-
ват с това и съвсем не е сигур-
но, че изобщо ще ми отгово-
рят. Могат и да игнорират пи-
тането ми - те са независими.
И коя продукция ще чака ня-
колко месеца? Ясно е, че за
това време тя ще изчезне на
пазара.

 Новият закон може ли
оправи нещата?

- За съжаление не. Зако-
нопроектът потвърждава раз-
дробеността на ветеринарни-
те служби. В новата версия на
документа може би малко по-
добре са обяснени ветеринар-
ните процедури - какво и как
трябва да правят специалис-
тите. Структурно обаче това не
е никакъв закон. Той няма да
създаде национална ветери-
нарна служба. Както я няма
сега, така няма да я има и
занапред, ако този законопро-
ект бъде приет.

 Тогава посъветвайте
ни: къде е най-безопасно да
купуваме храна - в големите
магазини или на пазарите?

- Ако не работи системата
за сигурност, това не означа-
ва, че ветеринарните специа-
листи също бездействат. Ако
на пазара има добросъвестен
колектив с опитни ветерина-
ри, нивото на сигурност там
няма да е по-лошо, отколкото
в супермаркета. Докато ако на
пазара дойде ветеринар, кой-
то първо се е учил върху па-
пагали, а след това си е

потърсил по-доходно място -
няма да има никаква сигур-
ност на това място.

 Как вървят преговори-
те със САЩ за възобновява-
нето на доставките на месо
без рактопамин?

- На практика изобщо не
вървят. Американците се ина-
тят с всички сили, при това
продължават да изнасят про-
дукцията си без рактопамин в
Евросъюза. И ние искаме това
от тях.

Биотехнологиите се разви-
ват много бързо, те са във
възход, но това не означава,
че трябва да се използват в
ущърб на потребителите. В
същите Щати дойните крави
ги обработват със соматотро-
пен хормон. В резултат мле-
конадоят се увеличава с 20
процента. А при жените от
тези хормони започват да им
се появяват мъжки полови
признаци. Растат им мустаци.

 Какво става с нашето
млечно производство? Рабо-
ти ли “млечният” регламент,
който забранява на произво-
дителите да правят мляко
от прах?

- Той не просто не работи,
а се игнорира. Получаваме
данни от Роспотребнадзор,
които показват, че в зависи-
мост от типа продукция при
нас до 85 процента от млечна-
та продукция не отговаря на
изискванията на стандарта.

Основното нарушение е
именно използването на сухо
мляко. Руският бизнес обаче
пораства. И ние имаме много
предприемачи, които не про-
сто спазват стандартите, но и
си поставят в бизнеса още по-
високи изисквания към безо-
пасността, отколкото иска
държавата. Лошото е това, че
добросъвестният производи-
тел често попада в неприятел-
ска среда, той трябва да се
конкурира с тези, които не
спазват никакви правила. Бе-
зопасността и качеството стру-
ват пари, затова той губи
състезанието и добрата про-
дукция изчезва от пазара.

 Да поговорим за чуж-
дите доставчици. Можете
ли да назовете основните
държави нарушителки на
руското законодателство?

- Няма такава страна, коя-
то във всички отрасли да е или
много добра, или лоша. Виет-
нам например по отношение
на рибата е много добър, а по
отношение на топлокръвните
животни е толкова зле, че
оттам такава стока изобщо не
може да се вкарва.

 Има държави, които

традиционно са в “черния
списък” на Росселхознадзор,
например Индия. Там има ли
някакво движение към подо-
бряване?

- Индия би могла да ни
продава биволско месо. Това
е заместител на говеждото.
Засега обаче това е опасна
продукция - биволите пасат по
сметищата. В същото време
индийският бизнес расте, по-
явяват се стопанства, където
се следи за сигурността.

 Как стоят нещата с
разпространяването на аф-
риканската чума по свинете
(АЧС), която може да причи-
ни големи щети на нашето
животновъдство?

- Положението остава тре-
вожно. Съвсем наскоро имах-
ме пореден случай на заразя-
ване. В Тулска област. Засега
все пак сериозни проблеми
няма. Положението обаче
може да стане също толкова
сериозно, колкото беше мина-
лата година. Трябваше да
приемем държавна програма
за ликвидиране на АЧС.

 Може ли да се очаква,
че ще се появи лекарство
срещу “африканката”?

- Засега панацея от нея
няма. Няма как да направим
лекарство с днешните техно-
логии. Може с медикаментоз-
ни средства да накараме бо-
лестта да премине от острата
фаза в хронична. Тоест поло-
жението да се влоши. Може
да се ваксинира животното, то
няма да се разболее, но ще
стане носител на АЧС. Това
също е недопустимо. С други
думи - теоретично такива мер-
ки има, но на практика те не
могат да бъдат приложени.
Ние знаем, че имунитет спря-
мо АЧС е възможен, но реал-
но засега не умеем да го
създаваме.

 Добре поне, че успяхме
да се справим с птичия грип...

- За съжаление това не е
съвсем така. Ние самите смя-
тахме, че към 2012 година
темата за птичия грип вече ще
е минало. Всичко показваше,
че ще стане именно така. За
съжаление обаче колегите ни
от Югоизточна Азия успяха да
изтърват положението и сега
там има нова вълна на раз-
пространение на птичи грип.
Дали това ще ни подмине
през тази година, не мога да
кажа. Все пак положението,
което беше през 2005 година,
със сигурност ще го избегнем,
защото нашите птицевъди са
подготвени да се справят със
заплахата. Можем да имаме
неприятности, но очаквам
само единични случаи.

В Русия трябва да се създаде обща ветеринарна служба, която
да защити потребителите от опасни стоки, твърди Власов

Соматотропин, или наречен
още растежен хормон, е

пептиден хормон. Той отговаря
за растежа на костите, като

и за белтъчната и
въглехидратна обмяна в

тялото. Засега връзката
между мустаците и млякото

не е потвърдена, но властите
в Канада забраниха

използването на такова мляко
заради установяването на риск
за здравето на потребителите

Ако ветеринарният колектив на пазара е добър,
продуктите там са също толкова безопасни, колкото

и в големите магазини, твърдят руските експерти

Въпреки надеждите на ветеринарите, че птичият грип
вече е история, положението излиза извън контрол и

сега тази опасност отново е на дневен ред

В
стоки. Подготвеният сега нов
законопроект за ветеринарната
служба обаче няма да помогне.
Това разказа в интервю за “Рос-
сийская газета” зам.-ръководи-
телят на Росселхознадзор Ни-
колай Власов.

И обясни защо от американ-
ското мляко на жените им рас-
тат мустаци. Предположи, че в
скоро време ние ще можем да
внасяме биволско месо от Ин-
дия. Власов предупреди и че
скоро в Русия може да се върне
птичият грип.

 Защо все пак на нашия
пазар се появяват вредни
продукти?

- За съжаление при нас
липсват елементи на нормал-
на система за продоволстве-
на сигурност. Нямаме меха-
низъм за идентификация и
проследяване на суровините
и хранителните продукти. Това
засяга и ветеринарията и фи-
тосанитарията.

Освен това липсва общ над-
зорен орган. При нас и може
би в Германия имаме уникал-
на ситуация, при която работят
много независими ветеринар-
ни служби. В Русия те са близо
сто. Това е безобразие. Когато
през 2000-те години се праве-
ше реформа на ветеринарна-
та система (нейната децентра-
лизация), всички ветеринари
бяха против.

Всичките твърдяха и не спи-
рат да твърдят, че ни е необхо-
дима обща надзорна служба,
в противен случай ситуацията
става неуправляема.

Трето - ние нямаме регис-
трация на операторите. Да
вземем САЩ - там е лесно да
се регистрираш на пазара,
трябва да се попълни уеб-дек-
ларация. И в нея трябва да се
посочат всички собственици
на фирмата. А срещу името на
всеки трябва да има ченгел-
че, че по-рано той не е имал
никакви конфликти с ветери-
нарното законодателство. Ако
няма ченгелче - фирмата няма
да бъде регистрирана. А при
нас? Работи, да кажем, фир-
ма “Васильок”, а кой й е соб-
ственик, не е ясно. Издънва се
“Васильок”, затварят го, а на

От американското млякоОт американското млякоОт американското млякоОт американското млякоОт американското мляко
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От стр. 9

Промените засягат

хората, които разчитат на държавата

Очаква се бюджетните съкращения да засегнат и разходите за социални
помощи, например помощите за отопление или за безработица.

Например в Чикаго ще бъдат закрити 54 общински учебни заведения, а други
11 ще се помещават в сгради на други училища. Според  образователния център
със закриването на училищата за 10 години ще бъдат спестени 560 млн. долара
от разходите за поддръжка на сградите. Със спестените пари ще снабдят с кли-
матици всички класни стаи и библиотеките, ще се дооборудват кабинетите, обе-
щават от градските власти. За цялата страна федералното правителство планира
да намали помощта си за образованието със сума, равняваща се на заплатите на
10 хил. учители в страната, 7200 специализирани преподаватели за деца с увреж-
дания и други 14 хил., които в момента работят по образователната програма за
бедни деца под 5 г. От тази програма ще бъдат изключени 70 хил. малчугани. Ще
имаме изоставени сгради, които ще се превърнат в удобни места за престъпни-
ците, коментира Карен Люис, която е президент на Чикагския съюз на учителите.

ЗДРАВЕ НА БЕСИЛКАТА

Предсрочни избори
в сянката на Косово
Интегрирането на Сърбия в ЕС продължава да буксува

Сърбите не могат да се примирят с отделянето на Косово

В Сърбия пролетта предвещава на-
прегната и наситена със събития годи-
на. След падането на авторитарния
режим на Милошевич преди тринайсет
години политиците на сръбския преход
едва ли са си представяли, че именно
нова демократична Сърбия ще трябва
най-сетне да реши косовския въпрос.
Косово, “бремето на небесния народ”,
както го бе нарекъл преди години един
немски коментатор, продължава да е в
центъра на сръбското политическо мис-
лене и говорене. Сега вече спрегнато с
интегрирането на нашата западна
съседка в Европейския съюз.

Този въпрос отдавна излезе от рам-
ките на ООН и се смята за приоритет
на ЕС. С негово посредничество се
състоя първият тур разговори между
Белград и Прищина на високо прави-
телствено равнище. Както по много
въпроси на политиката на Евросъюза,
така и в този случай, Германия играе
водеща роля. В Сърбия, когато се заго-
вори за сполетели нацията историчес-
ки неволи, обикновено се споменава
името на тази важна европейска държа-
ва. Още преди да започнат разговори-
те между премиера Ивица Дачич и
косовския му колега Хашим Тачи, през
есента на 2012 г. делегация на Бунде-
стага формулира седем условия преди
старта и финала на преговорния про-
цес по Косово. Седмото условие бе най-
същественото: Берлин желае да бъде
проявена “видима воля за правно
обвързано нормализиране на отноше-
нията между Сърбия и Косово”, да види
тази воля, увенчана със споразумение
за добросъседски отношения между
равноправни страни, и то още преди да
завършат преговорите за присъединя-
ване на Сърбия към ЕС.

Това бе потвърдено миналата сед-
мица в Белград от г-н Андреас Шокен-
хоф, зам.-председател на депутатската
група на ХДС-ХСС и ръководител на
парламентарната делегация на Бунде-

Марко МАРКОВ

стага, много близък до канцлера Анге-
ла Меркел.

За прогрес по косовския въпрос от
гледна точка на ЕС може да се смята
състоялата се на 20 март т. г. в Брюк-
сел, макар и завършила без резултат,
среща на двамата премиери. Като цен-
трален се очерта въпросът за създава-
нето на Общност на сръбските общини,
включваща северната част на бившата
сръбска автономна област и общините
с преобладаващо сръбско население
извън нея. Главното в него е какъв да
бъде статутът на тази общност: админи-
стративни пълномощия и прерогативи
(самостоятелно правосъдие, полиция,
отношения с Прищина и Белград, кон-
ституционен статут и т. н.).

Докладчикът на Европейския парла-
мент за Косово Йелко Кацин се срещна
преди няколко дни в Брюксел с обща
делегация на Сърбия и сърбите от се-
верната част на Косово и сръбските
анклави южно от р. Ибър. Според до-
кладчика налице бил “твърд консенсус”,
че трябва да бъде продължен диалогът
за общността. Този консенсус обаче
лесно може да се “размекне” при първо-

то по-ясно подчертаване на подразби-
ращата се цел на ЕС: Сърбия да при-
знае, под една или друга форма, неза-
висимостта на някогашната автономна
област Косово и Метохия.

Тези дни президентът Томислав
Николич след среща на държавното
ръководство заяви, че в следващия рунд
на разговорите с Прищина “Сърбия ще
влезе с по-прецизни предложения за
пълномощията и прерогативите на общ-
ността на сръбските общини”. В същото
време той бе категоричен, че Сърбия
не може да избира между Европа и
Косово и че е определила (модерните
по нашите земи) свои “червени линии”.
Първата от тях е, че Сърбия никога
няма да признае Косово. А точно по
същината на позицията на Германия
президентът каза следното: “Някои в
Европа си представят нашите отноше-
ния с Косово като отношения между две
съседни държави, което Сърбия не
може да приеме”. От друга страна пък,
държавният глава смята, че “ако бихме
приели да се откажем от ЕС, никой не
ни гарантира, че няма да преговаряме
с албанците и че Косово и Метохия ще
останат част от Сърбия”. Защото двата
въпроса са свързани. И тук “омагьоса-

ният кръг” се затваря с уверението на г-
н Николич, че в държавния връх няма-
ло разцепление, макар да бил подло-
жен на голям натиск от “менторите на
независимостта на Косово и Метохия,
каквито има по света”.

Николич дори предсказа, че ако на
следващия рунд от разговори, догово-
рени за 2 април т.г., не бъде постигна-
то споразумение, ще се състоят пред-
срочни парламентарни избори, а бъде-
щи разговори по Косово може да се
очакват едва след година. И за успоко-
ение, свое или на обществеността, до-
бави, че ако това не стане “няма да
настъпи краят на света”.

Големите опозиционни партии смя-
тат също като управляващата Социали-
стическа партия на Сърбия, че на 2
април едва ли ще бъде развързан ко-
совският гордиев възел. Падналата от
власт миналата година Демократична
партия вече е готова с нова предизбор-

на програма, а по Косово смята, че стра-
ната се намира в особено положение
да официализира изгубеното през 1999
г., без да признава независимо Косово.
Демократичната партия на Сърбия на
някогашния президент Воислав Кощуни-
ца е недоволна от липсата на информа-
ция какви точно резултати са били по-
стигнати в Брюксел и какво предстои, но
твърдо смята, че дори самото приемане
на самоуправление за сърбите в Косово
би било капитулация. Либерално-демо-
кратичната партия на Чедомир Йовано-
вич, някогашен съратник на Зоран
Джинджич, заяви, че те имат готовност
за избори още оттогава, когато преми-
ерът Дачич заявил, че политиката по
Косово била основана на лъжи. Разби-
ра се, всичко това е свързано с очерта-
лите се предсрочни избори и е насоче-
но към електоралната маса.

Краят на света - както казва Нико-
лич -  наистина няма да настъпи. Но ще
настъпят предсрочни парламентарни
избори, за които политическите партии
вече се готвят и те ще бъдат неизбеж-
но отново в сянката на Косово.

А след тях ще се завърти кръгът на
следващите преговори между Белград
и Прищина, пред които ще се изпречат
пак същите “червени линии”. И еврос-
кептицизмът, обхващащ все по-здраво
сръбското общество, ще удебелява още
повече тези линии с цвят на тлееща
жарава. И краят му няма да се вижда.

Няколко хиляди албанци се включиха в протеста в град Митровица срещу
преговорите между властите в Прищина и Белград. Участниците в демонстрацията

се обявиха срещу преговорите между Белград и Прищина, които се водят в
Брюксел. Според организаторите на протеста, ако в Брюксел бъде подписано

споразумение, Митровица официално ще бъде разделена на две части

Снимка БГНЕС
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мението за поредното прими-
рие с ПКК и се стигне дори до
новите телевизионни сериали
със съответни послания, няма
как да не се отчете някакъв нов
вятър в официалната турска
външна политика, често насо-
чена навътре. Още повече, че
обявената преди повече от де-
сетилетие политика на “нулеви
проблеми със съседите” по все-
общи оценки е претърпяла по-
скоро провал. Сега сериозните
анализатори едва ли са били
изненадани от новата страни-
ца в отношенията между Тур-
ция и Израел, още повече, че
телефонното обаждане на пре-
миера на Израел Нетаняху до
Ердоган е било по време на
негово съвместно пътуване с
гостуващия официално в Тел
Авив президент Обама. Никой
не се съмнява, че САЩ имат
своя дипломатически пробив и
за сетен път доказват водеща-
та си роля в събитията в Близ-
кия изток. Пък и основната при-
чина за официалните извине-
ния и обещани компенсации от
страна на Нетаняху за смъртта
на 9 турски бойци, казват исля-
мисти, от пътуващия към блоки-
рана Газа турски кораб “Мави
Мармара” през 2010 г., е най-
вече Сирия. Независимо, че па-
лестинската кауза участва в
тези извинително-компенсатор-
ни споразумения и забраната
за преминаване на хуманитар-
ни помощи за ивицата Газа ще
бъде премахната от страна на
Израел.

В същото време президен-
тът Обама потвърди позицията
за възстановяване на мирните
преговори в духа на “две
държави”. Друг въпрос е кога и
дали. Външният министър Да-
вутоглу в свое интервю по
CNN-Turk не скри, че разгово-
ри в тази връзка се водят от 3
години. Трудно са стигнали до
споразумение и то е в резул-
тат на пряк натиск от страна
на САЩ. Впрочем политиката
на Турция в момента е не само
особено активна и разнопо-
сочна, но сякаш следва опре-
делено русло, отчитащо не-
гласната съпротива вътре и
извън страната срещу следва-
ните тихомълком неоосмански
позиции на управляващата
ПСР (Партия на справедливост-
та и развитието). Без да се пре-
небрегват ислямистките укло-
ни обаче. Ердоган отчита по-
ложителни коментари относно
призива за примирие, напра-
вен от намиращия се в затвор
кюрдски лидер Йоджалан, за-
щото това е в унисон с принци-
пите за мирно решаване на
конфликтите, а борбата с ПКК
е от десетилетия и е особено
кървава през 2012 г. Говори се
за повече от 40 хил. загинали
в битката за отстояване на
кюрдските права. В случая
едва ли става въпрос за безко-
ристен жест от страна на Ер-
доган и някои експерти преду-
преждават, че признаването на

Нов повей в турската
външна политика?
Извинения, споразумения, сериали, гостувания са малките
стъпки на Анкара към промяна на отношенията със съседите

кюрдската кауза е в замяна на
подкрепата за Ердоган в пре-
тенциите му за бъдещ прези-
дентски режим на управление.
Все пак кюрдските депутати в
Меджлиса са 36 на брой. Не
може да се пропуска фактът,
че кюрдите са били лъгани не-
еднократно, а интересите на
съответните турски правителст-
ва често са се променяли в ми-
налото и турското общество ви-
наги е било “обработвано” в
обрат на днешните виждания.
Още повече, че Йоджалан е
кюрдски символ, но никак не е
сигурно, че радикалното кри-
ло на ПКК ще се съобрази с
призива му. А пък съмненията
за доброто му психическо
здраве и воля след 14 години

в затвора не са от вчера. Но
при честването на кюрдската
нова година (Невруз) в Диар-
бекир, където е прочетен и
призивът на Йоджалан, са се
веели само кюрдски знамена с
неговия портрет. Няма как това
да не вгорчава усилията за
вътрешно умиротворяване в
Турция и да не дава възмож-
ност да се отчете необратим
процес за окончателно реша-
ване на кюрдския въпрос.

Експертите непрекъснато
напомнят, че само в Турция
кюрдите са около 15 млн. с не-
решени окончателно права и
искания, а милиони от тях са в
съседните страни - Сирия, Ирак,
Иран. В Ирак си имат своя авто-
номия и развиват региона си
повече от успешно благодаре-
ние на нефтените залежи с ви-
соко качество, а дори в опусто-
шена от боевете Сирия факти-
чески управляват самостоятел-
но своята част от територията
на страната и все още никой
със сигурност не може да
твърди на чия страна в конфлик-
та са. Избраният за министър-
председател на опозицицион-
ните сили, кюрд от САЩ, вед-
нага бе наречен “американски
мюсюлмански брат” и изборът
му доведе до оставката на друг
опозиционен сирийски лидер.
Както се казва, “бомбата цъка”,

и може някога да избухне в не-
очаквана посока. Това принуж-
дава правителствата с опит и
кауза да следват многовариант-
ни политики, които да им осигу-
ряват вековност. В случая не-
разбориите продължават, а
опасността от разрастване на
конфликта в регионален мащаб
нараства. Именно затова САЩ
възлагат на Турция водеща
роля, особено в ситуацията на
крехката държавност в Ливан,
престрелките по границата с
Израел, където също не се знае
кой го прави, но се нарушава
утвърденото от десетилетия
правило на фамилията Асад да
осигурява неприкосновеност на
Тел Авив от тази посока. Дали
е убит Асад, или това е само

психологическа
атака, никой не
се наема да
изясни, но ко-
ментарите са,
че всички ветро-
ве са в посока
дали и кога ще
пламне Иран.
Голям залък, не-
предвидим из-
ход и сложна
дипломатическа
игра на всички
геополитически
сили... Предстои
да се види как
ще реагира
Иран и дали из-
виненията на
Израел към Тур-
ция са всъщност
начин да се оси-
гури неутрали-
тетът на Анкара
при бъдещи
действия към
държавата на
а я т о л а с и т е .
Дали Иран ще
даде пристан и
подкрепа на
ПКК, ако тя се
изтегли от тур-
ска територия,
също е въпрос с
повишена труд-
ност.

В отрядите
на ПКК има и
арменци от не

особено известни военни ар-
менски формирования, но това
може и да е просто напомняне
за друг нерешен въпрос от
страна на Турция - отношения-

та с Армения, където вече се
стичат арменци от Сирия.
Може би е ясно на чия страна
ще бъде ПКК, ако има военен
удар в Иран. Дали Ирак в ли-
цето на управляващия в Баг-
дад Малики ще се откаже от
подкрепата си за Асад в Си-

роен на “правилната вълна”,
както го определиха медиите в
Анкара. Мерием е просто тур-
ското име на Мария, защото
там и на Дева Мария казват
“Мерием ана”. Любовната ис-
тория между мюсюлманин и
православна удря върху “пра-
вилните нотки” на зрителската
аудитория за отпускане пара-
та на национализма. Същевре-
менно “възстановява историче-
ската слава направо от учеб-
ниците по история”. Послания-
та са ясни и играта върху на-
дигналите се националистиче-
ски чувства в турската масова
култура става чрез използване
на фабула, жанр, детайли. В
крайна сметка вече и филмите
се оказват политическо оръ-
жие. Спомнете си ролята, коя-
то изигра “Трето полувреме” за
отношенията между България
и Македония в настоящия мо-
мент, но опитът на Турция в
това направление е забележи-
телен. Ние, както обикновено,
проспахме това явление и сега
“Великолепният век” и другите
турски сериали са едва ли не
единствената разтуха на цело-
купния български народ. Поне
истанбулският съд разреши
султанската драма да про-
дължи, независимо от негатив-
ните оценки на Ердоган. Доб-
ра реклама и за европейските
правила, които внимателно се
налагат в страната и тушират
опасенията от пълзящата исля-
мизация и автототалитаризъм.
На този фон няма как да се
пропусне “Фетих-1453” (“Завла-
дяването 1453”), който разказ-
ва за завладяването на Кон-

стантинопол от османците и из-
тласкването на византийците.
Още едно доказателство за
сенките на национализъм и
дори расизъм, характерни за
времето, в което живеем. Исто-
рията и сериалите услужливо
се използват за доказване на

тези, които са чисто политиче-
ски и подкрепят определени
действия. Новият сериал “Мах-
мут и Мерием” всъщност е ко-
продукция с Азербайджан и
разказва някаква история от
ХVI век, случила се в Ганя, вто-
рият днес по големина азер-
ски град, който е бил управля-
ван от османци, монголи, сек-
чулци (турци), сафавиди. В
дъното на тази любовна драма
няма как да не прозре обаче
впечатлението, че турското
правителство се провъзглася-
ва за лидер на тюркските
държави, и това бе отбелязано
подобаващо от турските медии
при представянето на поред-
ния явно успешен телевизио-
нен продукт, оставил чувство-
то за политически привкус.

Малките стъпки, които пра-
ви правителството в Анкара, за
да е в крак с европейските
принципи, няма как да не бъдат
приветствани. Дори и да стават
по принуда или поради стече-
ние на обстоятелствата. През
2009 г. при свое посещение в
Истанбул президентът Обама
намекна, че е редно да се въз-
станови собствеността и да се
изгради разрушеният право-
славен манастир на втория по
големина Принцов остров. След
като 42 години е бил затворен,
сега “Халки семинари” сигурно
ще посрещне поканения от
Вселенския патриарх Вартоло-
мей нов папа Франциск при
негово евентуално бъдещо по-
сещение в Турция. След като
обяви, че ще работи за сътруд-
ничество между различните
религии, папа Франциск не би
отказал подобна покана. Още
повече, че има уговорка да се
срещне в Йерусалим на 4-6
януари 2014 г. отново с Варто-
ломей, за да честват заедно
Коледа и да отбележат 50-ата
годишнина от първата крачка
на Павел VI и Атенагорас, кои-
то са били там през 1964 г. Кой
твърди, че църквата е далеч от
политиката и светския живот?
Вартоломей казва: “Може би не
по мое време, но вярвам, че има
шанс следващите поколения да
видят източната и западната
църква обединени”. Важно кой
и как използва този лост. И това
ли е пътят за противостоене на
разрастващия се ислям? Изво-
дите са си за нас, а политиката
в днешно време все повече “не
е лъжица за всяка уста”. Близ-
кият изток не е много далеч от
нас, а оръжията не са само по
бойните полета. Става въпрос
за интереси, но този път само
наши, български. Може би е
лесно да се прави политика,
когато имаш зад гърба си мо-
щен съюзник и ориентир в гео-
политиката, но и балансът е по-
литическо оръжие. Дано можем
да го използваме.

Кюрдски знамена с портрета на Йоджалан
се вееха в Диарбекир при честването на

кюрдската нова година, където бе
прочетен и призивът на кюрдския лидер за

прекратяване на огъня

Политиката на Турция
е особено активна и

разнопосочна, но сякаш
следва определено русло,

отчитащо негласната
съпротива вътре и извън

страната срещу
следваните тихомълком
неоосмански позиции на

управляващата ПСР

рия, както настоява посе-
тилият Ирак държавен се-
кретар Кери, е мъгляво
все още. Картите са
разбъркани, но всички го-
ворят за мир и мирно ре-
шаване на конфликтите.

В същото време в Тур-
ция започва нов телевизи-
онен исторически сериал
“Махмут и Мерием”, наст-

Зорница
ИЛИЕВА

К
ато се започне от стоп-
лянето на отношенията
между Израел и Турция,
мине се през споразу-

И филмите се оказват политическо оръжие...

Снимка БГНЕС
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Позиция
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Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

В
интервю за ед-
но национално
радио проф. Лъ-
чезар Трайков,
който е един от

най-добрите невролози в
България, казва: “От паци-
ентите научих колко е важ-
но лекарят да не се взима
насериозно. Някои се взи-
мат толкова насериозно, че
забравят, че срещу тях стои
човек с голяма болка.” Нещо такова се получава и
след като Янко Петров, Дончо Дудев и Ангел Слав-
чев - така наречените лидери на протеста, решиха,
че няма да излизат отново на улицата, а ще се
борят да постигнат целите си чрез партия.

Опааа - вече си дойдохме на думата! Колкото и
искрено да започнаха протестите, артистичното
“оттегляне” на Бойко Борисов (къде изчезна този
храбър човек?!) неизменно доведе до акустични
промени в ушните миди на протестиращите. Също
като героят на Христо Смирненски, онзи момък, дето
се качваше по стълбата, те изведнъж почнаха да
недочуват стоновете на улицата и решиха да правят
партия или да се гушнат в топлите скути на някоя
партийка, за да отидат в парламента и оттам да се
борят за правдините. Което на пръв поглед изглеж-
да правилно, но по-скоро е разумно с оглед лично-
то бъдеще на тези хора. Пък и на други водачи,
които днес никнат като мравки, които искат да ста-
нат мравки царици. Това именно ще срине народ-
ния гняв и ще го превърне в махленска свада. Така-
ва е целта на политическата класа, която отлично
знае, че всяко чудо е за три дни. И затова е полезно
всеки три дни да има чудо, за да има с какво да се
занимава народът между два турски сериала.

Всъщност става дума за една игра на отражения.
Някакви хора си играят на големи хора. Приемат
като отражение техните маниери, уйдурми и в край-
на сметка техните мераци. Кои от тях ще станат
истински големи риби, само времето ще покаже.
Както ще покаже и кои ще изчезнат завинаги от
политиката с едничкото утешение и гордост пред
махалата, че и те са били в парламента. За съжа-
ление това е политиката днес и по тази причина
изглежда комична (ако, разбира се, не беше толко-
ва тъжна!) играта на нискочели хора. Имам предвид
цялата тази шарена чарда от мераклии за народно-
то доверие, които заливат родината по стъгди и
мегдани. В интерес на истината дори в малките
градчета започнаха да се правят разни партии,
движения и чети с воеводи и подвоеводи, които се
зъбят на тирана (който иначе кротува в Банкя) и са
готови да се метнат на всеки кораб, който пътува по
Дунава с обещанието да спасят отечеството, а ина-
че с тайната надежда да стигнат до Виена. Щото тя
също е на Дунава. Иначе в отраженията на същия
тих, бял Дунав, който в онази Виена кой знае защо
става син, всички те изглеждат като спасители на
родината. Спасители от глада, ниските пенсии, без-
работицата, злодейските ЕРП-ета и прочие нещас-
тия, до които ни докараха... все нашите.

Странно е, че и този пореден бунт не докара
акъла в главата на нашенеца. Запленен от евро-
пейските благини, които макар и в криза все са си
благини, нашенецът все се оглежда някой да го
закара до пустия Европейски съюз, който като чу,
че се каним да идем, взе нещо да се разпада. Най-
напред избягаха децата ни. Айде, дано те поне
видят живот! Лошото е, че взеха да ни напускат и
циганите, които преди десетина години се канеха
да живеят в нашите къщи, когато ние напуснем
страната си. Очевидно и те се отчаяха от нас и
тръгнаха по света. Нали са чергари... Останахме
само ние да чакаме някой да ни оправи. Като ония
братя, дето седели край счупената си кола в гора-
та и викали: “Невольо, невольо, невольо!”

Вместо неволята обаче при нас пристигна по-
ложителният европейски опит, наречен “висящо
кафе”. Първоначално ние го разбрахме като при-
зив да висим по кафенетата и го “отпочнахме”,
както би се изразил чиновник на средно ниво. После
обаче излезе, било съвсем друго нещо - ако пиеш
кафе, не е зле да оставиш пари за още едно, та ако
мине някой сиромах и той да пийне едно шербет-
лия. Ама нали сме си тарикати, ние веднага започ-
нахме да правим “висящи кебапчета”, “висящо
малко уиски” и “висящи чужди булки”, които се
раздаваха с талончета за недоимък по партийните
клубове. По-големите и по-достойните от нас на-
правиха “висящи бордове”, “висящи даржавни
поръчки” и прочие висящи работи, където се уреж-
даха паричните донори на партийни централи. Най-
накрая самата власт стана висяща (по почина “ви-
сяща власт”) и почнаха да си я подхвърлят едни на
други разни близки до “висящия президент”.

По тази причина никак не е чудно, че някои от
хората от улицата решиха да осребрят своето ви-
сене по площадите. И, както вече имах удоволст-
вието да ви напомня, тутакси се заредиха разни
обществени организаци, за които до вчера нищо
не се е чувало. И в абревиатурите им все едни:
народни, честни, единни и прочие “висящи” имена.
И в ръководствата им едни хорица с отражателна-
та усмивка на съпруг на порнозвезда.

Такива работи...

Направеното съобще-
ние не е “рекламна хватка”,
а информация за възмож-
ността високотехнологични
изследвания да бъдат дос-
тъпни за нашите пациенти
тук, в България, подобно на
болните в Америка и Запад-
на Европа.

Прессъобщението е
подготвено на популярен
език, а не е научна публи-
кация, затова научните ата-
ки не са подходящи. Из-
следването се нарича ек-
зомно секвениране с ново
поколение геномен секве-
натор и включва анализ на

23,30 ч. вечерта. Вратите на голе-
мия магазин са затворени и клиенти-
те вече са си отишли. Останали са
само служителите. Всички сноват на-
сам-натам из огромното пространст-
во на магазина. Някои подреждат
рафтовете, други мият пода. Голямото
празнично пазаруване е приключи-
ло, започва голямото почистване.

Психически тормоз и труд до из-
немога принуждават персонала в го-
лемите магазини за хранителни про-
дукти да напуска работа. Редки са
случаите, в които някоя касиерка на-
пример се е задържала на едно мя-
сто няколко месеца или година. Ако
не е била принудена да напусне чрез
постоянен психически тормоз или от
напрежението при работата с клиен-
тите, тя напуска заради това, че тряб-
ва да работи и в другите отдели на
магазина.

Някои от служителите успяват да
си изградят психологическа бариера
към заобикалящата ги среда и рабо-
тят, без да обръщат особено внима-
ние на началниците си и на досадни-
те понякога клиенти. Други си тръгват
още след първите няколко дни.

Всяка от видовете работа в голе-
мите хранителни магазини си има
свой специфичен привкус на тормоз
над работника. Най-тежко е положе-
нието на касите, където жените търпят
постоянни упреци от дежурните ше-
фове, а са длъжни да мълчат и при
заяждане от страна на клиентите.

В един от големите магазина при
постъпване на работа като касиер си
длъжен да изгледаш специално
филмче за това какво трябва да е
отношението ти към клиентите и за
какво трябва да внимаваш. Филмчето
е добро като форма на обучение, но
не и за страни като България. Тук
манталитетът на работа е съвсем раз-
личен от този в другите европейски
столици. Голяма част от клиентите си
изкарват нервите върху касиера, пре-
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Отзвук на публикация в ДУМА от 28 март 2013 г.
„Пробив в генетиката или рекламна хватка”

22 000 гени, които функци-
онират в човешкия геном и
имат отношение към кли-
никата.

Изследването дава ин-
формация за генетични на-
рушения при много голям
брой заболявания, не само
за известните редки гене-
тични болести - над 15 000,
но и за широко разпрост-
ранени заболявания с до-
казано генетично предраз-
положение като фамилни
ракови заболявания, невро-
дегенеративни, кардиоло-
гични, очни и много други.

Това иновативно из-
следване се извършва от
мултидисциплинарен екип,

с ъ с т а в е н
от клини-
цисти с раз-
лични специалности, кли-
нични генетици, консулти-
ращи лекари със специал-
ност по медицинска гене-
тика, молекулярни генети-
ци и биоинформатици. Па-
циентът получава коректна
и пълна информация за
възможностите и ограниче-
нията на изследването.

В прессъобщението е
цитирана възможността да
се извършва и неинвазив-
на пренатална диагностика
с тази технология, тъй как-
то тя се използва в няколко
центъра в САЩ.

Миналата седмица в медиите бе огласено, че в столичната клини-
ка “Малинов” е направено геномно изследване, което е уникално
и за България, и за Централна и Източна Европа. С помощта на
най-модерна апаратура - генетичен секвенатор, са изследвани
22 000 човешки гени, които дават информация за генетични
нарушения при над 100 000 заболявания като различни видове
рак, аутизъм, епилепсия, маутиплена склероза, сърдечно-съдови
заболявания, склероза, хипертония, кардиомиопатия, затлъстяване,
диабет, бъбречни заболявания, очни болести и др. По този повод
националният консултант по медицинска генетика проф. Иво
Кременски изрази съмнение на страниците на ДУМА, че информа-
цията на клиниката не е коректна и с научни аргументи написа,
че тя подвежда пациентите.
Днес публикуваме отговора на клиника “Малинов”.

Зад фасадата
на лъскавите
хипермаркети
Васка ПЕРГЕЛОВА

ките му началници правят същото.
При започване на работа сейфът

с парите се изважда от трезора и се
занася до касата. Оттук нататък за-
почват проблемите. Машината, която
сканира баркодовете на продуктите,
често маркира по два пъти артикула,
който минава през нея. За да бъде
изваден от сметката на клиента, ка-
сиерката трябва да се обади на пре-
кия си началник. И веднага може да
чуеш упрека: “Защо си го маркирал
два пъти?”. Клиентът в това време се
дразни от допълнителното чакане.

Касиерките обаче трябва да по-
магат и в другите отдели на магази-
на. Често пъти в началото на работ-
ния ден, вместо да заеме посочено-
то в трудовия й договор работно мя-
сто, я пращат да подрежда по рафто-
вете на магазина буркани, пакети и
различни други стоки. В големия
магазин хамалогията е огромна. За
служителите, които подреждат сто-
ката, почивката е лукс. Огромен ма-
газин с площ около 1000 м се об-
служва едва от десетина служители
за подреждане на стока. С труда на
тези хора се наваксва липсата на
достатъчно кадри (вероятно се пес-
тят разходите за заплати). Освен това,
за подреждане на стоки - често на
кашони по 3 до 15 кг, би трябвало да
се наемат мъже, а обикновено жени-

те са мнозинство. За тежките каси с
хляб например обикновено ангажи-
рат жените от “захарни изделия”.
Вечер пък стоките трябва да се пре-
наредят така, че щандовете да из-
глеждат пълни.

Хората от нощна смяна вместо по
8 часа работят по 11. И за извънред-
ния труд получават по 50 ст. на час.
А мизерията и липсата на работа при-
нуди хора с по две висши образова-
ния да търсят  препитание в големи-
те хипермаркети. Тук можеш да
срещнеш всякакви хора, с всякакви
съдби. Някои от служителите са все
още студенти. Ето няколко примера в
един от големите магизини. Мария е
майка на две деца, за които трябва
да се грижи сама, тъй като мъжът й
е безработен. Доскоро имали малък
бизнес с мебели, но хегемонията на
големите вериги провалила магази-
на  им. Кирил учи в Техническия уни-
верситет и работи в магазина вече
година с надеждата да си намери
друга работа, за да може да се
издържа и да плаща обучението си.
Всички се оплакват не толкова от ра-
ботата, колкото от отношението на
шефовете към тях. Подложени са на
постояннен психически тормоз, но не
могат да отвърнат по никакъв начин,
нямат право да отговарят “напреки”
на прекия си ръководител.

Геномната лаборатория
е в процедура на акредита-
ция и дейностите ни са при-
ведени в съответствие с
действащото законодател-
ство у нас и в Европа.

Екипът на Клиника “Ма-
линов” кани официално
проф. Иво Кременски да
посети Геномната лабора-
тория, за да се убеди, че не
разпространяваме “непъл-
на и некоректна информа-
ция” и да намалим негово-
то “недоверие във възмож-
ностите на българското
здравеопазване”.

Съпруг на
порнозвезда

Съпруг на
порнозвезда

Съпруг на
порнозвезда

Съпруг на
порнозвезда

Съпруг на
порнозвезда

Каним проф. Кременски да посети
геномната ни лаборатория
Д-р Максим МАЛИНОВ
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За и против

Плосък данък или прогресивно
подоходно облагане?
Преминаването към прогресивен данък
трябва да стане постепенно, на стъпки

Плоският данък трябва
да бъде заменен

С наближаването на парламентарни-
те избори се множат предизборните обе-
щания и заигравания особено по теми,
към които общество е болезнено чувст-
вително. Една от тях е облагането на до-
ходите на физическите лица.

“Плоският данък не доведе до инвес-
тиции и няма да доведе”. Това каза на 14
януари т.г. в Нова телевизия Александър
Томов. Според него трябва да се премах-
не данъкът за доходи до 500 лв., доходи-
те в размер между 500 и 1000 лв. трябва
да се облагат с налог от 10 на сто, тези
между 2000-5000 лв. - с 20%, а над 5000
лв. - с 30%. Предложението звучи много
добре, още повече че подозрително
напълно съвпада с един от работните
варианти, разглеждани в съвета по бюд-
жетна и данъчна политика, публични
разходи и контрол на НС на БСП.

Много „ляво” звучи

да се освободят от данък върху доходите
най-бедните, като се прехвърли данъчна-
та тежест върху богатите. Колко обаче
ще струва това на бюджета и кой ще го
плати?

 По данни на НОИ към 30.11.2011 г.
лицата, декларирали осигурителен до-
ход до 270 лв., са 573 473. Лицата с
осигурителен доход от 270 до 500  лв. са
1 100 583. Т.е. според предложението
1 674 056 заети лица трябва да бъдат
освободени от данъчно облагане при
около 2 725 000 заети за цялата страна.
Това прави приблизително около 60%
от заетите лица в страната.

В отчета за изпълнението на бюдже-
та към  ноември 2012 г. четем, че прихо-
дите от данък върху доходите на физиче-
ски лица са в размер на 2 058 000 000
лв. При необлагаем минимум от 500 лева
това ще рече, че загубите за бюджета
ще бъдат около 1 260 000 000 лв. При
нулева ставка за доходите до 500 лева
загубите за бюджета ще бъдат между
620 000 000 и 770 000 000 лв. Който и от
двата варианта да се избере, резултатът
е, че голяма част от данъчната тежест
ще бъде прехвърлена на гърба на тези
40% от заетите и тук скалата следва да
бъде много по-стръмна. Неминуемо това
ще доведе и до увеличаване на други
данъчни ставки и въвеждане на нови
данъци, за да се компенсира тази дупка
в бюджета. Много голяма е вероятността
да се стигне до увеличаване на косвени-
те данъци (например ДДС от 20 на 22-
25%). Което от своя страна ще рече, че
няма да събираме от бедните между 27
и 50 лв. на месец като преки данъци, но
за сметка на това допълнително ще уве-
личим инфлацията с още 2-5%.

Тази сметка ще
я платят всички

включително пенсионерите (в резултат
на увеличението на цените след вдига-
нето на ДДС).

Въпросът има и друга страна. Наис-
тина ли 60% от заетите са с доходи под
500 лв. месечно и това не е ли по-голя-
мата част от “сивата” икономика. Тук
трябва да си зададем и другия въпрос:
няма ли чрез подобна мярка да осво-
бодим сивия сектор въобще от данъчно
облагане, докато тези, които развиват
честен бизнес в сферата на банковите
и финансови институции, ИТ сектора и
високите технологии, добивната проми-
шленост и енергетиката теглят
данъчния хомот, защото няма как да
скрият доходи.

Солидарността и равенството са сред
основните ценности на социалистичес-
ката идея и именно поради това всеки
следва да плаща данъци. Освобождава-
нето на едни групи за сметка на други на
практика означава, че ще стимулираме
нискообразованите за сметка на висо-
коквалифицираните специалисти, ще

Пламен МИЛЕВ,
д-р по икономика
Координатор на съвета по бюджетна и
данъчна политика, публични разходи и
контрол към НС на БСП

насърчим хотелиерството и ресторанть-
орството, дребните услуги, за сметка на
високотехнологичните отрасли на иконо-
миката, интелектуалния труд, индустрия-
та и др. Колкото до инвеститорите, плос-
кият данък може и да не ги е привлякъл,
но замяната му с прогресивно подоход-
но облагане определено ще доведе до
напускане на някои от по-големите инве-
ститори.

Преминаването от плосък данък към
прогресивно подоходно облагане е не-
обходимо. Но то трябва да стане на ня-
колко стъпки като първата е да се изка-
рат доходите на

по-голяма част от „сивия”
сектор на светло

След това да се въведат достатъчно
механизми за преразпределяне към по-
бедните, най-вече чрез социалните служ-
би. И едва когато всички преразпреде-
лителни инструменти се изчерпят, да се
види кои лица и колко на брой остават
незасегнати от тези стимули, какъв е
прагът на бедността. Tогава съобразно
този праг да се въведе необлагаем ми-
нимум и скала на прогресивно подоход-
но облагане, при която ставката за рабо-
тещите и висококвалифицираните специ-
алисти се запази, но и загубите за бюд-
жета бъдат в рамките на допустимото.

И след като стана дума за сива ико-
номика и социални служби, ще дам
един красноречив пример: По данни
на НСИ към 1.02.2011 г. призната
трайно намалена работоспособност
или степен на увреждане имат 474 267
лица. От тях 9039 са деца, а 465 228
са на 16 и повече навършени години.
Лицата с 50 и над 50% нетрудоспо-
собност са 426 382.

Във връзка с данъчните облекчения
за хора с намалена работоспособност
в чл. 18, ал.1 от Закона за данъците
върху доходите на физическите лица
(ЗДДФЛ) е предвидено, че сумата от
годишните данъчни основи за лица с
50 и с над 50 на сто намалена работо-
способност, определена с влязло в сила
решение на компетентен орган, се на-
малява със 7920 лв. За работещите по
трудово правоотношение месечната
данъчна основа за получаваните дохо-
ди от лица с 50 и с над 50 на сто нама-
лена работоспособност се намалява с
660 лв. (чл.18, ал.2 от ЗДДФЛ). На прак-
тика още с въвеждането на плоския
данък е въведен и необлагаем мини-
мум и той никак не е нисък. Към
1.02.2011 г. 426 382 лица имат
право да ползват тази префе-
ренция.

Нашата основна цел следва
да бъде увеличаване на за-
етостта и доходите, а не увели-
чаване на доходите чрез нама-
ляване на данъчната тежест. И
не на последно място лицата с
доходи около 270 лв. ще гласу-
ват не за този, който ще им
намали данъка с 27 лв., а за
този, който ще им даде по 50
лв. на изборите, въпреки че
купуването и продаването на
гласове е престъпление.

Основна цел на промяната е справедливо
общество с по-малки социални неравенства

Замяната на пропорционалната си-
стема на  облагане (известна като
“плосък данък”) - 10% за всички доходи
на физическите лица, с прогресивна,
съпроводена с необлагаем минимум на
доход, е неотложна необходимост. Не-
обходимостта се базира на реалната
действителност, формирана през по-
следните около 20 години у нас чрез
практиката на неолибералния модел,
абсолютизиращ частната собственост,
пазарната икономика и функциите на
парите като капитал, отричащ намеса-
та на държавата, освен когато трябва
да се защитят интересите на монопо-
лите и високодоходните групи. Тази
практика, възприета от политическите
партии, самоопределящи се като дес-
ни, в различни форми и степени е съпро-
водена с прехвърляне на данъчните и
осигурителни тежести върху нискодо-
ходните групи,

върху бедните и
средните слоеве

- мнозинството от населението.
Аргументите в полза на пропорцио-

налната система са, че така се разши-
рява данъчната база на приходите на
държавата, че е по-справедливо с ед-
накъв процент всички да участват в тях,
че е несправедливо да се облагат хо-
рата с висше образование, че ще оста-
нат повече пари за инвестиции и пр.
Социалните последици са силното изо-
ставане на ръста на доходите на тези
социални групи при икономически рас-
теж и сриването им при икономически-
те кризи. Безработицата расте. Така
бедните и средните слоеве продължа-
ват да  обедняват, а доходите на малка
група предприемачи и собственици
продължават да нарастват, включител-
но и от монополните цени на стоки и
услуги от първа необходимост. Именно
обедняването изведе големи групи про-
тестиращи хора на улицата.

При протичащите социална дифе-
ренциация и поляризация прилагане-
то на пропорционалната система е не-
основателно и силно несправедливо,
защото засилва още повече социални-
те неравенства.  10 процента от 300 лв.
месечно е 30 лв., от 3000 лв. са 300
лв., от 10 000 лв. са 1000 лв. При равни
други условия първите ще разполагат
с 270 лв. нетен доход за неотложните

Проф. Иван НОНЧЕВ

си нужди, вторите - с 2700 лв., а трети-
те - с 9000 лв. Едните ще мизерстват,
другите ще имат пари за лукс или за
банкови вложения с добър доход от
лихви. Да се оправдават тези процеси
с необходимостта от поддържане фи-
нансовата стабилност е  неосновател-
но, защото те

обуславят сериозни изяви на
социалната нестабилност

с непредвидими  последици. В послед-
ните години под натиска на обеднява-
щото население в много страни се при-
емат конкретни мерки за подсилена
прогресия при облагането на големите
доходи. Заявената готовност на послед-
ното заседание на 48-ия конгрес на
БСП за въвеждане на прогресивна си-
стема на облагане предизвика възра-
жения от  някои предприемачи, от ин-
ститути и политици, радетели на неоли-
бералната практика.

  Полезно е при прехода към про-
гресивното облагане да са ясни пара-
метрите. Ще маркирам някои от тях. В
механизма на системата в основата
трябва да е възприетият праг на бед-
ността (сега 241 лв.) и минималната ра-
ботна заплата (МРЗ), която трябва да е
над прага на бедност. Механизмът на
изграждането на прогресивната
данъчна система трябва да има за цел
да съдейства за подобряването жизне-
ното равнище на социалните групи от
бедните и средните слоеве. МРЗ, която
сега е 310 лв., не трябва да се облага.
10-процентовата ставка да е валидна
до нивото на средната работна запла-
та (СРЗ), която за 2012 г. е 765 лв. В
някои финансови и други институции ме-
сечните заплати на ръководните слу-
жители обаче са около и над 10 000 лв.
и дори 30 000 лв. Това е основанието
да нараства и данъчната процентна
ставка. За доходите в рамките на при-
мерно три МРЗ ставката да е 15%. За
доходите над шест МРЗ ставката да е
20%. За доходите над 9 МРЗ и сумите
над тях  данъчна ставка да е 30%.

Този подход позволява на хората от
отделните групи до повишават своите
доходи в рамките на дадената скала и
главно на тези от долните подоходни
групи. Това е път и средство за намаля-
ване на социалните неравенства, което
е елемент на устойчивото социално
развитие в обществото и неотложна не-
обходимост за  прогресивното иконо-
мическо, социално и екологично  раз-
витие, т.е. на

устойчивото развитие
на обществото

Прогресията осигурява намаляване
на  коефициента на съотношението
между МРЗ и брутните облагаеми до-
ходи и МРЗ и нетните (без платения
данък). Предлаганата система отразя-
ва реалната действителност у нас като
най-бедната страна в Европейския
съюз и подлежи на прецизиране от за-
интересованите държавни органи.

 Усложнението при изчисляването
на данъка е оправдано с положителни-
те социални последици. При този под-
ход с повишаването на МРЗ се преме-
стват и границите на скалата за обла-
гане. Понятието “справедливост” тук
придобива истинския си смисъл, защо-
то намалява социалните  неравенства.

Прогресивната система на облага-
не се прилага в повечето страни, за-
щото системата на пазарната иконо-
мика обективно води до засилване на
социалните различия и налага наме-
сата на държавата. Замяната на про-
порционалната с прогресивна система
на облагане на доходите на  физиче-
ските лица, възприета от БСП, е една
от линиите на промяната на посоката
на развитието на България, на завоя
наляво, различно  от досегашното дяс-
но. Това съвпада с исканата от проте-
стиращите промяна и е стъпка към по-
ставяне на държавната политика в
служба на цялото население и на про-
гресивното му развитие.
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нес вятърът чувствително ще отслабне. Ми-
нималните температури сутринта ще са меж-
ду 5 и 10 градуса, по Черноморието 12, в
София 5. В предобедните часове в по-голя-

мата част от страната ще е слънчево, но в северо-
западните райони на места с намалена видимост.
По-значителна облачност през целия ден ще се
задържи над Източна България и планините, а в
следобедните часове на места ще има и кратко-
трайни превалявания. Вятърът ще е слаб, предимно
от запад. Максимални температури между 15 и 20
градуса, в София около 15. Атмосферното наляга-
не слабо ще се повиши, оставайки по-ниско от
средното за месеца.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,52740

GBP
2,31295

CHF
1,60380

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Във вторник от запад постепенно ще сеВъв вторник от запад постепенно ще сеВъв вторник от запад постепенно ще сеВъв вторник от запад постепенно ще сеВъв вторник от запад постепенно ще се
заоблачи и ще завали дъжд. В източнитезаоблачи и ще завали дъжд. В източнитезаоблачи и ще завали дъжд. В източнитезаоблачи и ще завали дъжд. В източнитезаоблачи и ще завали дъжд. В източните
райони отново ще духа до умерен югоизточенрайони отново ще духа до умерен югоизточенрайони отново ще духа до умерен югоизточенрайони отново ще духа до умерен югоизточенрайони отново ще духа до умерен югоизточен
вятър. Температурите ще останат сравни-вятър. Температурите ще останат сравни-вятър. Температурите ще останат сравни-вятър. Температурите ще останат сравни-вятър. Температурите ще останат сравни-
телно високи. През нощта срещу сряда и втелно високи. През нощта срещу сряда и втелно високи. През нощта срещу сряда и втелно високи. През нощта срещу сряда и втелно високи. През нощта срещу сряда и в
сряда на много места ще вали дъжд. Вятърътсряда на много места ще вали дъжд. Вятърътсряда на много места ще вали дъжд. Вятърътсряда на много места ще вали дъжд. Вятърътсряда на много места ще вали дъжд. Вятърът
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15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
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‚‡ÌÂ ÓÚ ÒÚÛ‰ËÓ 1 Ì‡ ¡Õ“
22.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2013 - ÍÎËÔÓ-

‚Â Ì‡ ÔÂÒÌËÚÂ
23.05 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘
ƒÂÌËÒ –ËÁÓ‚

00.05 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰:  ÎÛ·
ìÕÀŒî /Ô/

00.50 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡
¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/

01.35 ÿ‡ÚÓ‚‡ÎÓÌ - Ú‚ ÙËÎÏ/18
ÂÔËÁÓ‰/Ô/

06.30 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
Ô  Â ‰ ‡ ‚ ‡ -

ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷Ó-
ÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡-
Â ‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î
-  ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò
»‚‡Ì «‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 25
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 47
16.00 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡-

ÒÚËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 16
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·-

ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡
–ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙ ÷Ó-
ÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚ ì -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 47

20.30 ì √Î‡Ò˙Ú Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî
- ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ¯ÓÛ

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ -Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡Ï-
ÔË‡î - ÒÂË‡Î, Ò. 3,
ÂÔ. 16

03.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
03.40 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î/

Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 47
04.30 ìÃÓ‰ÂÌÓî /Ô/

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìƒÂÌÒËÌ„ ÒÚ‡Òî - Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇ:

œÓ‚Â‰ÂÌ˜ÂÒÍË ‡Ì‡ÎËÁî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ
00.45 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ /Ô/

 Œ«»–Œ√
¬‡¯ËÚÂ Ú‡Í‡ ‚ÌË-
Ï‡ÚÂÎÌÓ Ò˙ÒÚ‡‚ÂÌË
ÔÎ‡ÌÓ‚Â, ÍÓËÚÓ ÒÚÂ
Û‚ÂÂÌË, ˜Â ÔÂ‰-

ÔÓÎ‡„‡Ú ÒÚÓÔÓˆÂÌÚÓ‚‡ ÂÙÂÍÚË‚-
ÌÓÒÚ, ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ Ì‡Û¯‡Ú.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07 .05  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10 .15  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

˘Â Ì‡‰‰ÂÎÂˇÚ ÔÂ‰ ÔÂÒÔÂÍÚË-
‚‡Ú‡ Á‡ ÓÏ‡ÌÚË˜Ì‡ ÒÂ˘‡.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î
14.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ ÌÂ Â ÒÚ‡Ì‡-

ÎÓ Í˙ÒÌÓî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16 .10  ì ÂÔÍÓ  Á‰‡‚Âî  Ò

√ÂÌ‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
17.15 —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
18.05 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19 .40  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯ .  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10  ì’‡È‰Â  ‰‡  ÒÂ  ÓÊÂ-

ÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î:  ì”ÒÎÓ‚ËˇÚ‡

Ì‡ ‰Ó„Ó‚Ó‡î
00.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.15 ì»„Ó ”„ÓÎÌËÍÓ‚. ÿÂ-

„Û‚‡ÚÂ ÎË ÒÂî
02 .05  ìƒÓÍ‡ ÚÓ  Ó˘Â  ÌÂ  Â

Í˙ÒÌÓî
02 .45  ì’‡È‰Â  ‰‡  ÒÂ  ÓÊÂ-

ÌËÏî
03.35 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
04.20 —ÂË‡Î:  ì”ÒÎÓ‚ËˇÚ‡

Ì‡ ‰Ó„Ó‚Ó‡î
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î

����� �����
�����

�����
☼☼☼☼☼ ☼☼☼☼☼

�����
�����



20 ПОНЕДЕЛНИК 1 АПРИЛ 2013

Култура
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgочаквайте

С

- Знаеш ли защо Денят на
шегата се отбелязва на 1 април, а
Денят на блондинките - на 31 май?

- Защото именно на 31 май
всички русокоски успяват да раз-
берат първоаприлските шеги...

ВАСИЛ ВЕЛЕВ, председател
на Асоциацията на
индустриалния капитал в България
ДЕТЕЛИН ДУХЛИНСКИ,
член на Общопартийната
контролна комисия на БСП
ИВАН СТАНЧОВ, политик, дипломат
Проф. ЛЮДМИЛ ДАКОВСКИ, учен
МАГДАЛЕНА МАЛЕЕВА, тенисистка
МИЛКО ВУТОВ, учредител
на клуба “Приятели на ДУМА”
в София, БСП “Надежда”
НИКОЛАЙ БОЖИНОВ, собственик на
дипломатическия клуб в Горна баня
РАДИ НЕДЕЛЧЕВ, художник-наивист
Чл.-кор. РАДОМИР РАДОМИРОВ,
учен-фармаколог
СИМЕОН ВЛАДОВ, актьор

1
Св. преподобна Мария Египетска

(† 522). Светител Мелитон Сардикийски
(† ок. 195)

Животът и благочестивите подвизи
на преподобната Мария Египетска по-
казват до каква степен на падение
може да достигне човек, когато се от-
даде на греха и порока, и до каква
висота на нравствено съвършенство
може да се издигне, когато върви по
пътя на вярата и добродетелта. Тежка е
борбата с плътските страсти, порочните
наклонности и лошите желания, но си-
лата на покаянието преобразява чове-
ка. Вътрешната борба със злото, която
в различна степен бушува в душата на
всеки човек, изисква огромна духовна
сила. Победител в тази борба може да
бъде само онзи, който напрегне всич-
ките си духовни сили и чрез искрена
молитва заслужи Божията помощ. Така,
по примера на преподобна Мария Еги-
петска, ще можем да победим всички
изкушения и като нея ще достигнем
високо нравствено съвършенство.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

ЧРД!
Нашата колежка

СВЕТЛА
ВАСИЛЕВА
ни радва със
своя празник.

Не е лъжа,
истина е.

Желаем й да е
много щастли-

ва и днес да не се сети
нито веднаж за далаверите,
които са обект на нейните
страхотни журналистически
разследвания. Нежна душа с

остро перо. Все така да
набожда на върха му

наглите и безскрупулни
измамници и обирджии

на България!
Честит рожден ден,

Светле! Бъди ни
здрава и все така

 засмяна!
Колегите
от ДУМА

-ият фестивал на хумористич-
ната и сатиричната песен
“Златният кос” традиционно
ще събере най-добрите наши
поети-сатирици, известни

“Çëàòíèÿò êîñ”
ÌË ÔÓ‰ÚËÍ‚‡ ‰‡ „ÎÂ‰‡ÏÂ
Ò ıÛÏÓ Ì‡ ÊË‚ÓÚ‡
Фестивалът на БНР събира днес
в Сатиричния театър съзвездие
от поети, композитори и артисти

Близнаков, Николай Урумов, Пламен Си-
раков, Янина Кашева, Тодор Димитров,
Иван Петрушинов, Албена Павлова, Ве-
селин Мезеклиев, Христо Чешмеджиев,
Симеон Владов, Светослав Добрев, Вяра
Табакова, Мая Бабурска, Борислав Сто-
илов, Елвира Иванова, Константин Ико-
номов, Димитър Живков, Явор Борисов,
Георги Стоянов, студенти от НАТФИЗ
“Кръстьо Сарафов”. Празникът  се орга-
низира от редакция “Хумор, сатира и
забава” на програма “Христо Ботев” на
Българското национално радио в парт-
ньорство със Сатиричния театър.

Косът долита веднъж в годината, а
фестивалът на хумористичната и сатирич-
на песен е неповторим, защото песните
се изпълняват от актьори. “Златният кос”

е призван чрез силата на смеха да търси
спасителен брод, да отсява зърното от
плявата, да подсказва точния ход.

“Златният кос” е фестивал на социал-
ните вопли и политическите страсти, лю-
бовните терзания и емоционалните из-
блици, на плахите надежди и измамните
илюзии. Заедно с любезната покана към
вярната публика на фестивала “Златният
кос” за тази вечер сценаристът Борис
Арнаудов припомня: “Колкото по-трудно
се доберем до успеха, толкова по-трудно
ще го загубим! И нека да не забравяме,
че много често печели онзи, когото не
приемат сериозно!”

Походът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгите
започва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 април
Походът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгите
започва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 април
Походът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгите
започва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 април
Походът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгите
започва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 април
Походът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгитеПоходът на книгите
започва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 априлзапочва на 2 април

роф. Симеон Янев е
тазгодишният носител
на Националната на-
града за литературна
критика “Нешо Бон-

оян Папазов получи Голямата награда на
7-мия национален конкурс за нова българ-
ска драматургия на името на Иван Радоев
в Плевен за новата си пиеса “Бясна, кри-
вогледа и лакома”. Журито с председател
Панчо Панчев присъди и две поощрения -
на Оля Стоянова за пиесата й “Там горе” и
на Георги Мерджанов за “Грозна приказ-
ка”. Наградените бяха поздравени от кмета
на Плевен проф. Димитър Стойков, съобщи
БТА. В конкурса тази година участваха
62-ма автори. На тържествената церемония
за връчване на призовете актьори от Пле-
венския театър изнесоха вълнуващ спек-
такъл с откъси от наградените и номинира-
ни от журито 10 най-добри пиеси. Дирек-
торът на театър “Иван Радоев” Илко Ила-
рионов заяви, че отличените творби ще
бъдат поставени на сцената на театъра.

Седемнайсетгодишният
Денислав Янев - възпитаник
на Езиковата гимназия в
Търговище, е най-добрият
млад режисьор в категорията
“16-21 години” в младежкия
конкурс на Международния
фестивал за аматьорско кино
в Честърфийлд, Англия. За
високото отличие, присъдено
от журито на фестивала след
преглед на всички любител-
ски ленти на претенденти от
цял свят, са съобщили за БТА
от учебното заведение.
30-минутният “School Terror”
или “Училищни ужаси”, с кой-
то Денислав се е представил
в Англия, е дебют в киното.
Негови са и сценарият, и ре-
жисурата. Сюжетът разказва
за страховитите преживява-
ния на петима приятели, кои-
то остават заключени в учи-
лище. Докато се забавляват,
те разбират, че не са сами и

Никопол посрещна
скъпи гости от гр. Шах-
ти, Ростовска област:
заместник кмета по ин-
формационните поли-
тики и обществените
отношения Елена
Шарварко и Светлана
Морозова - директор
на Департамента за
култура. Гост на града
беше и генералният
консул на Русия в Русе
Владимир Климанов,
приятел на града. Те
положиха цветя на
Паметника на победа-
та, издигнат в просла-
ва на руските воини,
загинали за освобож-
дението на Никопол
през 1877 г. На търже-
ствена церемония бе
подписан Договор за
дружески взаимоотно-
шения между Никопол
и Шахти в областта на
социалните дейности,
културата и образова-
нието, икономиката,
опазването на околна-

Николинка ХРИСТОВА

та среда, туризма и
местната власт. Гости-
те посетиха СОУ
“Хр. Ботев”, срещнаха
се с представители на
местния бизнес и зе-
меделските коопера-
ции, посетиха фирми.
Почетоха паметта на
опълченците, които
рамо до рамо с руски-
те воини-освободители
извоюваха свободата и
възстановиха българ-
ската държавност пре-

ди 135 г. Гостите поса-
диха две брези в дво-
ра на НЧ “Напредък
1871” до паметника на
н и к о п о л с к и т е
опълченци. Като дома-
кини им подготвихме
изненади - дегустация
на шарен банатски
козунак, специалитет
на Мария Иванова, се-
кретар на читалището
в с. Асеново, и посеще-
ние на паметника
“Плевенска епопея”. С

ни
м

ка
 Б

Н
Р

БОЯН ПАПАЗОВ
ОТЛИЧЕН ЗА
НОВА БЪЛГАРСКА
ДРАМАТУРГИЯ

Б

СИМЕОН ЯНЕВ Е НОСИТЕЛ
НА НАЦИОНАЛНАТА
НАГРАДА „НЕШО БОНЧЕВ”

Ученик от Търговище получи
международен приз за кино

в сградата има убиец, който
превръща невинните им зани-
мания в същински ужас.

Актьори са ученици от гим-
назията, които говорят на ан-
глийски език и за доброто си
произношение са специално
отличени от съдиите на фес-
тивала. Създателите на фил-
ма заслужават поздравления
за работата си по тази амби-
циозна продукция. Темата не
е нова, но въпреки това е
сполучлива рамка на сюжета.
Филмът демонстрира
завършеност на работата, е
част от рецензията на филмо-
вите съдии от Честърфийлд.

Филмът “School Terror”, ще
бъде излъчен на 20 април,
когато ще е и официалното
награждаване в Честърфийлд.
Денислав Янев няма да може
присъства, тъй като отличието
не предвижда материални
стимули.

ка есеистика, а наградата е
присъдена за големия му
принос в изследването на
българската литература. От-
личието е връчено от кмета
на Панагюрище Никола Бе-
лишки на церемония, която е
е част от честването на па-
тронния празник на СОУ
“Нешо Бончев”. Учениците са
подготвили поетичен спек-
такъл “Дъщеря на слънцето”,
посветен на 120-ата година
от рождението на Елисавета
Багряна. Организирана е и
дискусия по проблемите на
възпитанието и подготовката
на подрастващото поколение
с участието на психолози,
преподаватели от висши учи-
лища, неправителствени ор-
ганизации и медии. С награ-
ди за творчески постижения
и постигнати високи резулта-
ти в конкурси и олимпиади са
отличени изявени възпитани-
ци на СОУ “Нещо Бончев”.

Снимка
Архив
ДУМА

Никопол посрещна скъпи гости
от Ростовска област
Никопол посрещна скъпи гости
от Ростовска област
Никопол посрещна скъпи гости
от Ростовска област
Никопол посрещна скъпи гости
от Ростовска област
Никопол посрещна скъпи гости
от Ростовска област

ППППП
чев”, съобщават за БТА от
пресцентъра на община Па-
нагюрище. Симеон Янев е
изтъкнат български беле-
трист, литературен историк и
критик, литературовед и ав-
тор на народопсихологичес-

39
композитори в областта на популярната
музика, артисти от всички столични теа-
три, студенти от НАТФИЗ “Кръстьо Сара-
фов” в спектакъл днес от 19.30 ч. в Сати-
ричния театър. Сценарист е Борис Арна-
удов, режисьор - проф. Румен Рачев,
водещ - Веселин Ранков, научи ДУМА от
Иван Върбанов. Публиката ще има шан-
са за види в една галавечер и да апло-
дира Стоянка Мутафова, Никола Анаста-
сов, Васил Попов, Вели Чаушев, Свето-
слав Пеев, Йорданка Стефанова, Весе-
лин Цанев, Симеон Викторов, Тодор

Снимка Н. ТАТАРОВ
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ФУТБОЛ

ПО ДИЕМА
14.30 Челси -

Манчестър Юнайтед
22.00 Фулъм - КПР

ПО ФИЛМ +
21.00 Атлетик

Билбао - Гранада
23.00 Бетис - Хетафе

ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.30 Погон - Лех

21.15 Санкт Паули - Падерборн
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От семейството

Изтъкнат варненски
строител, активен

общественик,
заслужил деятел

на Научно-
техническите съюзи

в България.
 Грижовен баща

и дядо, добър съпруг
и предан другар.
Живеем с ярките
спомени, които ни

остави.

ЛИПСВАШ НИ!

На 01.04. 2013 г. се навършват
3 ГОДИНИ от смъртта на

инж. НИКОЛАЙ НИКОЛЧЕВ

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

тилиян Петров може и да се бори
с левкемията, но не спира да по-
мага с каквото може за спасени-
ето на Астън Вила. Българинът,
който в момента е в ремисия, все
още надъхва съотборниците си в
борбата срещу изпадането от
Висшата лига. Защитникът Рон
Влаар, който носи лентата в
отсъствието на Стенли, сподели,
че с колегите си събират толко-
ва много енергия от разговорите
с българина, а присъствието му
понякога в съблекалнята на ма-
чове е още по-ценно.

“Когато идва на мач, винаги
влиза в съблекалнята и това ни
помага. Имахме труден период
около Коледа и помня, че той
дойде да ни даде подкрепата си.
Когато го виждаме, получаваме
енергия. Той все още е там за от-
бора и това е хубаво нещо. Когато
Петров се появява, винаги говоря
с него. Имам му уважението, не му
е лесно да идва, когато все още
се възстановява. Толкова е силен,
че не е за вярване”, каза Влаар.

В последния си мач Вила за-
губи от Ливърпул с 1:2 у дома и
остава под спасителната линия.

резултати

ÀÓÍÓ —Ù - ÀÛ‰Ó„Ó-
Âˆ 0:1 ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ó‚
(61), ◊  ƒÓ·Â‚ (ÀÓÍÓ-
24); ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 0:2 0:1 ÕÂ‰ÂÎÂ‚
(49), 0:2 Œ„ÌˇÌÓ‚ (52); ◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ÀÂ‚ÒÍË
1:1 1:0 ¡ÓÊËÎÓ‚ (9), 1:1 ÃËıÂÎË˜ (12); œË-
ËÌ √ƒ - ≈Ú˙ 2:2 0:1 –ËÒıÓÎÚ (19), 1:1 ’‡-
ÁÛÓ‚ (52), 2:1 ’Ó‰Á‡ (60), 2:2  ‡ÎÒÓÌ (90+2);
ÀËÚÂÍÒ - ¡ÓÚÂ‚ ¬ 5:1 0:1 ¿Ú‡Ì‡ÒÓ‚ (4), 1:1
√. ÃËÎ‡ÌÓ‚ (6), 2:1 ¬‡˛¯Ë (31), 3:1 »Ò‡
(45+1), 4:1 ¬‡ÌÊÂ (57), 5:1 ¬‡˛¯Ë (65);
¡ÂÓÂ - —Î‡‚Ëˇ 2:1 1:0 ¿Ì‰ÓÌÓ‚ (15), 2:0
’ËÒÚÓ‚ (63), 2:1 œÓÔ‡‡ (83); Í˙ÒÌÓ ÒÌÓ˘Ë:
ÀÓÍÓ œ‰ - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ; ÷— ¿ - ÃËÌ¸Ó

ì¿î √–”œ¿
XIX  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈
  1. ЛУДОГОРЕЦ 19 14 4  1 36:8 46
  2. ЛЕВСКИ 19 13 3  3 39:13 42
  3. ЛИТЕКС 19 12 3  4 42:13 39
 4. Ботев Пд 19 11 5  3 29:14 38
 5. ЦСКА 18 10 5  3 28 :9 35
 6. Локо Пд 18  7 7  4 25:21 28
 7. Черноморец 18  8 3  7 18:16 27
 8. Славия 19  6 5  8 20:24 23
 9. Пирин ГД 19  7 2 10 18:35 23
10. Берое 19  6 4  9 23:30 22
11. Черно море 19  4 5 10 13:26 17
12. Ботев Вр 19  4 5 10 9 :29 17
13. Локо Сф 19  3 7  9 13:23 16
14. Миньор 18  4 3 11 12:29 15
15. Етър 19  4 3 12 15:38 15
16. Монтана 19  3 4 12 17:29 13

Пирин  Рз - Нефтохимик 2:5 Раков-
ски - Видима-Раковски 2:1; Светкави-
ца - Сливен 3:0 служебно; късно сно-
щи: Чавдар Етр - Любимец; Спартак
Пл - Септември; Калиакра - Шумен;
Спартак Вн - Банско

  1. НЕФТОХИМИК 17 10 5  2 31:13 35
  2. РАКОВСКИ 17 10 5  2 28:16 35
 3. Банско 16 8 5  3 28:15 29
 4. Спартак Вн 16 8 4  4 20:10 28
 5. Светкавица 16  7 6  3 16:11 27
 6. Любимец 16  8 2  6 20:16 26
 7. Спартак Пл 16  7 4  5 19:14 25
 8. Чавдар Етр 16  7 4  5 20:18 25
 9. Пирин Рз 17  5 6  6 22:20 21
10. Шумен  16  5 3  8 18:31 18
11. Калиакра 16  5 2  9 17:23 17
12. Видима 17  4 4  9 22:21 16
13. Септември 16  3 3 10 12:24 12
14. Сливен 16  0 1 15 4:45 1

ì¡î √–”œ¿, ’VII  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

кратки

Стенли помага
за спасението
на Вила

Вратарят на Локо Сф Валентин Галев се опитва да блокира удара на Станислав
Генчев от Лудогорец в мача от XIX кръг на “А” група

се разписа след недобре избита топка
от вратаря на столичани Валентин Га-
лев. “Орлите” се измъчиха, докато стиг-
нат до гола. От 24-тата мин. те играха с
човек повече, след като рефер №1 на
България за 2012 г. Станислав Тодоров
изгони с директен червен картон Крис-
тиян Добрев. Мачът се игра на лошия
терен в Своге, след като ст. “Надежда”
все още няма лиценз. За тима на Ивай-
ло Петев това бе първа победа след 2
поредни равенства. Този мач също мо-
жеше да завърши без победител, но
националът на България Маркиньос не
можа да вкара от няколко метра. Лудо-
горец събра 46 т. и се отдалечи на 4 т.
от основния си преследвач за титлата
Левски. 3-ти е Литекс с 39 т., който в
последния си мач разби Ботев Вр 5:1.

“Изцяло контролирахме срещата.
Създадохме доста положения, но не
можахме да решим мача по-рано. Спе-
челихме 3 т. срещу труден съперник.
Локо е корав отбор и не им отива това
място. Напрежение в отбора не е има-
ло. Гледаме мач за мач. Не обръщам
внимание на преднината. Има още
много мачове”, каза Петев.

“Загубихме, защото неправилно ни
изгониха играч. Не знам поради какви
критерии съдията реши да обезличи
срещата. След изгонването на Добрев
мачът се предреши. Да играеш толкова
време с човек по-малко, не е ли важ-
но? Имахме няколко ситуации, но не
можахме да се възползваме. Лудого-
рец ни вкара с единственото си поло-
жение. Бяхме равностойни, но с 10
човека е по-трудно. В 3-ти мач от про-
летта играем с човек по-малко. Сега

положението бе най-много за жълт
картон. Във Варна мачът Черно море -
Левски беше далеч по-груб, но не ви-
дях да има червени картони. Явно кри-
терият е различен”, каза треньорът на
Локо Емил Велев-Кокала.

“Такива изкуствени отбори развалиха
футбола в България. Какъв е този съдия?
От Шумен. Защо не си взеха някой от
Разград. Веднага подаваме жалба. Да
се махат тия съдии и да идват млади
момчета, поне да знаем защо те грешат.
Миналата година с Литекс по същия
начин им подари титлата. На съдията е

Лудогорец се мъчи
с Локо Сф 1:0
Шампионите с 4 т. аванс на върха в „А” група

този проблем, защото го е страх от Киро
(Домусчиев) и му се слага. Не може
Разград да управлява футбола в Бълга-
рия. Като отидат в Европа след 2 месеца,
ще се чудят и само ще се кюскат. Отиват
и лежат по терените в Европа и се чудят
защо ги отстраняват отбори като Динамо
Загреб. Докъде я докараха, да ги е страх
от Разград? Никой не ги знае кои са
тези. В Европа не знаят с български от-
бор ли играят. Без ЦСКА и Левски няма
футбол. След 2 години няма да ги има
(Лудогорец)”, заяви ядосано изпълнител-
ният директор на Локо Георги Марков.

Л
удогорец победи Локо Сф с
1:0 в мач от XIX кръг на “А”
група. 3-те точки за шампио-
ните донесе резервата Миха-
ил Александров (61), който

Снимка SPORTA.BG

Монтана не можа да изне-
нада Ботев Пд и загуби с 0:2
на ст. “Огоста” в мач от XIX
кръг на “А” група. Головете
паднаха в началото на 2-рата
част. Те бяха дело на Тодор
Неделев (49) и Мариян Огня-
нов (52). Така тимът на Стани-
мир Стоилов събра 38 т. и
временно измести ЦСКА от 4-
тото място в класирането.

Снощи “армейците” посрещ-
наха Миньор.

“Доволен съм от отбора.
До 2:0 играхме фантастично.
На тежкия терен успявахме да
контролираме топката и да
комбинираме добре. Създа-
дохме положения, но не ус-
пяхме да ги реализираме
през първото полувреме.
След почивката пък вкарах-

ме при първите си 2 шанса,
но това е футболът. Целият
отбор се справи добре, орга-
низирано и дисциплирано.
След втория гол приехме иг-
рата малко повече в нашата
половина, което не искахме.
Монтана е бояк и стегнат от-
бор, но нямат много точки и
това си оказа влияние”, каза
Стоилов.

“До голяма степен ранно-
то попадение ни пречупи.
Бързо ни вкараха и 2-ри гол и
мачът може би свърши. Ясно
е, че ще бъде трудно. При нас
всеки мач е битка. Имаме сла-
бости най-вече в офанзивен
план. Не успяваме да реали-
зираме създадените положе-
ния, които е без това не са
много”, заяви Стоев.

С
Фиорентина и Лацио
спорят за Тонев

Александър Тонев е привлякъл
интереса на Фиорентина и Ла-
цио. Двата италиански отбора
ще влязат в спор за подписа на
българския нападател, твърди
calcioline. Представители на “ви-
олетовите” и “небесносините” са
били в Копенхаген за мача на
България с Дания (1:1).

Монтана не изненада Ботев Пд 0:2Монтана не изненада Ботев Пд 0:2Монтана не изненада Ботев Пд 0:2Монтана не изненада Ботев Пд 0:2Монтана не изненада Ботев Пд 0:2
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Армен Назарян:

Важното е, че момчетата
си повярваха
Новият треньор на „класиците” е сигурен в бъдещите успехи на състезателите си
и в запазването на борбата като олимпийски спорт

Интервю на Владимир НИКОЛОВ

Интервю на Георги АРГИРОВ

Роден е на 9 март 1974 г. в град Масис, Армения. Започва да се занимава с
борба през 1982 г. Първият му треньор е Роберт Нерсесян. През 1983 г.
печели своя първи златен медал от градско първенство за юноши младша
възраст. Състезава се за Армения и печели 6 медала от престижни първен-
ства. Олимпийски шампион от Игрите в Атланта 1996 г. Оттогава се
състезава за България, като за привличането му се постарават Валентин
Йорданов и Гриша Ганчев. Получава българско гражданство с президентски
указ през 1997 г. На Игрите в Сидни 2000 г. печели златен медал за Бълга-
рия. Трикратен световен шампион (2002, 2003, 2005) и шесткратен европей-
ски (1994, 1995, 1998, 1999, 2002, 2003).  Спортист щ2 на България за 2002 и
2003 г. и щ3 за 2005 г. Два пъти е обявен от ФИЛА за борец щ1 в класичес-
кия стил (1998, 2003). Приет е в “Залата на славата” в САЩ през 2005 г. От
ноември 2012 г. е старши треньор на националния отбор по класическа
борба. Дебютира начело на “класиците” на европейското първенство в
Тбилиси и там отборът, макар и в непълен състав, печели второ място с 1
златен, 1 сребърен и 1 бронзов медал, а 3-ма борци остават на 5-о място.

 Господин Назарян, дебютирахте
в Тбилиси, но не сте доволен от ре-
зултатите, а и казахте, че сте
свършили парите за подготовка?

- Да, останахме на малка разлика в
отборното класиране след Русия. Само
ако имахме състезател и в категория до
66 кг, щяхме да сме на върха, но ще

продължим да го преследваме. Докъде
ще стигнем, докъде ще свършат парите
за финансиране.  лагери и на турнири,
това вече Бог знае.

 Много ли е тежко сега положени-
ето?

- Много е тежко, разбира се. Момче-
тата живеят само с едната храна на
лагерите. Аз не съм банкер да кажа кога
ще получим парите за подготовка и
заплати.  Средства имаше само за хра-
нене на лагерите, но, доколкото знам
са осигурени средства от държавата за
100 дни лагери от бившия финансов
министър Симеон Дянков. Но това са
само първите 3 месеци. Как с тези пари
да се готвим и за световното? Спортът,
успехите не се създават за 100 дни под-
готовка. Ако и това го няма... Иначе съм
доволен от всички момчета, не само от
тези, които спечелиха медали.

 Като състезател сте изключи-
телно успял. Като треньор обаче ще

успеете ли да направите успешна ка-
риера?

- Ние така ще продължим, аз съм
оптимист, като състезател мисля, че съм
се доказал. Като треньор ми предстои
да го направя. Друго е да стоиш в ъгъла
на тепиха и да го кажеш с твои думи на
състезателя какво трябва да направи,
защото аз съм се борил и знам как са
нещата. Ако ме слушат и момчетата ще
стигнат на върха. Както съм казвал на
Иво Ангелов, на който аз съм помагал
и той ми е помагал на Олимпиади, на

световни и европейски. Същото важи и
за Явор Янакиев, Александър Костади-
нов, за всички момчета, които и преди
са имали медали. Имат, обаче те не
вярваха, че могат да завоюват злато -
като Иво Ангелов, който най-сетне ста-
на шампион, защото си повярва, че може
да го направи. Благодаря му, защото
момчетата вече отстрани видяха, че
могат и те да успеят да вземат злато,
защото аз им го казвам непрекъснато
на тренировките. Крайно време беше
той да вземе злато след толкова бронз
и сребро. И всички трябва да вярват.
Трябва да вярват на нас, треньорите,
защото и ние вярваме в тях. Да станат
силни и да вярват в победата, да сменят
цвета на медалите. Оттук нататък вече
и другите да се уплашат от Иво, че той
е европейски шампион, бори се до края,
доказа и наби най-силните борци. Той
не трепна и победи руснак на финала.
Аз го казах още първата вечер: Иво, ще

победи! Благодаря и на Явор Янакиев,
който наистина имаше много тежък
жребий - срещна по пътя си руснак,
азербайджанец. Той всичко мина, всич-
ко и доказа, че има голямо сърце за
борбата, за битката. Доказа го и Влади-
слав Методиев, който направи изклю-
чителни три срещи по три части до
финала. Той направи всичко, но за фи-
нала не можа да се възстанови и да
спечели златото. Аз съм много доволен,
защото той единствен нямаше медал от
европейско първенство в отбора ни. Сега
всички виждат, че в отбора всички мом-
чета имат и европейски, и световни, и
олимпийски медали. Имам надежда.

 Много наболял въпрос обаче е,
ето гладувахте 20 дни под формата
на протест, затова че МОК ще изва-
ди борбата и тя няма да остане като
част от олимпийското семейство.
Какво можете да кажете по тази
тема и какво трябва да се направи в

борбата, за да бъде по-атрактивна?
- Вие ме питате, а виждате хората като

нашият президент, който върна олимпий-
ския си медал. Други намериха различ-
ни начини за протест, както аз обявих
гладна стачка. Исках да докажа, че цял
живот, близо 30 години, откакто  съм в
борбата, мога да гладувам. Свалял съм
по 20 кг за всяко състезание, по 15, по
18, мога да продължа, за да ме слушат,
да ме чуват, че борбата не само за нас
е един от най-старите спортове. Той,
спортът, аз мисля, че е започнал с борба
и футбол. За колективните спортове оба-
че не мога да кажа, аз говоря за инди-
видуалните. Борбата, и животът е борба,
значи всичко е борба. Без борба не знам
как ще бъде. Сега моите деца ми викат:
За какво да тренираме като няма Олим-
пиада? Не мога да им отговоря и да им
дам надежда за това, че няма така да
стане, да извадят от 2020 г. борбата,
защото борбата е наистина един от най-
старите спортове, който още от 1896 г. е
включен в програмата на първите мо-
дерни Олимпийски игри. Аз мисля оба-
че, че няма така да остане. Защото мно-
го олимпийски шампиони, минали през
борбата и показали много резултати, се
обявиха против решението на МОК. В
същото време и България, Америка, Ру-
сия и Иран, които застават зад нас сре-
щу изваждането на борбата от Олимпи-
адата. Борбата ще остане. Така разбрах,
че и Владимир Путин ни подкрепя и на
другата среща, която ще бъде в Санкт
Петербург, ще имаме повече подкрепа
за това борбата да остане като един най-
атрактивен спорт.

 Колко килограма свалихте от гла-
дуването?

- 15. За мен е нормално. Аз свалих не
само от гладуване, пих сиропи, които ме
поддържат да имам сила и да правя
тренировките със състезателите, да им
показвам хватките. Мисля, че резултати-
те, които постигнахме, са доказателство.

 Готов ли сте пак да обявите глад-
на стачка, за да продължат успехите
и на световното? Защото тази глад-
на стачка като че ли беше и на ка-
дем?

- Ще я направя, но знам, че такива
успехи ще има.

Владислав Методиев:

Предпочетох борбата
пред кулинарията

 Господин Методиев, как така сте завършил училище
за готвачи, а сте се насочил към борбата?

- След като завърших 8-ми клас трябваше да избера накъде
да продължа. Въпреки че не съм бил голям отличник в учили-
ще, бях наясно, че за да имам някакъв шанс, трябва да имам
поне диплома за средно образование и някаква професия. Така
избрах да се запиша в местния готварски техникум. Малко
късно започнах със спорта, но не съжалявам. Други мои при-
ятели рано приключиха, аз на 32 г. продължавам да тренирам.

 Готвите ли на приятели, по лагери или пък на някое по-
специално за теб момиче?

- Не. За себе си мога да сготвя нещо, но на приятели или
приятелки не съм показвал кулинарни умения.

 На 32 г. спечелихте сребро. Рано или късно дойде този
медал?

- Не мога да отговоря еднозначно. Още на 22 г. бях част от
мъжкия отбор. За добро или лошо при предните треньори
Братан Ценов и Стоян Добрев не успях да спечеля медал. Сега
при Назарян успях. Нека всеки сам си отговори защо.

 Вижда се някакво огорчение.
- Не точно. Не изпитвам огорчение или чувство на реван-

шизъм. Факт е, че през 2008 г. бях изваден от разширения
състав на националния отбор. Не ми дадоха някакво логично
обяснение. Заговори се, че съм бил скандалджия, не съм бил
спазвал режима. Времето показа кой е прав и кой крив.

ВЛАДИСЛАВ МЕТОДИЕВ е роден
на 14 април 1980 г. в Кюстендил.
Завършил е Техникум по обществе-
но хранене и е специалист кулинар
и готвач. Вместо обаче да върти
черпака и да приготвя вкусни гоз-
би, на 16 години започва да трени-
ра борба. Винаги се е състезавал
за клуба от Кюстендил “Васил
и Георги Илиеви”. Негов първи
и единствен личен треньор и до
момента е Валери Райчев. Неот-
давна Методиев спечели сребърен
медал на европейското в Тбилиси
в категория до 96 кг класически
стил, а преди това стана носи-
тел и на пояса “Дан Колов”.

На Милчо Радуловски дължа своя медал, твърди сребърният медалист

Снимки Мариета ТОМОВА

 Как бихте коментирал представянето на борбата на
Олимпийските игри в Лондон миналата година?

- Очаквах класиците да вземат 2-3 медала. За треньорите
вече се изказах. Мисля, че на повечето треньори им липсва
психологията и педагогиката, която е необходима за работа
със състезатели.

 Назарян как се справя като треньор? Той беше голям
борец, но няма опит в това поприще?

- Европейското в Тбилиси бе първият му изпит като треньор.
И той го издържа с отличие.  А времето ще покаже как той ще
се развие. Мога само да му пожелая успехи. Иначе като спор-
тист и човек е голям. Тренира наравно с нас, сваля килограми
с нас. Гледа да бъде приятел с всички, но запазва необходима-
та дистанция като треньор. Искам да отбележа едно име обаче
- Милчо Радуловски, работил успешно с националите на Вене-
цуела, сега помощник на Назарян. Той е причината аз да се
завърна сред националите по борба и да спечеля медал.

 Как ви е помогнал?
- Миналата година Милчо подготвяше националите на Ве-

нецуела в България. Той ме извика на тези тренировки, за да
бъда спаринг-партньор на неговите възпитаници. По-късно,
когато пое поста помощник на Назарян, не се поколеба да ме
покани да се завърна в отбора. Така че искам да му благода-
ря, че повярва в мен, и че не ге разочаровах.

 Докога смятате да се състезавате?
- Засега съм се съсредоточил да се подготвям за световното

първенство, което ще бъде през септември. Все пак съм на 32
години и е трудно да мисля за Рио 2016. Но докато се чувст-
вам достатъчно уверен, че мога да се боря достойно, ще съм
на тепиха. А след това ще видим.
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Ботев Пд
без проблеми
в Монтана 2:0

гледайте

кратки

ПО РИНГ
ВОЛЕЙБОЛ

18.30 Кунео - Модена
ПО ЕВРОСПОРТ

КОЛОЕЗДЕНЕ
16.30 Обиколка

на Баския (Етап I)

Черно море ще подаде
жалба в БФС заради
отсъжданията на реферите в
мача от XIX кръг на “А” група
с Левски (1:1). Шефовете на
варненци смятат, че в 3-ти
пореден мач са били ощетя-
вани от съдиите. Те искат
жестоки наказания заради
фрапантните грешки. Срещу
“сините” тъчреферът Веселин
Мишев зачете гол на Рене
Михелич (11), който бе от
явна засада. Преди това Ге-
орги Божилов (9) беше от-
крил с глава след грешка на
Пламен Илиев. Това бе и
първи гол за “моряците” в “А”
група от 28 ноември 2012 г.,
когато биха на ст. “Тича”
Миньор (2:0). След това мом-
четата на Георги Иванов-Гон-
зо записаха 4 поредни загу-
би, без да се разпишат, като
последните 3 са под негово
ръководство тази пролет. Гон-
зо разкри, че на почивката
Мишев му се е извинил за
грешката.

“Притиснати сме до стена-
та и трябва да побеждаваме.
Доволен съм от играта и най-
вече, че тези футболисти ус-
пяха да намерят сили и да
покажат част от възможнос-
тите си. От точката не мога

Марек - КВК Габрово
на финал

Шампионите от Марек Юнион
Ивкони ще могат да се борят за
защита на титлата си, след като
се класираха за финала във волей-
болната Суперлига за мъже.
Възпитаниците на Найден Най-
денов победиха трудно Нефтохи-
мик Бургас с 3:1 гейма (-22, 23, 19,
17) в 3-тата 1/2-финална среща в
Дупница и спечелиха серията с
2:1 мача. На финала дупничани ще
играят с КВК Габрово, отстра-
нил Левски с 2:0. По предварител-
на програма мачовете са в зала
“Арена Самоков”, първият от
които в сряда.

Казийски с 13 т. при
победа на Тренто

Матей Казийски наниза 13
точки при победата на Тренто
над Тоно Калип Вибо Валентия с
3:0 гейма (23, 21, 22) като гост
във 2-ри 1/4-финал от италиан-
ското волейболно първенство.
Българинът бе най-резултатен
заедно с кубинеца Османи Хуан-
торена. По 10 т. добавиха чешки-
ят диагонал Ян Щокр и гръцкият
център Митар Джурич. Другият
българин Николай Учиков не се
появи в игра. Тренто води в се-
рията с 2:0, а се играе до 3 по-
беди от 5 мача.

Неделчева и Зечири
с бронз във Франция

Петя Неделчева и Линда Зе-
чири спечелиха бронзови медали
на турнира по бадминтон в Ор-
леан, Франция ($15 000). На двой-
ки Неделчева и шотландката
Имоджен Банкиър загубиха на
1/2-финалите от Рие Ето и Ю
Вакита (Яп) с 18:21, 21:14, 9:21 за
1:18 час и се класираха 3-ти. На
сингъл също на 1/2-финал Зечири
падна от Олга Конон (Гер) с 16:21,
22:20, 10:21 за 54 мин. Тази седми-
ца Неделчева и Зечири ще участ-
ват на турнир във Финландия.

Митева четвърта
в многобоя в Тие

Силвия Митева се класира 4-
та в многобоя на турнира за
Гран При в Тие, Франция. Първи-
те 3 места заеха рускините
Маргарита Мамун, Дария Сват-
ковская и Александра Меркулова.
Зад българката останаха Нета
Ривкин (Изр), Мелитина Станю-
та (Блрс), Каролина Вебер (Ав),
Виктория Мазур (Укр), Алина Мак-
сименко (Укр) и др

Две грации аут
от ансамбъла

Катрин Велкова и Елена То-
дорова бяха осводобени от на-
ционалния ансамбъл на България.
Треньорът Ина Ананиева заяви,
че 2-те гимнастички не са пре-
ценили силите си след Олимпиа-
дата в Лондон. На този етап те
не могат да се подготвят на
ниво. Все още не е ясно бъдеще-
то им и кои ще бъдат техните
заместнички. Само преди седми-
ци ансамбълът се представи из-
ключително успешно в Москва,
където спечели сребро в много-
боя и 2 бронзови медала на фи-
налите на отделните уреди. В
Москва нашите бяха в състав -
Ренета Камберова, Християна
Тодорова, Елена Тодорова, Цве-
телина Найденова, Михаела Ма-
евска и Цветелина Стоянова.
Остава въпросът в какъв състав
ще заминат гимнастичките на
турнира от Световната купа в
Лисабон, който стартира в
четвъртък.

Черно море се
жалва в БФС
„Моряците”
искат наказания
за реферите
от мача
с Левски (1:1)

Даниел Димов (вляво) от Левски се опитва да отнеме
топката от бившия си съотборник в Черно море

Самуел Камазола в мача от XIX кръг на “А” група

да съм доволен, защото съм
максималист и искам да са 3
т. Левски е силен отбор и
приемам равенството, но при
едно условие - да се знае, че
съдията сбърка при изравни-
телния гол. Не сме слаби като

игра, а като резултати. Ми-
шев ми се извини, но това по
никакъв начин не топли на-
шия отбор”, каза Гонзо.

“Бяхме готови за битката
и не се огънахме. Не съм до-
волен, че в малкото ситуации,

в които успяхме да свалим
топката и да разиграем, не
развихме положенията до-
край. В този нервен мач тряб-
ваше да създаваме футбол-
ните моменти. Притеснени
сме от загубата на точки, но
нека видим и другите какво
ще направят. Може да се
окаже, че сме скъсили дис-
танцията. Нека да не казва-
ме предварително. Като не
побеждаваш, не е добре, но
показахме хъс и характер.
Занапред най-правилният
път е да побеждаваме. Духа
го върнахме. Независимо
какъв е теренът и против-
никът, трябва да преследва-
ме победата. Напрежението
трябва да се остави настра-
на”, заяви треньорът на Лев-
ски Илиан Илиев.

“Лошото е, че не заиграх-
ме по начина, по който ис-
кахме. Влязохме в руслото на
Черно море и не се получиха
нещата. Мисля, че можем да
играем още по-добре, защо-
то в този мач имаше борба. И
теренът не предразполагаше
за по-добра игра. Ще напра-
вим необходимите изводи и
ще говорим. Това е футболът.
Надявам се с работа да из-
лезем от това положение”, за-
яви спортният директор на
“сините” Даниел Боримиров.

С гол аванс Левски госту-
ва на Литекс в сряда в ре-
ванш от 1/4-финалите за Ку-
пата на България, а в неделя
приема Берое в XX кръг на
“А” група. Черно море пък
гостува на Ботев Пд в неделя.

Стефани Стоева стана европейска
шампионка по бадминтон за юноши и
девойки до 19 години в Анкара. На фина-
ла българката би Лине Керстед (Дан) с
21:13, 23:25, 21:19 след 53 мин. игра. В
първия гейм българката взе добър аванс
и затвори гейма за 11 мин. Във 2-рата
част хасковлийката отново пое инициати-
вата, но скандинавката успя да я настиг-
не и дори да поведе с 15:13. Гонитбата в
точките продължи, но Керстед натрупа
преднина и стигна до 20:16. Стоева пока-
за железни нерви и отрази и 4-те гейм-
пойнта. В продължението тя на 2 пъти
стигна до мачпойнт, но датчанката
измъкна частта, за да изравни резултата.
Стоева отново натрупа преднина. Стигна
се до 20:17 и Стефани реализира 3-тия
мачпойнт, за да триумфира с титлата.
Стоева е и шампионка до 17 г.

На двойки Стефани и сестра й Габ-
риела Стоева биха на финала Джули
Фин-Ипсен и Рике Хансен (Дания) с
21:11, 21:18 за 26 мин.

Серена Уилямс (вдясно) позира с трофея от “Мастърс”-а в Маями, след като на
финала обърна Мария Шарапова (Рус) с 4:6, 6:3, 6:0. Титлата за американката е
6-а, с което тя се превърна в единствената тенисистка с толкова трофеи от

елитния турнир. Шарапова пък няма победа над Уилямс от 2004 година

Байерн Мюнхен е
само на победа от титла-
та в Германия, след като
в мач от XXVII кръг на
Бундеслигата разби Хам-
бургер с 9:2. Така бавар-
ците събраха 72 т. и са с
20 т. повече от сегашния
първенец Борусия Дорт-
мунд. Четири гола на
“Алианц Арена” наниза
Клаудио Писаро (30, 45,
53 и 68). Ариен Робен (33
и 54) се отчете с 2, а по
един добавиха Джердан
Шакири (5), Бастиан
Швайнщайгер (19) и
Франк Рибери (76). По-

БЪЛГАРИЯ С
ЕВРОПЕЙСКА
ТИТЛА В
БАДМИНТОНА

Байерн на победа от титлата
четно за гостите се раз-
писаха Джефри Брума
(75) и Хайко Вестерман
(86). По този начин беше
изравнен рекордът за
най-тежка загуба в исто-
рията на “червените шор-
ти” - 2:9, записан през
1963/64 г., когато град-
ският съперник на Бай-
ерн Мюнхен 1860 побеж-
дава Хамбургер със
същия резултат.

ФК Холивуд, както
Байерн е известен, може
да вдигне сребърната
Салатиера за пръв път от
2010 г. при визитата на

Айнтрахт Франкфурт в
събота. Титлата за тима
на Юп Хайнкес ще бъде
23-а, а по този начин ще
бъде спряна доминация-
та на Борусия Дортмунд,
който триумфира послед-
ните 2 години. Байерн
можеше да стане шампи-
он още този уикенд, но
Борусия би трудно Щут-
гарт с 2:1 като гост.

Мачът на Байерн с
Хамбургер бе генерална
репетиция за първия 1/4-
финал от Шампионската
лига с Ювентус утре в
Мюнхен.

“Явно правим нещата добре, защото
дори и Бербатов се усмихва”, каза ме-
ниджърът на Фулъм Мартин Йол. Хо-
ландецът призна, че “котиджърс” може
и да не се борят за титлата в Пре-
миършип, но е щастлив. Митко има сла-
вата на човек, който рядко показва пуб-
лично емоциите си. “Ние не се изхвърля-
ме над себе си. Имаме възможност да
подписваме с добри играчи. Бербатов е
добър пример. Благодаря на Манчестър
Юнайтед, че го пуснаха да си тръгне”,
каза още Йол. Фулъм посреща послед-
ния в класирането КПР довечера в мач
от XXXI кръг на Висшата лига.

Снимка БГНЕС

ЙОЛ: БЕРБАТОВ
СЕ УСМИХВА,
ЗНАЧИ СМЕ
ДОБРЕ


